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    فراخوان مناقصه عمومی یک 
مرحله ای واگذاری خرید یک 
300Kva دستگاه دیزل ژنراتور

شناسه آگهی :1278951

دارد  درنظر  قم  استان  زندانهای  کل  اداره 
دیزل  دستگاه  یک  خرید  عمومی  مناقصه 
را ازطریق سامانه تدارکات     300Kva ژنراتور
الکترونیکی دولت برگزار نماید . کلیه مراحل 
برگزاری مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران 
سامانه  درگاه  طریق  از  ها  پاکت  بازگشایی  و 
آدرس  به  )ستاد(  دولت  الکترونیکی  تدارکات 
www.Setadiran.ir  انجام خواهد شد و می 
بایست مناقصه گران در صورت عدم عضویت 
قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 
گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند . 
مبلغ    : مناقصه  در  شرکت  تضمین 
پنجاه  و  )سیصد   350/000/000
بانکی  ضمانتنامه  بصورت  ریال(   میلیون 
مرکزی    بانک  شبا  حساب  به  نقد  وجه  یا 
بنام   390100004076013107895090

تمرکز وجوه سپرده اداره کل زندانهای قم .
مبلغ برآورد :   6/600/000/000 ریال )شش 

میلیارد و ششصد میلیون ریال (  
تاریخ  سامانه  در  مناقصه  انتشار  تاریخ 

1400/12/04 می باشد .
از  مناقصه  اسناد  دریافت  زمانی  مهلت 
شنبه چهار  روز   13:30 ساعت   سایت:  

 تاریخ 1400/12/11 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت  13:30 روز 

شنبه تاریخ 1400/12/21 
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 09:00  روز 

یکشنبه  تاریخ 1400/12/22
-اطلاعات تماس و آدرس: قم – خیابان ساحلی 
زندانهای  کل  اداره   – انقلاب  دادگاه  جنب   –

استان قم    09121521603 )بلالی(

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای قم:

باید از فعالیت چاه های آب 
غیرمجاز جلوگیری شود

فرماندارقم خبرداد:

آمادگی قم برای برپایی با شکوه جشن نیمه شعبان

پایش های  گفت:  قم  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
می دهد  نشان  کارشناسان  توسط  گرفته  صورت  مستمر 
سطح منابع آبی زیرزمینی استان به طور میانگین در هر 

سال ۷0 سانتی متر پایین تر می رود.   علی اصغری ضمن 
اشاره به آسیب های افت منابع زیرزمینی برای محیط زیست 
منابع  افت  میزان  کرد:  بیان  زمین،  فرونشست  همچون 
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رییس سازمان صنعت و تجارت استان قم:

۲۰۰ میلیارد تومان تسهیلات رونق تولید 
در قم پرداخت شد
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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد:

لزوم راه اندازی مرکز واکسیناسیون کودکان

لزوم همکاری همه بخش ها برای مقابله با برداشت های غیر مجاز 
منابع آبی زیرزمینی قم سالانه ۷0 سانتی متر پایین تر می رود

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت  استان قم با بیان 
اینکه یک هزار و ۶00 میلیارد تومان سهم این استان از 
تسهیلات رونق تولید در سال مالی جاری است، گفت: از 

این بین تاکنون 200 میلیارد تومان در سه بخش صنعت، 
کشاورزی و گردشگری به مرحله پرداخت رسیده است. 

چهلمین  حاشیه  در  شنبه  سه  روز  سیجانی  محمود 

  

رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
تحقق ۶۶ درصدی عوارض نوسازی در ده ماهه سال جاری، گفت: از شهرداری 
انتظار می رود ضمن فرهنگ سازی درزمینه پرداخت عوارض نوسازی به عنوان 
درآمد پایدار، همت بیشتری در حوزه های درآمدی داشته باشند. حسین صابری با 
اشاره به اهمیت پرداخت عوارض به عنوان منابع اصلی شهرداری برای هزینه های 
جاری و عمرانی شهری اظهار داشت: پرداخت به موقع عوارض می تواند در تحقق 
بودجه و ارائه خدمات بهتر به شهروندان و تداوم پروژه های کلان شهرداری در 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم از تعیین 20 غرفه در سطح مناطق هشت گانه جهت عرضه و توزیع میوه تنظیم 
بازار نوروزی خبر داد. علیرضا مظفری با بیان اینکه برپایی سازه غرفه های تنظیم 
بازار همانند سنوات گذشته بر عهده سازمان میادین است اظهار داشت: مدیریت 
عرضه میوه و همچنین نظارت بر روند توزیع بر عهده سازمان تعاون روستایی بوده 
و شهرداری صرفاً در خصوص تعیین نقاط و استقرار غرفه ها مشارکت می کند. 
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 

رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم خبرداد:
تحقق ۶۶ درصدی عوارض نوسازی در ده  ماهه امسال

مدیرعامل سازمان میادین ساماندهی مشاغل شهری قم خبرداد:
تعیین 20 غرفه عرضه میوه تنظیم بازار نوروزی
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با حضور معاون وزیر صمت و استاندار قم  صورت گرفت؛

بهره برداری از فاز نخست نمایشگاه بین المللی قم

۲

علی شکوری راد :
اجازه برگزاری تجمعات 

به تشکل های شناسنامه دار داده شود

امیرعبداللهیان در گفت وگو با شبکه سی ان ان:

هنوزآمریکا در موضوع تضمین 
ابتکار عملی نداشته است

وزیر امور خارجه کشورمان با بیان 
اینکه چندین موضوع در مذاکرات 
باقی مانده اســت که جزو خطوط 
قرمز ما هســتند، گفــت: ما هنوز 
در موضوع تضمین نتوانســته ایم 
یک ابتــکار عملی و قابــل اعتماد 
دریافــت  آمریکایــی  طــرف  از  را 
کنیم.  حســین امیرعبداللهیان 
7در گفت وگو با شبکه سی ان ان در  ۲

روح الامینی نماینده مردم تهران:
 مجلس جای رفتارهای پوپولیستی 

برای رأی آوری نیست
یک عضو شــورای مرکزی حزب 
اتحــاد ملــت ایــران گفــت: اجازه 
شناســنامه دار  تشکل های  دهند 
تجمعات را برگــزار کنند، حرف ها 
و شعارهای شــان را مطــرح کنند، 
اعتراض شان را انجام دهند و بعد 
هم به سر جای خودشان برگردند. 
اگر چنیــن کننــد اصــلًا اینگونه 
نیســت که اوضاع به هــم بریزد و 

 نماینــده مــردم تهــران بــا 
اشاره به حواشی مطرح شده 
پیرامون موضوع بررســی ارز 
ترجیحی گفت: مجلس جای 
رفتارهای پوپولیســتی برای 
رأی آوری نیست و نمایندگان 
بایــد به مباحث کارشناســی 
بودجه بپردازند.  براساس این 
گزارش ،در ادامه جلسه علنی  ۲

اهمیت سفر رئیس جمهور 
به قطر

در شش ماه گذشته که دولت جدید ایران قدرت اجرایی 
رابطه  که  آمده  عمل  به  هایی  تلاش  گرفته  اختیار  در  را 

جمهوری اسلامی با همسایگان را گسترش دهد. در همین راستا در این مدت آقای رییسی 
چندین سفر به کشورهای همسایه و حوزه پیرامونی ایران داشته که می توان گفت این سفرها 
بیشتر به سرزمین های شمالی مرزهای جمهوری اسلامی بوده است. در این میان سفر به 
روسیه،ترکمنستان و تاجیکستان قابل ذکر است که سفر به روسیه نیز توسط مقامات ایرانی 
مثبت و موفقیت آمیز ارزیابی گردید هر چند که در این میان  گفتگو های رییس جمهور در 
عشق آباد و دوشنبه ملموس تر بوده است. زیرا روابط با این دو کشور در سالهای اخیر به ترتیب 
به خاطر بعضی مسائل اقتصادی و سیاسی با نوعی سکون و رکود مواجه شده بود که این 
سفر ها کمک نمود مشکل اختلافات مالی مربوط به صادرات گاز ترکمنستان گاز و انتقال آن 
به کشور حل و فصل گردد و بی اعتمادی هایی که بین ایران و تاجیکستان  به وجود آمده بود 

نیز تا حد قابل توجهی کاهش یابد.
به طوری که بعد از چندین سال وقفه، هنرمندان تاجیک چندین برنامه هنری را در 
تهران به نمایش گذاشتند و فعالیت های اقتصادی و رفت و آمد مقامات نیز سرعت گرفته 

است.
سفر آقای رییسی به قطر اولین سفر خارجی رییس جمهور به یک کشور حوزه شورای 
همکاری خلیج فارس است که با استقبال خوبی نیز همراه بوده است.از زمان محاصره 
قطر از سوی بعضی دوستان خود در شورای همکاری خلیج فارس روابط ایران با این کشور 
رو به توسعه گذاشت و نوعی اعتماد متقابل بین دو کشور برقرار گردید. در این مدت رهبری 
قطر علاوه بر اقدام به توسعه روابط دو جانبه نقش قابل توجهی نیز به عنوان میانجی میان 
ایران و غرب و به ویژه آمریکا و کاهش تنش ها داشته است.نقشی که قبلا فقط عمانی ها 
برای سالها به عهده داشتند ولی اخیر علاوه بر عمان قطر نیز تلاش می کند که نقشی 
سازنده داشته باشد.با توجه به یکدست شدن قوا در ایران به نظر می رسد که کشورهای 
جنوبی حوزه خلیج فارس علاقه مندی بیشتری را برای همکاری با جمهوری اسلامی 

ایران از خود نشان دهند.
به ویژه آنکه چشم انداز امیدوار کننده مذاکرات وین انگیزه بیشتری را به این کشورها 

خواهد داد که بدون نگرانی بر توسعه رابطه خود با ایران اقدام نمایند.
در همین رابطه وزیر امور خارجه عربستان سعودی در نشست کنفرانس امنیتی مونیخ 
تمایل بیشتری را نسبت به گذشته برای گفتگو با جمهوری اسلامی نشان داد و به نظر 

می رسد که مذاکرات  دو کشور در آینده نزدیک در سطح بالاتری برگزار گردد. 
مذاکراتی که در صورت موفقیت بودن آن ، دو کشور بحرین و کویت را به ادامه راه عربستان 
تشویق می نماید زیرا که وابستگی سیاسی  این دو کشور کوچک عرب خلیج فارسی به 

عربستان کاملا مشهود است.
در این میان نباید از توسعه رابطه با کشور مهم امارات عربی متحده غفلت نمود.کشوری 
که هر روز به روز بر  نقش منطقه ای و بین المللی آن افزوده می گردد و بر اساس گزارش 
مسئولین اقتصادی کشورمان قرار است تا پایان سال حجم روابط اقتصادی ایران و امارات 
به 20 میلیارد دلار برسد.معلوم نیست که چقدر این برآورد قابل تحقق باشد ولی ظرفیت 

اقتصادی و تجاری دو کشور بسیار بیشتر از رقم ذکر شده می باشد .
در صورت داشتن یک راهبرد برای توسعه روابط با حوزه خلیج فارس و به ویژه سه کشور 
قطر،امارات و عمان در مرحله اول و سه کشور دیگر در مرحله بعدی می توان با اعتماد سازی و 
پیگیری های مستمر تحولی را در روابط به وجود آورد. این توسعه روابط می تواند نقش مخرب 
رژیم صهیونیستی را که با هدف تخریب روابط ایران با همسایگان جنوبی خود نمایی می کند 

را تا حد قابل توجهی کاهش دهد.
 استاد ژئوپلیتیک دانشگاه و دیپلمات پیشین

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد:

لزوم راه اندازی مرکز واکسیناسیون کودکان 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: موضوع واکسیناسیون باید جدی تر دنبال شود و 

درصد افراد واکسن زده افزایش یابد.
دکتر مصری قم در جلسه کمیته راهبردی مقابله با کرونا افزود: 75 درصد مردم قم دوز 
اول واکسن، 63 درصد دوز دوم و حدود 20 درصد نیز دوز سوم را زده اند، که باید این آمار 

ارتقا یابد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر شناسایی دقیق کانون های کرونا ابراز داشت: 

باید متخصصان بهداشتی به این امر توجه تا کانون بیماری شناسایی و جلوگیری شود.
دکتر مصری با تاکید بر اهمیت واکسیناسیون کودکان گفت: باید مرکزی ویژه واکسیناسیون 

کودکان دایر تا به راحتی این اقدام انجام شود.

عبدالرضا فرجی راد*

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم
 در نظر دارد  مکانهای ذیل را  از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط اجاره دهد. 

موضوع مزایده : اجاره موقت عرصه / اعیان مطابق جدول .
بهای پایه اجاره طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شرکت در مزایده و مدت قرارداد

 به شرح جدول ذیل می باشد :

-تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد به حساب 
بانک ملی شعبه تره بار به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که باید به ضمیمه  

پیشنهاد تسلیم گردد.
- مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده 500/000 ریال می باشد و می بایست به شماره حساب 0113127588001 بانک 

ملی به نام سازمان میادین شهرداری قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد(.
-هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را به نام خود 

خریداری کرده باشند.
زمان دریافت اسناد: از مورخ 1400/12/04 لغایت 1400/12/1۶

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه 
و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها . جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 

02536641327 تماس حاصل فرمایید .
محل تسلیم پیشنهادها : آدرس فوق ذکر -  طبقه همکف - واحد حراست سازمان میادین .     

مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : پایان وقت اداری روز سه شنبه 1400/12/1۷ می باشد .
-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به 

همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

آگهی مزایده نوبت دوم

شناسه آگهی:1۲8۰9۰۰روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم



چهار شنبه-4 اسفند ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 25460

انگشت در چشمان 
جامعه نکنیم 

است.  ها  دولت  مهم  وظایف  از  گذاری  سیاست 
موجب  ناقص  و  واقعی  غیر  های  گذاری  سیاست 

ناکارآمدی و برخلاف هدف اصلی سیاست گذار عمل نموده و برخی سیاستگذاری 
ها به علت فقدان نهاد مناسب و برخی نیز با توجه به اینکه جامعه همراهی لازم را 
ندارد، محکوم به شکست هستند. قانون محدودیت ماهواره در سالهای ابتدایی دهه 
70 خورشیدی به جز ایجاد تعارض های رفتاری جامعه با قانون، هیچ اثر دیگری 
نداشت. تداوم این سیاست منجر به تقویت این ایده شده است که سیاست گذار 
ایرانی دچار نوعی از »فناوری هراسی« مزمن است. نخستین موضع گیری او در برابر 

هر فناوری نوپدید ابتدا انکار و ممنوعیت استفاده از آن است.
در مورد طرح »صیانت از کاربران فضای مجازی« نیز موضوع از همین جنس 
است صیانت و سیاستگذاران بدون توجه به دیدگاه های کارشناسی، عمل می 
کنند. با واکاوی نظر این سیاستگذاران مشخص می شود به اشتباه تصور می کنند 
تغییرات ارزشی و گروه های مرجع، نگاه های فرهنگی تغییرات سبک زندگی عمدتاً 
ناشی از تاثیر تکنولوژی های ارتباطی است. علاوه بر آن با ملاحظه دقیق در این 
طرح مشخص می شود، بحث محدودسازی دسترسی به طور غیر مستقیم مد نظر 
سیاست گذاران بوده و اِعمال کنترل بر تولیدات محتوای فضای مجازی نیز پیش 
بینی شده است. پرسش این است کدام مرجع پژوهشی محاسبه کرده که تغییرات 
در سبک زندگی و تحولات ارزشی جامعه، صرفا برآمده از ابزارهای نوین ارتباطی 
است؟ به عنوان مثال، نوع نگاه افراد به مشارکت های عمومی و اعتماد سیاسی 
بیشتر از اینکه ناشی از ابزارهای نوین ارتباطی باشد، برآمده از عملکردهای سیاسی 
است. آیا هیچ پژوهشی صورت گرفته که همه این تغیرات منفی است و یا صرفا ارزش 
های نوینی هستند که می تواند منفی تبیین نشوند. البته من معتقدم همانند فضای 
واقعی جامعه ابن فضا نیز حاوی بدآموزی هایی می باشد که ما هیچ قاعده انسداد 
کامل برای فضای واقعی طبیعتاً قائل نیستیم- هیچ ابزاری در جهان، بدون هزینه 
نیست؛ و تنها زمانی می توان رأی به محدودیت ها داد که این هزینه ها بیش از منافع 

آن باشد. 
تجربه نشان می دهد که شهروندان بعد از محدودسازی این ابزارها به استفاده از 
سایر ابزارهای جدیدتر روی می آورند اکنون که بخشی از جامعه، سرگرمی و تفریح را 
با دیدن سریال و فیلم از محتوای تولید شده در داخل بهره می گیرند این بار مرجعیت 
رسانه، تفریح و سرگرمی به خارج از کشور کوچ کند. متأسفانه امروزه، سهم کمی 
از مرجع رسانه و اعتبار خبری به دلیل تصمیمات غیر تخصصی و غیر کارشناسی 
در اختیار رسانه های صدا و تصویر داخلی است. این روزها ابزارهای نوین مجازی 

به اندازه زیادی از آثار روحی کرونا و تحریم ها و تاثیر آن بر روان جامعه کاسته است.
 امروز دامنه وسیعی از نسل های ایرانی از جمله جوانان، نوجوانان، کودکان و 
سایر اعضای خانواده، مجموعه فعالیت های ارتباطی، آموزشی و اجتماعی خود را 
با استفاده از فضای مجازی ساماندهی می کنند و هرگونه محدودسازی اپلیکیشن 
ها و کاهش پهنای باند، باعث بروز مشکلات جدی برای آنان خواهد شد. بسیاری 
از ایرانیان از طریق فضای مجازی، تبادل افکار و اندیشه می کنند و بر عمق دانش 
و فرهنگ خود می افزایند. من فکر می کنم ، کسانی که یک چنین سیاست های 
سلبی و غیر کارشناسی را دنبال می کنند در واقع انگشت در چشمان مردم جامعه 
می کنند و نهایتاً نیز یک چنین سیاست های ناپایداری، محکوم به شکست خواهد 

بود، همان گونه که سیاست های سلبی قبلی به شکست دچار شدند. 
اگرچه در این یادداشت به انواع هزینه ها یا منافع فضای مجازی در حوزه های 
اقتصادی، آموزشی، اجتماعی، سیاسی، عدالت دسترسی به فرصت ها و ... اشاره 
نمی شود؛ ولی منطق و عقلانیت سیاست گذاری حکم می کند تا تحلیل های 
دوگانه ی مورد اشاره، یعنی تحلیل هزینه-فایده و همچنین برآورد هزینه های بالقوه 

آتی به همراه این طرح ارائه شود.

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:

ایران به اعتراف دشمن یکی از قدرت های 
جهانی است

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: امروز در نقطه  ای قرارگرفته ایم که 
دشمن به خاطر بصیرت، دین باوری و صبر نخبگان و مردم، ناگزیر است اعتراف کند 
که نظام جمهوری اسلامی ایران، نه تنها یکی از قدرت های منطقه است بلکه در 

عرصه جهانی نیز حرفی برای گفتن دارد. 
ابن  علی  فرماندهان سپاه  در جمع  بوشهری،  حسینی  آیت الله سید هاشم 
ابیطالب)ع( قم، با اشاره به نقش بصیرت و غفلت زدایی در تعمیق بخشیدن به 
معنویت و موفقیت در مسیرهای مختلف زندگی اظهار داشت: بی تردید همه دوستان 
و دشمنان شهادت می دهند که عامل موفقیت های انقلاب، ابزار و امکانات مادی 

نبوده بلکه دو عنصر معنویت و بصیرت سبب ساز این پیروزی ها گشته است.
وی افزود: در بخش زیادی از این چند دهه انقلاب از جهت نظامی وضعیت قابل 
قبولی نداشتیم و از نظر اقتصادی نیز، از روز پیروزی انقلاب تاکنون، با تحریم مواجه 
بوده ایم؛ اما امروز در نقطه  ای قرارگرفته ایم که دشمن به خاطر بصیرت، دین باوری و 
صبر نخبگان و مردم، ناگزیر است؛ اعتراف کند که نظام جمهوری اسلامی، نه تنها 

یکی از قدرت های منطقه است؛ بلکه در عرصه جهانی نیز حرفی برای گفتن دارد.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه، معنویت و بصیرت را دو شرط موفقیت و پیروزی 
نظام اسلامی دانست و گفت: بصیرت در بزنگاه ها خود را نشان می دهد؛ لازمه 

پیمودن مسیر ترقی و پیشرفت، داشتن بصیرت است.
وی افزود: باید ابتدا راه را شناخت تا بتوان با قدرت و صبر آن را پیمود؛ در این 
شرایط حساس هیچ گاه به مسایل، سطحی نگاه نکنید و بر اساس شنیده ها دیگران 
را قضاوت نکنید؛ باید شرایط داخل و خارج از کشور را به خوبی بشناسیم و موقعیت 
خود و دشمن را کاملا درک کنیم تا در دام ها و باتلاق هایی که دشمن برای ما آماده 

کرده است، نیفتیم.
عضو مجلس خبرگان رهبری، تبیین را پشتوانه حرکت های مردمی عنوان و بیان 
کرد: زمانی که جامعه دچار بی بصیرتی شود، نتیجه آن می شود که وقتی مالک 
اشتر تا پشت خیمه های معاویه رسیده است، بی بصیرت ها فشار می آورند که مالک 

برگردد.
وی تاکید کرد: باید از تاریخ درس گرفت تا این مسایل در زمان ما اتفاق نیفتد؛ 
کسانی بودند که اوایل انقلاب شکی در انقلابی بودنشان نبود ولی اکنون در دامان 
دشمن، پیشگام مبارزه با انقلاب شده اند و به عنوان ستون پنجم دشمن، مشکلات 

عدیده ای را برای نظام ایجاد می کنند.
آیت الله حسینی بوشهری با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب بر بصیرت 
افزایی گفت: هر کجا رهبر انقلاب بر مساله ای تاکید دارند، بی شک آن مساله نیاز 
به رسیدگی و توجه دارد؛ چرا که ایشان با دقت امور را رصد می کنند؛ به عنوان مثال، 
در قضیه تهاجم فرهنگی، رهبر معظم انقلاب سال ها پیش هشدار دادند اما متاسفانه 
توسط مسئولان جدی گرفته نشد و امروز می بینید که از لحاظ فرهنگی چه در کشور 

رخ داده است.
بوشهری خاطرنشان کرد: در تهاجم فرهنگی، دشمن روح، فکر و اندیشه جوان ما را 
هدف قرار می دهد و زمانی که فکر و اندیشه دینی نباشد، دیگر نمی توان از این جوان 
در بزنگاه ها انتظاری داشت.         وی انس با قرآن کریم، آشنایی با سیره اهل بیت)ع(، 
تقوای درونی و زمان شناسی را چهار عنصر کلیدی در جهت بصیرت افزایی معرفی 
کرد و افزود: قرآن کتاب تشریفات نیست؛ نباید به ظاهر قرآن بسنده بلکه باید در آن 
اندیشید و تدبر کرد؛ قرآن چیزی است که انسان را از فتنه ها حفظ می کند و بصیرت 

در نگاه قرآن، راه شناخت نسبت به آموزه های دینی است.
عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: مساله دیگر در رابطه با بصیرت، آشنایی 
با سیره اهل بیت)ع( است؛ »إنی تارک فیکم الثقلین ما إن تمسکتم بهما لن تضلوا 
بعدی، کتاب الله و عترتی أهل بیتی.«؛ آشنایی با سیره پیامبر)ص( و اهل بیت)ع( 
در کنار انس با قرآن، از اهمیت بالایی برخوردار است و هر چه بر شناخت قرآن و سیره 

اهل بیت)ع( تمرکز کنید، کم است.
آیت الله حسینی بوشهری خداباوری را به عنوان ریشه تقوای درونی ارزیابی کرد و 
افزود: انسان متقی مانند کسی است که در زمینی پر از خار عبور می کند اما پای خود 

را در جایی می گذارد که خاری وجود ندارد.

اخبار

علی شکوری راد :

اجازه برگزاری تجمعات به تشکل های 
شناسنامه دار داده شود

یک عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران گفت: اجازه دهند تشکل های 
شناسنامه دار تجمعات را برگزار کنند، حرف ها و شعارهای شان را مطرح کنند، 
اعتراض شان را انجام دهند و بعد هم به سر جای خودشان برگردند. اگر چنین کنند 

اصلًا اینگونه نیست که اوضاع به هم بریزد و نابسامان شود. 
علی شکوری راد در گفت وگو با ایلنا، درباره این که در حال حاضر چقدر ضرورت 
دارد اجازه دهند احزاب وارد صحنه شوند تا بتوانند خواسته های مردم را به صورت 
منضبط و قانونی منتقل کنند چراکه اگر این اتفاق رخ ندهد خواسته های مردم 
به صورت آتش زیرخاکستر درمی آید و بعدها مشکلات بیشتری را رقم خواهد زد، 
گفت: یکسری تابوهایی در ذهن مسئولان سیاسی و امنیتی کشور از گذشته وجود 
داشته و هنوز هم وجود دارد و تا این ها شکسته نشود وضع به یک روال منطقی و 

درست نمی رسد.
این عضو شورای مزکزی حزب اتحاد ملت ایران خاطرنشان کرد: مسئولان ناگزیرند 
در مواردی پله پله عقب بروند که به اعتقاد من اگر این کار را با تدبیر و درایت انجام 
دهند، بهتر از این است که پله پله و قدم به قدم به عقب رانده شوند. نمونه آن موضوع 
آزادی بیان است؛ امروز هر کسی هر نظری را می تواند در فضای مجازی منتشر کند، 
البته مواردی وجود دارد که با آن ها برخورد می شود اما این اتفاق نسبت به بسامد و 
حجم مطالب کم است. شاید بسیاری از این مطالبی که امروز گفته می شود؛ 10 یا 
15 سال پیش اصلا امکان نداشت گفته یا منتشر شود. امروز همه پذیرفته اند که 

جلوی انتشار بسیاری از این حرف ها را نمی توان گرفت.
شکوری راد تاکید کرد: امروز درست است که بحث و مطالبه صورت می گیرد اما 
برخی از این ها به صورت قهری پیش رفته است، در حالی که به لحاظ قانونی از 

همان ابتدا در قانون اساسی آزاد شمرده شده و جزء حقوق مردم بوده است.
وی با بیان اینکه قانون اساسی اجتماعات را آزاد تلقی کرده است، عنوان کرد: تنها 
گفته شده است در اجتماعات مردمی نباید حمل سلاح صورت بگیرد و یا آنکه تجمع 
یا راهپیمایی ناقص مبانی دین اسلام باشد. باقی موارد را آزاد گذاشته است. حال 
آمدند این را با قوانین موضوعه انقباض برایش ایجاد کرده اند، مجوز در نظر گرفتند و 
شرایط را سخت کردند اما نتیجه این شده است مردم تجمعات را بدون مجوز برگزار 
می کنند و شعارشان را می دهند. امروز تعداد این گونه تجمعات و راهپیمایی ها به 
قدری زیاد شده است که هیچ کس نمی تواند به خاطر تجمع یا راهپیمایی آنها را 

بازداشت کند یا با آنها برخورد کند.
که  شرایطی  به  باتوجه  حال  کرد:  خاطرنشان  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
پیش آمده بیایند هم تجمعات مردمی را کم کم به رسمیت بشناسند و اجازه دهند 
تشکل های شناسنامه دار تجمعات را برگزار کنند، حرف ها و شعارهای شان را مطرح 
کنند، اعتراض شان را انجام دهند و بعد هم به سر جای خودشان برگردند. اگر چنین 

کنند اصلًا اینگونه نیست که اوضاع به هم بریزد و نابسامان شود.
شکوری راد اظهار داشت: مردم هم امروز یاد گرفته اند؛ یک زمانی جنبش های 
اعتراضی بود حال به صورت ناجنبش کارها انجام می شود، یعنی کار به صورت 
خیلی آهسته و زیرپوستی پیش می رود تا اینکه هر مطالبه ای خودش را تحمیل کند. 
امروز هم همین طور است یعنی به صورت ناجنبش موضوع تجمعات و راهپیمایی 

عملًا خودش را بر مسئولان تحمیل کرده است.
وی ادامه داد: این ایراد به مسئولان سیاسی و امنیتی وارد است که چرا آن ها 
نمی توانند به استقبال آن چیزی که در آینده ناگزیر به پذیرش آن هستند بروند و 

زودتر بپذیرند و تنش ها را کم کنند.
 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح:

کوچک ترین خطای صهیونیست ها
 با شدیدترین پاسخ ما روبه رو می شود

 سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت: رژیم صهیونیستی نمی تواند برای ایران 
ناامنی ایجاد کند ضمن آنکه کوچک ترین خطای راهبردی آنها هم با شدیدترین 

پاسخ ما روبه رو خواهد شد.
سردار ابوالفضل شکارچی با بیان اینکه از سوی دیگر ما چنین توانی را در رژیم 
ایجاد کند  ناامنی  برای جمهوری اسلامی  صهیونیستی نمی بینیم که بخواهد 
اظهارداشت : کوچک ترین خطای راهبردی آنها با شدیدترین پاسخ از سوی ما روبه رو 
خواهد شد. این توصیه را به کشورهای منطقه داریم که در واقع نگاهشان باید به 
کشور قدرتمند ایران به عنوان یک همسایه بسیار مقتدر، مستحکم و مستقل باشد و 

رابطه شأن را با جمهوری اسلامی تقویت کنند.
وی افزود : تقویت رابطه کشورهای پیرامونی ما با جمهوری اسلامی عامل ایجاد 
امنیت در آن کشورها خواهد شد. رژیم صهیونیستی به دنبال آن است که خود را از 
انزوا خارج سازد، بنابراین به همه جا چنگ می زند تا به دنیا بگوید من منزوی نیستم 
در حالی که به هیچ عنوان یک رژیمی که از دید همه ملت ها منفور است هیچ زمانی 

عزیز و امن نخواهد شد و همیشه در ناامنی به سر خواهد برد.
سردار شکارچی  بیان داشت: برای اینکه اثبات کنیم نیازی به حضور آمریکایی ها 
در این منطقه نیست و با همکاری می توانیم امنیت خودمان را تأمین کنیم. بارها به 
کشورهای پیرامون خود نیز این نکته را گوشزد کرده ایم که حضور آمریکایی ها در 
منطقه، ناامنی را به ارمغان می آورد. آمریکایی ها باید از این منطقه اخراج شوند آنها 
کانون ناامنی روی کره زمین هستند. بنابراین با برقراری دیپلماسی دفاعی و مراودات 
نظامی به دنبال کمک به یکدیگر و تبادل تجربیات در راستای تأمین امنیت منطقه 

هستیم تا در سایه آن اقتصاد کشور و معیشت مردم سامان یابد.
وی در پاسخ به این سوال که دشمنان تلاش دارند صرف هزینه های دفاعی برای 
کشور را به عنوان عاملی منفی در وضعیت زندگی مردم جلوه دهند، گفت: بدون 
تردید وضعیت معیشتی مردم، اشتغال آنان، چرخیدن چرخ کارخانه ها و مهمتر از 

همه آنها آرامش مردم در گرو امنیت است.
وی افزود: امکانات و تجهیزات نظامی برای امنیت مردم است نه برای نیروهای 
مسلح، کسانی که شبهه ایجاد می کنند اتفاقاً می خواهند امنیت را از بین ببرند، 
می گویند به موشک چه نیازی داریم؟ و وضعیت اقتصادی ایران را با دیگر کشورهای 
منطقه که توانمندی دفاعی ما را ندارند، مقایسه می کنند. بی گمان تأمین شغل 
جوانان، جهش علمی، پیشرفت اقتصادی و آرامش اجتماعی همگی در سایه امنیت 

و اقتدار دفاعی اتفاق می افتد.

در نشست سخنگوی قوه قضاییه مطرح شد؛ 

اقدامات دستگاه قضایی 
درباره خودروسازان

سخنگوی قوه قضاییه درباره اقدامات دستگاه قضایی در خصوص خودروسازان 
گفت: دستگاه قضایی در مواجهه به ارتکاب جرم از سوی هر دستگاهی به ویژه 

خودروسازان، برخورد می کند. 
ذبیح الله خداییان روز سه شنبه در نشست خبری با اشاره به برگزاری دادگاه کروز 
در این روزها، یادآور شد: این روزها محاکمه یکی از قطعه سازان در جریان است و 
مشروح و جزییات دادگاه علنی منتشر می شود بنابراین دستگاه قضا قاطعانه برخورد 

می کند.
خداییان درباره نظارت بر کیفیت خودروها افزود: این موضوع بر عهده دستگاه های 
اجرایی از جمله صمت، سازمان استاندارد، محیط زیست و سازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان است که هر کدام به نوعی بر کار خودروسازان نظارت دارند.
از تولید  وی  اضافه کرد: تاکید دستگاه  قضایی این است که برای جلوگیری 
اگر  و  انجام دهند  به درستی  را  این دستگاه ها کار خود  خودروهای بی کیفیت 
خودروسازان تمکین نکنند و کار خود را به درستی انجام ندهند، مراتب اعلام شود 
تا قوه قضاییه به موضوع ورود کند. سخنگوی دستگاه قضا خاطرنشان کرد: سازمان 
بازرسی کل کشور در زمینه خودروهای پارکینگی، ورود کرد و در مورد ارتقای کیفیت 

خودرو با کمک سایر دستگاه های نظارتی پیگیری لازم انجام خواهد شد.
وی گفت: اگر خودروی با کیفیتی ساخته نشود و احیاناً تصادفی صورت گیرد 
لازم است که کارشناسان تصادفات و دادستان ها این موضوع را پیگیری کنند که در 
تصادفات آیا کیفیت خودرو در تصادف تأثیر داشته است یا نه. به عنوان نمونه، آیا 

سیستم ترمز وسیله نقلیه از کیفیت لازم برخوردار بوده یا نه.
سخنگوی قوه قضاییه اظهارداشت: ممکن است درصدی از تصادفات ناشی از 
نقص سیستم ترمز، کیسه هوا و یا سایر موارد باشد و اگر در چنینی مواردی حکم 
محکومیت صادر شود عامل بازدارنده ای برای خودروسازان است اما این مانع اعمال 

وظیفه دستگاه های نظارتی نیست و همه باید پای کار بیایند.

 رییس جمهور با بیان اینکه گاز سوختی پاک، ایمن و با منابع غنی برای استفاده 
در دهه های آینده است، گفت: این انرژی شکل دهنده آینده انرژی است و ما باید 
برای مسیر دشوار بهبود اوضاع اقتصادی پس از همه گیری ویروس کرونا از آن 

استفاده کنیم. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« رییس جمهوری اسلامی ایران صبح روز سه شنبه 
در ششمین مجمع کشورهای صادرکننده گاز )GECF( در قطر ضمن تبریک 
به شیخ تمیم بن حَمَد آل ثانی برای ریاست بر ششمین نشست سران مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز و تشکر از دولت و ملت قطر برای برگزاری این نشست و 
مهمان نوازی  گرم از هیات جمهوری اسلامی ایران، گفت: امیدوارم به یاری خداوند 
این اجلاس بتواند زمینه ها و افق های همکاری بیشتر بین اعضا را برای حفظ و 
صیانت از گازطبیعی که سرمایه ملی خدادادی آن هاست، بیش از گذشته تقویت 
کند.   آیت الله رئیسی خاطر نشان کرد: برگزاری شش دوره اجلاس سران مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز در طول عمر این سازمان بین الدولی نوپا، بیش از هر 
واقعیتی، نشانه ای قوی از همگرایی، همبستگی و عزم اعضای آن برای پیگیری 
اهداف مجمعی است که پایه های اولیه ی آن با ابتکار تهران در سال 2001، بنا 

گذاشته شد.

وی افزود: هدف مجمع کشورهای صادرکننده گاز و بانیان و اعضای آن حمایت 
از حقِ حاکمیت کشورها بر منابع طبیعی خود خصوصا گاز، همکاری در یافتن 
راهکارهایی جهت حمایت از منافع جمعی کشورهای عضو، توسعه همکاری میان 
کشورها در زمینه های مختلفی از جمله اکتشاف، تولید و تجارت گاز طبیعی، 
تقویت نقش گاز طبیعی در ترکیب انرژی مصرفی جهان و همفکری و همکاری 
در تقویت امنیت عرضه و امنیت تقاضای گاز طبیعی است. نشست های سران نیز 

فرصتی برای هم افزایی در راستای تحقق این اهداف محسوب می شود.
رییس جمهور تأکید کرد: ما به عنوان کشورهای دارای ذخایر عظیم و صادر کننده 
گاز، در راستای ارتقای امنیت تقاضای گازطبیعی، با پیگیری اهداف و رسالت 
مجمع کشورهای صادرکننده ی گاز، می توانیم پیامی شفاف را برای تضمین و تامین 

پایدار انرژی در کوتاه مدت و بلندمدت به جهان اعلام کنیم.
برگزاری  زمان  از  از یک دهه  از گذشت بیش  ادامه داد: پس  رئیسی  آیت الله 
اولین اجلاس سران این مجمع در سال 2011 که با شعار »گازطبیعی پاسخی به 
چالش های توسعه پایدار در قرن 21« در دوحه برگزار شد، جهان اکنون بیش از 
گذشته نیازمند تلاش جمعی کشورهای عضوِ مجمع، برای تحقق این شعار است.

وی خاطر نشان کرد: اجلاس ششم، نخستین نشست سران پس از شروع پاندمی 
کوید-19 می باشد و شعار آن یعنی »گاز طبیعی: شکل دهنده آینده انرژی« خود 
پیام سازنده و مثبتی به جامعه دارد؛ مبنی بر اینکه در شرایط موجود بازارهای انرژی 
و در مسیر دشوار جهان در بازیابی اقتصادی پس از کرونا، گاز طبیعی یک عامل 

کمک کننده خواهد بود.
رییس جمهور اظهار داشت: گاز طبیعی به عنوان سوختی پاک، ایمن و با منابع 
غنی قابل استحصال، برای دهه های آینده سهم قابل توجهی از ترکیب انرژی 
مصرفی جهان را به خود اختصاص خواهد داد و مزیت های اقتصادی، فنی و زیست 

محیطیِ خود را در مقایسه با سایر سوخت ها حفظ خواهد کرد.
آیت الله رئیسی تصریح کرد: روند رو به رشدِ برقی شدن در دهه های پیش رو، و نقش 
گاز طبیعی به عنوان مهمترین نهاده تولید برق، این چشم انداز را تقویت می نماید. از 
این منظر، رویکرد ما به عنوان اعضای مجمع کشورهای صادرکننده گاز، برای عرضه 

بیشتر گاز طبیعی به بازار جهانی، رویکردی با جنبه های انسان دوستانه است.

رییس جمهور درمجمع کشورهای صادرکننده گاز در قطر:

 گاز طبیعی شکل دهنده آینده انرژی جهان است

و  قوانین  ترمیم  لزوم  به  اشاره  با   رئیس قوه قضاییه 
استفاده از ظرفیت های قانونی گفت: نیروی انتظامی 
می تواند با ارائه بررسی های تخصصی و علمی در حوزه 
دستگاه  قابل گذشت،  جرایم  تعیین  و  جرایم  تفکیک 

قضایی را یاری رساند. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در نشست 
فرماندهان ناجا با عنوان طرح ضربتی ارتقای امنیت 
اجتماعی به اقدامات مجدانه نیروی انتظامی در تحکیم 
امنیت مردم و کشور اشاره کرد و افزود: امروز بسیاری از 
پرونده های مهم مقابله با جرایم اقتصادی و مواد مخدر که 
در دستگاه قضایی مطرح است توسط نیروی انتظامی 
مورد پیگیری و تعقیب قرارگرفته و باید از این بابت از 
فرماندهی و افسران این نیرو کمال قدردانی را داشته 

باشیم.
نیروی  و مسئولان  فرماندهان  به  قوه قضاییه  رئیس 
انتظامی پیشنهاد کرد که مسئولان بخش های مختلف 
کشور را در جریان سختی و اهمیت کار خود قرار دهند 
تا از این طریق حمایت ها از این نیرو با توجه به تنوع 

ماموریت هایی که دارد، تسهیل و تسریع گردد.
محسنی اژه ای خواستار تعامل و همکاری بیش ازپیش 
ابعاد  با دستگاه قضایی در حوزه ها و  انتظامی  نیروی 
مختلف شد و در همین زمینه با اشاره به حوزه های کاری 

مشترکی که میان این دو نهاد وجود دارد، از مسئولان و 
فرماندهان نیروی انتظامی خواست تا بازدیدهای میدانی 
مستمر از مراکز قضایی نظیر زندان ها و دادگستری ها 
داشته باشند و متعاقباً شرایط بازدید مسئولان قضایی 
اعم  از قضات، بازپرس ها و دادستان ها  از مراکز انتظامی 
و آشنایی آنها با پیچیدگی های امور انتظامی و کشف و 

شناسایی و تعقیب متهمان را فراهم کنند.
رئیس عدلیه با اشاره به اهمیت اقتدار نیروی انتظامی 
باید عطوفت و  اقتدار  انتظامی در عین  گفت: نیروی 
سعه صدر نیز داشته باشند و با تلفیق و ترکیب این امور 
در راستای تحکیم امنیت و آسایش مردم گام بردارد و 
دستگاه قضایی نیز در تحقق این مهم کمک کار نیروی 

انتظامی خواهد بود.
قانون  ماده 11  موضوع  به  اشاره  با  اژه ای  محسنی 
کاهش مجازات حبس تعزیری و موارد ناظر بر جرایم 
در  بزرگ  تهران  انتظامی  فرمانده  که  قابل گذشت 
خصوص آن نکاتی را مطرح  کرد، افزود: ممکن است 
که  باشد  داشته  وجود  اشکالاتی  موجود  قوانین  در 
قطعاً قابل ترمیم هستند اما آنچه که مهم است استفاده 
همه جانبه و مدبرانه از ظرفیت های قانونی فعلی در حوزه 
اجرا است و در این زمینه نیز نیروی انتظامی می تواند 
با ارائه بررسی های تخصصی و علمی در حوزه تفکیک 

جرایم و تعیین جرایم قابل گذشت، دستگاه قضایی را 
یاری رساند.

اطلاع مراجع  انتظامی و امنیتی از آزادسازی 
مجرمان حرفه ای پس از تحمل کیفر 

رئیس قوه قضاییه با اشاره به مقوله آزادسازی مجرمان 
فرماندهان  و درخواست  کیفر  تحمل  از  حرفه ای پس 
انتظامی برای اتخاذ تدبیری برای آگاه سازی آنها از زمان 
و نحوه آزادی این قبیل مجرمان گفت: برای تحقق این 
مهم به صورت سیستمی و سایر طرق مقتضی، اقدامات و 

تدابیر لازم از ناحیه قوه قضاییه اتخاذ خواهد شد.
برای  خود  دستور  صدور  از  همچنین  عدلیه  رئیس 
تقویت ارتباط الکترونیکی میان مراجع قضایی و مراکز 

انتظامی خبر داد.
از  جرم  ارتکاب  مقوله  به  اشاره  با  اژه ای  محسنی 
و  آنها  برای  تعیین مجازات  و  زیر 18 سال  افراد  سوی 
به  باید  گفت:  موضوع  این  تخصصی  پیچیدگی های 
جامعه  و  مردم  امنیت  حفظ  جمله  از  مختلف  جهات 
همچنین در نظر گرفتن شرایط مجرمان زیر سن قانونی، 
مجرمان  قبیل  این  مجازات  نحوه  برای  ویژه ای  تدابیر 
اتخاذ شود و این مهم نیازمند همفکری همه دستگاه ها 
به ویژه قوه قضاییه، نیروی انتظامی و مشارکت دولت و 

مجلس و آسیب شناسی تخصصی است.

 نماینده مردم تهران با اشاره به حواشی مطرح شده پیرامون موضوع بررسی ارز ترجیحی 
گفت: مجلس جای رفتارهای پوپولیستی برای رأی آوری نیست و نمایندگان باید به مباحث 

کارشناسی بودجه بپردازند. 
براساس این گزارش ،در ادامه جلسه علنی روز سه شنبه )3 اسفند( مجلس شورای اسلامی 
و در جریان بررسی پیشنهاد تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت،  عبدالحسین روح الامینی 
در تذکر آیین نامه ای به استناد بند )11( ماده )22( درباره حفظ شأن و اقتدار و دفاع از جایگاه 
قانونی نمایندگان گفت: متأسفانه پیشنهادهایی در طول این 3 روز مطرح شده که دولت 
در پاسخ معتقد است امکان اجرای آن را ندارد حتی درباره گزارش دیوان محاسبات نیز 
موضوعاتی مطرح شده است لذا از رئیس مجلس می خواهم که از اختیار قانونی خود برای 

تصمیم گیری یا رأی گیری استمزاجی نمایندگان استفاده کند. نماینده مردم تهران با اشاره 
به حواشی مطرح شده پیرامون موضوع بررسی ارز ترجیحی گفت: مجلس جای رفتارهای 
پوپولیستی برای رأی آوری نیست و نمایندگان باید به مباحث کارشناسی بودجه بپردازند لذا 
رعایت حال مردم ضروری است از سوی دیگر رئیس و هیأت رئیسه مجلس باید به سوگندی که 
خورده اند عمل کنند.  به گزارش ایرنا، روز گذشته در جریان بررسی بند مربوط به ارز ترجیحی، 
حمیدرضا حاجی بابایی رئیس کمیسیون تلفیق گفت: سناریوی پیچیده کردن 9 میلیارد دلار 
یعنی مجلس را روبه روی مردم قرار دهند، مجلس با گرانی ها مخالف است و من عرض می کنم 
که سال آینده، سال معیشت مردم است و ما با گرانی مخالفیم. برگشت به کمیسیون معنایی 

ندارد و باید همین جا و در مقابل مردم تصمیم گیری شود.

رئیس قوه قضاییه:
نیروی انتظامی در تعیین جرایم قابل گذشت، دستگاه قضایی را یاری دهد

روح الامینی نماینده مردم تهران:

 مجلس جای رفتارهای پوپولیستی برای رأی آوری نیست

وزیر کشور: 

مسافران نوروزی باید دُز سوم را دریافت کرده باشند
 وزیر کشور گفت: مسافران نوروزی حتماً باید دُز سوم را دریافت کرده باشند تا به 

آنها اجازه سفر داده شود. 
»احمد وحیدی« روز سه شنبه در حاشیه جلسه قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله 
با کرونا اظهار داشت: یکی از موضوعاتی که در قرارگاه مورد بحث قرار گرفت، 
سفرهای آخر سال بود که این سفرها چند بخش دارد و در نشست امروز، شرایط 
مسافرین و کسانی که در حوزه حمل و نقل و اماکن اقامتی فعالیت دارند، مورد 
بررسی قرار گرفت. وی افزود: نظر دوستان در قرارگاه این بود افرادی که فاصله 
زیادی از تزریق دُز دوم آنها گذشته است، حتماً برای سفر و اقامت باید واکسن دُز 

سوم را دریافت کرده باشند.
دوره  در  گفت:  کرونایی  رنگ بندی های  تغییر  به  اشاره   با  ادامه  در  وحیدی 
رنگ بندی ها  کنونی  و شرایط  بود  آبی  و  زرد  نارنجی،  قرمز،  رنگ بندی ها  قبل 
که  را  محدودیت هایی  همه  دیگر  و  شده  متفاوت  گذشته  رنگ بندی های  با 
و  رنگ بندی ها  و  نمی کنیم  اجرا  می کردیم،  اعمال  قرمز  رنگ بندی های  در 

محدودیت های جدید بر اساس اقتصائات و متناسب با شرایط تعیین می شود.
وزیر کشور گفت: در جلسه امروز قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا بر 
محدودیت های اجتماعات در مکان های مسقف که پیش از این اعلام شده بود، 

بار دیگر تأکید شد. 
وحیدی افزود: در این جلسه همچنین گزارش هایی از مدارس، دانشگاه ها، 
اصناف، بخش حمل و نقل عمومی و مراقبت ها در مرزها ارائه و تأکید شد در حوزه 

 PCR اصناف شرایط و پروتکل های ابلاغی مانند تزریق واکسن یا داشتن تست
منفی به طور کامل رعایت شوند و تذکرات لازم نیز در این خصوص به اصناف داده 

شود تا با این تذکرات، نیاز به برخورد جدی تر وجود نداشته باشد.
پروتکل های  و رعایت  ایمنی  ارتقای  امروز موضوع  ادامه داد: در جلسه   وی 
بهداشتی در مترو هم مورد تأکید قرار گرفت که یکی از موضوعات، تهویه و اتصال 

سامانه فروش بلیت مترو به سامانه »ایران من« بود.
وحیدی تصریح کرد: در حوزه حمل و نقل هوایی هم مقرر شد بحث تزریق 
واکسن و PCR منفی به طور جدی مورد توجه قرار گیرد که بر لزوم کنترل این 

موضوع نیز تأکید شد.
فعالیت مدارس و دانشگاه ها با رعایت پروتکل های بهداشتی بلامانع است

وزیر کشور با بیان اینکه آموزش و پرورش در جلسه امروز گزارشی ارائه کرد که در 
آن عنوان شده بود در این مدت چهار فوتی داشتند، خاطر نشان کرد »این فوتی ها 
ربطی به بازگشایی مدارس نداشته است« و بر همین اساس متذکر شد: مدارس 
می توانند با رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی به فعالیت های آموزشی خود 

ادامه دهند و این موضوع در مورد دانشگاه ها نیز صدق می کند.
وزیر کشور در پاسخ به سؤالی در باره اتصال سامانه بلیت فروشی مترو به سامانه 
»ایران من« گفت: وزارت کشور در این خصوص مشکلی ندارد و سامانه »ایران من« 
آماده پاسخگویی است؛ تنها بخشی از کارها برای این اتصال در مترو باقی مانده که 

بخش فنی مترو در حال انجام اقدامات لازم است.

علی ربیعی*

در مجلس شورای اسلامی  آباد  بستان  مردم  نماینده 
و  لازم  قانونی  فرایند  صیانت  طرح  امروز  مصوبه  گفت: 
ترتیب و توالی رسیدگی را مطابق آیین نامه داخلی مجلس 
و حتی آیین نامه اختصاصی کمیسیون مشترک طی نکرده 

است. 
غلامرضا نوری قزلجه در نشست علنی نوبت عصر روز 
سه شنبه 3 اسفند ماه مجلس شورای اسلامی در تذکری 
آقای  گفت:  داخلی  آیین نامه   )75( ماده  به  استناد  با 
تقی پور صبح اظهاراتی نسبت به بنده داشت و مرا به عدم 
آشنایی به حد و حدود متهم کرد. من حد و حدود خود را 
از رأی و اراده ملت شریف و از اصول مترقی 84 و 86 قانون 

اساسی دارم و در اعمال این حق ذره ای کوتاه نمی آیم. 
نماینده مردم بستان آباد بیان داشت: وی بنده را به عدم 

حضور و مانع تشکیل جلسه کمیسیون شدن متهم کرد 
در حالی که من در هیچ یک از جلسات رسمی کمیسیون 
مشترک صیانت غایب نبودم جز دو جلسه غیررسمی که 
در اوج کرونا بود و قرار بود کمیسیون های مجلس تعطیل 
باشند و دیگری نیز جلسه امروز بود که بین بررسی لایحه 
بودجه تشکیل شد و گفتند من جلسه را تعطیل کردم 
در حالی که به خاطر کرونا بسیاری از همکاران شرکت 
نکرده بودند.بنده را متهم به دیکتاتوری مدرن کردند، شما 
روش دیکتاتوری را می روید که برای طرح مهمی موسوم 
به صیانت در جلسه 10 دقیقه ای تصمیم می گیرید و آن 
را تصویب می کنید یا من که می گویم بیایید در چارچوب 

قانون و آیین نامه جلو برویم؟
نفر  یک  می گویید  شما  کرد:  اضافه  قزلجه   نوری 

کمیسیون را به تعطیلی کشاند. خیر؛ حتی 7 نفر هم 
نمی تواند کمیسیون را تعطیل کند بلکه تأخیر چند ماهه 

آن، ناشی از مدیریت کمیسیون است. 
اشاره  اظهار کرد:  عضو کمیسیون کشاورزی مجلس 
کردند جلوی اینگونه سخنان و حرف زدن ها را بگیرید. نه 
شما و نه هیچ تفکر حکومتی ضد جمهوریتی نمی تواند 
جلوی سخن گفتن هیچ نماینده ملت و همچنین حقیر 

سراپا تقصیر خاک پای ملت را بگیرد.
بستم؛  توپ  به  من  را  مجلس  گفتید  شد:  یادآور  وی 
مجلس را من یا شما با تصویب 10 دقیقه ای طرح صیانت 
که امانت این صحن در دست من و شما است به توپ 
می بندید و روی اعصاب و روان جامعه راه می روید و مجلس 

را در جامعه از محبوبیت می اندازید. 

عضو کمیسیون مشترک بررسی طرح صیانت از کاربران فضای مجازی:

تصویب کلیات طرح صیانت، فرایند قانونی لازم را طی نکرده است
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تفاوت ها و شباهت های میگرن و سکته مغزی متخصص و مدرس حوزه بازی :

چرا کودکان باید بازی کنند؟ 
انجام  کودکان  توسط  بازی  گفت:وقتی  بازی  حوزه  مدرس  و  متخصص 

می شود مایه نشاط است و دوپامین در مغز ترشح و باعث حال خوب می شود. 
صابر عبدالملکی، متخصص و مدرس حوزه بازی در شبکه جام جم،گفت: ما 
در ایران بازی را خیلی ساده در نظر می گیریم در حالی که خیلی پیچیده است 
و در دنیا درباره آن خیلی با احتیاط صحبت می شود زیرا موضوعی است که نیاز 

به کاوش و بررسی های عمیق و دیدن از زوایای مختلف دارد.
عبدالملکی تصریح کرد: بچه ها می گویند بازی زمانی اتفاق می افتد که 
بزرگترها کنار آنها نباشند، روی زمین باشد و دوستانشان کنار آنها باشند. بازی 
یک پدیده جهانی بوده و ماهیت فرهنگی دارد. به قدمت تمام بشریت در همه 
جوامع وجود داشته و هر جا انسان زندگی کرده است بازی وجود داشته است 

اما تفاوت در نوع بازی و مقدار زمان بازی و در جنس ابزارهای بازی است.
وی درباره شغل خود و مطالعاتش در زمینه بازی کودکان، افزود: احساس 
خوشبختی می کنم چون کاری را انجام می دهم که لذت می برم و بازی به کل 

زندگی من تبدیل شده و دنیای بسیار شیرینی است.
متخصص حوزه بازی های کودکان ادامه داد: یکی از دیدگاه هایی که ما به 
واسطه آن داریم بازی را خراب می کنیم این است که انتظار کوتاه مدت از آن 

داریم، در صورتی که بازیها سلامت کودکان را تضمین می کند.
وی ابراز داشت: کودکانی بازی می کنند که سلامت روحی و جسمی خوبی 
دارند و در مقابل وقتی امنیت ذهنی، جسمی و روحی برای کودکان فراهم 
نباشد آنها بازی هایشان کمرنگ می شود. در درون بازی های کودکان مفاهیم 

آموزنده بسیاری نهفته است.
نظر  در  فایده  بی  عملی  را  بازی  والدین  بیشتر  کرد:  عنوان  عبدالملکی 
می گیرند؛ در صورتی که کودکان در جریان بازی بر اساس تعامل هایی که دارند 
نقش هایی را برای دیگران در نظر می گیرند و دیگران را می پذیرند و از همین راه 

است که یاد می گیرند در دنیای واقعی چطور دیگران را بپذیرند.
وی خاطرنشان کرد: در بازی هر چیزی که احساس می کنیم را اجرا می کنیم 
و ابایی از کسی یا چیزی نداریم. وقتی بازی انجام می شود مایه نشاط است و 
دوپامین در مغز ما ترشح و باعث حال خوب می شود. تا آن جایی که می توانیم 
به بچه ها اجازه بدهیم بازی را دستکاری کنند؛ این طور به کودک بهتر خوش 

می گذرد.
این مختصص و مدرس حوزه بازی اظهار داشت: هر رده سنی نوع بازی 
خاص خود را می طلبد؛ نوع بازی مطلوب برای بچه های زیر 7 سال بازی 
هدایت شده و بازی آزاد است و برای بالای 9 سال به سمت بازی های هدایت 

شده و ساختارمند می رویم.
عبدالملکی افزود: باید برای بچه ها محیط غنی فراهم کنیم و کاری به کار بچه 
نداشته باشیم تا خودش خلق کند و خراب کند و بسازد و از این طریق بیاموزد 

که چطور خلاق باشد.

شوره مژه نه تنها می تواند خارش های عذاب آوری داشته باشد بلکه از نظر ظاهری نیز 
ناخوشایند است و همه آن را می بینند. حتی بدتر اینکه اگر یک بار مژه هایتان شوره بزنند، 

احتمال اینکه بازهم تکرار شوند زیاد است.
اگر فکر می کنید شوره فقط مربوط به پوست سر است، اشتباه می کنید. شوره روی ابروها 
و مژه ها نیز جمع می شود. خیلی ناراحت کننده است که شوره داشته باشید، خصوصاً اگر 
در جاهایی غیر از پوست سر هم دیده شوند. اساساً دو عارضه باعث ظاهرشدن شوره روی 

مژه ها و ابروها می شوند: بلفاریت و درماتیت سبوره ای.
بلفاریت به صورت التهاب لبه های پلک ظاهر می شود که با سوزش، تحریک و احساس 

زبری در چشم همراه است. درماتیت سبوره ای
نیز، التهاب مزمن پوستی است. این عبارت ها ممکن است شما را بترسانند؛ اما جای 
نگرانی وجود ندارد و می توانید با راهکارها و درمان های خانگی این عوارض را برطرف کنید.

شوره مژه نه تنها می تواند خارش های عذاب آوری داشته باشد بلکه از نظر ظاهری نیز 
ناخوشایند است و همه آن را می بینند. حتی بدتر اینکه اگر یک بار مژه هایتان شوره بزنند، 
احتمال اینکه بازهم تکرار شوند زیاد است. شوره مژه مانند شوره سر می تواند جنبهٔ ژنتیکی 
داشته باشد و اگر این ژن را داشته باشید، احتمالًا شوره مژه برایتان عارضه ای مزمن خواهد 
بود. یعنی باید درمانی بلندمدت در پیش بگیرید تا شوره مژه هایتان در فاز خاموش قرار 

بگیرد.
صابون زینک: برای درمان بلندمدت شوره مژه

انواع زیادی از صابون ها وجود دارند که حاوی زینک هستند. زینک ماده ای معدنی 
است که خاصیت تسکین دهندگی و پاک کنندگی دارد و اغلب در لوسیون های مناسب 
پوست های حساس که مستعد آکنه و کهیرهای پوستی و درماتیت سبوره ای اند به کار 
می رود. برای شوره مژه، از صابون پریتیون زینک استفاده کنید که می تواند علائم شوره 

و خارش را تسکین دهد. 
روش استفاده:

حداقل روزی یک تا دو بار مژه ها را با این صابون بشویید. مواظب باشید صابون داخل 
چشم ها نرود و پلک ها را محکم به هم بفشارید. بگذارید کف صابون یکی دو دقیقه بماند 

و سپس آب بکشید.

شامپو بچه: راه حلی برای زمانی که ناگهان دچار شوره مژه می شوید
و  پوست  مرده  سلول های  اضافی،  چربی های  می تواند  آب  و  بچه  شامپو  ترکیب 
میکروارگانیسم هایی که می توانند منافذ خط مژه را مسدود کرده و التهاب و تحریک را بدتر 
کنند، از بین ببرد. همین راهکار ساده به راحتی خارش و پف پلک را برطرف می کند و ضمناً 

مایت ها و قارچ هایی را که منجر به شوره می شوند از بین می برد.
روش استفاده:

اگر ناگهان متوجه شدید مژه هایتان شوره زده اند، یکی از روش های مؤثر این است که 
مقدار کمی شامپوبچه را با یک لیوان آب ترکیب کرده، چشم ها را خوب ببندید، با انگشت 
پلک را بکشید و با یک گوش پاک کن، ترکیبی که درست کرده اید را بادقت یکی دو بار روی 
خط مژه ها بکشید. با سر دیگر گوش پاک کن، برای چشم دیگرتان هم همین کار را بکنید. 
بعد از یک دقیقه، چشم ها را با آب گرم خوب بشویید. این کار را فوراً بعد از دوش گرفتن یا 
فوراً بعد از اینکه روی چشم ها پنج دقیقه پارچه ای مرطوب و گرم گذاشتید انجام دهید. 
ترکیب شامپو بچه و آب را حتماً به خطوط بالایی و پایینی خط مژه ها بزنید و روزی یک تا دو 

بار این کار را انجام دهید. 
اگر ناگهان متوجه شدید مژه هایتان شوره زده اند، یکی از روش های مؤثر این است که 
مقدار کمی شامپوبچه را با یک لیوان آب ترکیب کرده، چشم ها را خوب ببندید، با انگشت 
پلک را بکشید و با یک گوش پاک کن، ترکیبی که درست کرده اید را بادقت یکی دو بار روی 

خط مژه ها بکشید
آلوئه ورا برای تسکین و آبرسانی

گیاه آلوئه ورا بابت خاصیت تسکین دهندگی شهرت دارد و برای انواع سوختگی های 
پوست و کهیرها و خارش های پوستی مفید است. 

روش استفاده:
مقداری ژل آلوئه ورا را مانند همان روشی که برای شامپو بچه گفتیم به خط مژه ها بزنید 
و بعد از 5 دقیقه با آب گرم کاملًا بشویید. می توانید شب پیش از خواب نیز ژل آلوئه ورا به 

مژه هایتان بزنید تا طی شب پوست پلک و مژه ها آبرسانی شوند. 
مژه ها را با روغن های گیاهی تغذیه کنید

روغن های طبیعی مانند روغن زیتون، روغن بادام، روغن آووکادو، روغن نارگیل و روغن 

بنفشه برای تغذیهٔ مژه های ضعیف و سست و حساس بسیار مفیدند. این روغن های گیاهی 
سرشار از امگا 6، ویتامین E و پروتئین هایی هستند که می توانند پوست نازک و حساس خط 

مژه را تغذیه و مرطوب کنند و خارش و قرمزی و التهاب را تسکین دهند.
روغن درخت چای

روغن درخت چای خاصیت ضدقارچ دارد و می تواند قارچ هایی را که عامل شوره مژه و 
ابرو هستند از بین ببرد. 

روش استفاده:
یک قاشق غذاخوری روغن درخت چای را چند ثانیه حرارت دهید و سپس با استفاده از 
یک پنبه آن را به مژه ها و ابروها بزنید. ده دقیقه صبر کنید و سپس با آب ولرم بشویید. این 

کار را سه بار در روز انجام دهید.
کمپرس گرم

خشکی و التهاب در نواحی اطراف مژه ها و ابروها می  تواند موجب شوره بشود. برای اینکه 
از این شوره رها شوید می توانید روی چشم هایتان کمپرس گرم بگذارید. 

روش استفاده:
مقداری آب گرم آماده کنید و پارچهٔ تمیزی را چند دقیقه در آن قرار دهید. حالا این پارچه 

را روی چشم هایتان بگذارید تا 15 دقیقه بماند. هر روز این کار را انجام دهید.
نمک

اینکه بخواهید از نمک نزدیک چشم هایتان استفاده کنید احتمالًا عجیب به نظر می رسد 
اما در واقع نمک در رفع شوره بسیار مؤثر عمل می کند. نمک می تواند منافذ بسته را 
پاک سازی کند و چربی اضافی که در خط مژه و ابرو جمع می شوند جذب نماید و جلوی 

عفونت قارچی عامل شوره را بگیرد. 
روش استفاده:

یک قاشق غذاخوری نمک را در یک چهارم فنجان آب اضافه کرده و کاملًا حل کنید. 
چشم ها را ببندید و این محلول را به خط مژه و ابروهایتان بزنید و به آرامی لایه برداری کنید. 

حالا چشم ها را با آب سرد بشویید. این کار را هر روز انجام دهید.
آبلیمو

آب لیموترش راه بسیار خوبی برای رفع شوره مژه و ابرو است زیرا دارای اسیدسیتریک 
می باشد. اسیدسیتریک یک عامل ضدمیکروبی است که می تواند عفونت قارچی عامل 

شوره را از بین ببرد. 
روش استفاده:

یک قاشق غذاخوری آبلیمو را در یک چهارم فنجان آب بریزید و ترکیب کنید. چشم ها را 
ببندید و این محلول را با پنبه به مژه ها و ابروها بزنید. چشم ها را محکم ببندید و اجازه بدهید 

5 دقیقه بماند. حالا صورت را با آب سرد بشویید. این کار را روزی دو بار انجام دهید.
وازلین

را  پوست  وازلین  باشد.  پوست  خشکی  از  ناشی  می تواند  ابروها  و  مژه ها  روی  شوره 
رطوبت رسانی کرده و جلوی خشکی و پوسته شدن را می گیرد. 

روش استفاده:
هر شب قبل از خواب مقداری وازلین با انگشتتان به مژه ها و ابروها بزنید. صبح روز بعد با 

آب ولرم صورتتان را بشویید.
چند نکته:

علاوه بر استفاده از راهکارهای خانگی توصیه شده، با رعایت چند نکته می توانید جلوی 
شوره زدن مژه ها و ابروها را بگیرید:

. تجمع مواد آرایشی و آلودگی روی مژه ها و ابروها موجب شوره می شود، بنابراین هر شب 
آرایش صورتتان را پاک کرده و چشم ها را کاملًا تمیز کنید.

. زیاد آب بنوشید، میوه ها و سبزی های تازه بخورید و کافئین و الکل و هله هوله مصرف 
نکنید تا دچار عوارض پوست و مو نشوید.

. اگر مژه ها و ابروهایتان شوره زدند مدتی آرایش نکنید.
. مولتی ویتامین مصرف کنید.

. با افزایش سن، بدن هیالورونیک اسید کمتری تولید می کند که در واقع مسئول محافظت 
و آبرسانی چشم هاست. می توانید از قطره های چشمی هیالورونیک اسید استفاده کنید.

. اگر راهکارهای فوق را به کار بردید؛ اما مشکل شوره مژه ها همچنان باقی بود به پزشک 
متخصص پوست و مو مراجعه کنید.

دلایل ایجاد شورهٔ مژه + توصیه های درمانی؛

دم نوش های گیاهی برای کمک به کاهش وزن؛راهکارهای خانگی برای رفع شوره مژه

چای و دم نوش های مفید
 برای کسانی که رژیم لاغری دارند

همهٔ ما شنیده ایم که دم نوش های گیاهی کلًا برای سلامت جسمی و روانی 
مفیدند، مثلًا می توانند با افسردگی مقابله کنند، استرس را کاهش دهند، 
بی خوابی را برطرف کنند، با التهاب مقابله کنند و ریسک ابتلا به مشکلات 
قلبی و سرطان را پایین بیاورند. دم نوش های گیاهی برای کاهش وزن اضافی 

بدن، تقویت متابولیسم و سم زدایی از سیستم بدن نیز فوق العاده اند.
چای ها و دم نوش های گیاهی راهی بسیار خوب برای سم زدایی بدن و کاهش 
وزن به شیوه ای طبیعی و سالم اند. همهٔ ما شنیده ایم که دم نوش های گیاهی 
کلًا برای سلامت جسمی و روانی مفیدند، مثلًا می توانند با افسردگی مقابله 
کنند، استرس را کاهش دهند، بی خوابی را برطرف کنند، با التهاب مقابله 
کنند و ریسک ابتلا به مشکلات قلبی و سرطان را پایین بیاورند. دم نوش های 
گیاهی برای کاهش وزن اضافی بدن، تقویت متابولیسم و سم زدایی از سیستم 
بدن نیز فوق العاده اند. دم نوش های گیاهی نوشیدنی هایی کم کالری هستند 
که ازاین جهت نیز برای لاغری مفیدند و این قابلیت را دارند که اشتها را کنترل 

کنند و سلول های چربی جدید بدن را از بین ببرند.
بهترین دم نوش های گیاهی برای کاهش وزن، چای سبز، چای اولانگ، 

چای گل بامیه، چای بابونه، چای قاصدک و چای گل سرخ هستند. 
چرا چای سبز؟

چای سبز سرشار از آنتی اکسیدان هاست که به فرایند چربی سوزی بدن 
کمک می کنند. چای سبز می تواند بدن را مجبور کند از تمام انرژی خود 
استفاده کرده و لیپیدهای جذب شده در روده ها را کاهش دهد. چربی سوزی 
آنتی اکسیدان های چای سبز به عهدهٔ آنتی اکسیدان هایی به نام کاتچین و 
اپی گالوکاتچین گالات می باشد. چای سبز را با دارچین دم کنید و از فواید 

بی نظیر آن بهره مند شوید.
چرا چای اولانگ؟

اولانگ گیاهی چینی است که طعم ملایم گُل مانندی دارد. چای اولانگ 
به دلیل قدرتی که در افزایش متابولیسم بدن دارد معروف است و می تواند 
چربی های نواحی مختلف بدن مانند بازو و شکم را آب کند. اولانگ هم 
کافئین دارد و هم اپی گالوکاتچین که اکسیداسیون چربی را افزایش می دهند. 
این چای به تنظیم سیستم گوارش نیز کمک می کند و یک گوارش سالم نیز 
برای کاهش وزن لازم است. چای اولانگ هیچ کالری ای ندارد و ازاین جهت 

نیز برای لاغری خوب است.
چرا چای گل بامیه؟

چای گل بامیه برای رفع چاقی مفید است؛ زیرا فلاوونوئید، ترکیبات فنولیک 
و آنتوسیانین دارد. این ترکیبات می توانند باعث افزایش متابولیسم لیپید شوند 
و جلوی افزایش انباشت چربی را بگیرند و سایز سلول های چربی را کاهش 
دهند. از دیگر فواید چای گل بامیه می توان به این اشاره کرد که ضدسرطان 

است، فشارخون را کاهش می دهد و برای سلامت کبد مفید است.
چرا چای بابونه؟

بابونه نیز یک گل است. این چای گیاهی سرشار از آنتی اکسیدان هاست 
که خواص ضد چاقی دارند. دیگر فواید گل بابونه شامل ضدالتهاب بودن 
آن، مبارزه با افسردگی، رفع بی خوابی و ضداضطراب بودن آن می شود. همهٔ 
این فواید کمک می کنند فرد به دلیل استرس و اضطراب و خستگی به دام 

پُرخوری نیفتد.
چرا چای قاصدک؟

چای قاصدک )شیردندان( به عنوان یک ادرارآور طبیعی عمل می کند، یعنی 
تولید ادرار را افزایش می دهد. ازاین رو وزن آب اضافی بدن را از بین می برد 
و نفخ را کاهش می دهد. قاصدک به کبدتان کمک می کند تا چند ساعت 
سریع تر کار کند و سرعت متابولیسمتان را افزایش می دهد که مسئول تخریب 

و جذب چربی، قند و کربوهیدرات هاست.
چرا چای گل سرخ؟

چای گل سرخ یکی از آب رسان ترین دم نوش هاست. چای گل سرخ در 
رفع کم آبی بدن عالی است. خیلی مهم است که در تلاش برای کاهش وزن و 
لاغری، بدنتان دچار کم آبی نشود و همیشه هیدراته باشد زیرا متابولیسم را با 
سرعت خوبی نگه می دارد و این مسئله از جهت چربی سوزی نیز اهمیت دارد. 
ثابت شده که 500 میلی لیتر آب می تواند متابولیسم را تا 30 درصد افزایش 
دهد. توصیه شده است پیش از غذا یک فنجان چای گل سرخ بنوشید تا 
احساس سیری کرده و اشتهایتان کنترل شود. از دیگر فواید چای گل سرخ 

می توان کاهش خواب آلودگی، افزایش تمرکز و انرژی را نام برد.
 

خواص تخمه کدو از کاهش خطر سرطان 
تا بهبود خواب

تخمه کدو، منبع خوبی از پروتئین گیاهی و سایر مواد مغذی است که می 
تواند به عنوان آنتی اکسیدان به محافظت از بدن در برابر برخی از بیماری ها 

کمک کند.
به گزارش ایسنا، همچنین تخمه کدو سرشار از چربی های سالم و یک 
پروتئین با کیفیت بسیار بالا و قابل مقایسه با پروتئین سویاست و دارای تمام 
اسیدهای آمینه ضروری است که می توان در مواد غذایی جدا از گوشت پیدا 

کرد.
به نوشته نشریه "تایمز نو نیوز" در ادامه به برخی از خواص این ماده خوراکی 

برای سلامتی اشاره شده است:
کاهش خطر ابتلا به سرطان: رژیم های غذایی غنی از تخمه کدو با کاهش 
خطر ابتلا به سرطان معده، پستان، ریه، پروستات و روده بزرگ مرتبط است. 
مطالعه انجام شده روی زنان یائسه نشان داد که خوردن تخمه کدو با کاهش 

خطر ابتلا به سرطان پستان مرتبط است.
سلامت روده و پروستات: تخمه کدو منبع خوبی از فیبر خوراکی است. 
رژیم غذایی سرشار از فیبر می تواند سلامت دستگاه گوارش را تقویت کند. 
همچنین تخمه کدو سرشار از آنتی اکسیدان ها و سایر مواد مغذی است که 

می تواند به حفظ سطح تستوسترون و بهبود سلامت کلی بدن کمک کند.
بهبود خواب: تخمه کدو حاوی تریپتوفان است؛ اسید آمینه ای که به فرد 
کمک می کند به خواب برود. دو ماده روی و منیزیم نیز کمک کننده هستند. 
گفته می شود مصرف روزانه حدود یک گرم تریپتوفان به بهبود خواب کمک 

می کند.
- کنترل دیابت: مطالعه انجام شده روی موش های آزمایشگاهی نشان 
می دهد که مخلوط دانه کتان و تخمه کدو همراه با رژیم غذایی ممکن است در 
پیشگیری از عوارض دیابت مفید باشد. همچنین نتایج چندین مطالعه حاکی 
از آن است که آب کدو یا پودر تخمه آن باعث کاهش سطح قند خون در افراد 

مبتلا به دیابت نوع  دو می شود.
- سلامت قلب و فشار خون: مصرف تخمه کدو به دلیل وجود میزان بالای 
منیزیم، روی و اسیدهای چرب با کاهش خطر ابتلا به فشار خون بالا، بیماری 

قلبی و قند خون بالا مرتبط است.

سلامت
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دبیر دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم:

دوسالانه عکس هنرمندان قم
 تا پنجم اسفند تمدید شد

 دبیر دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم گفت: مهلت ارسال آثار به 
این دوسالانه تا پنجم اسفندماه جاری تمدید شد و این زمان به هیچ وجه قابل 

تمدید نیست. 
ابراهیم سلیمانی در گفت وگویی اظهار داشت: این دوسالانه عکس؛ با هدف 
برگزاری نمایشگاه، معرفی برگزیدگان، تدوین و چاپ کتاب عکس »قم 1400« 

ترتیب می یابد.
وی اعلام کرد: کلیه فایل ها در قالب یک لوح فشرده )سی. دی.( از طریق 
پست و یا به صورت حضوری به این انجمن تحویل داده شود و یا به نشانی 

رایانامه info@qomphotographers.ir ایمیل شود.
متبرک  بقاع  معصومه)س(؛  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  گفت:  وی 
امامزادگان)ع(؛ مسجد مقدس جمکران؛ حوزه های علمیه؛ مراکز حوزوی، 
علمی، آموزشی، پژوهشی و دانشگاهی؛ مساجد؛ اماکن زیارتی و سیاحتی؛ 
حجاب؛ فرهنگ وهنر؛ آداب و سنن اجتماعی و مذهبی؛ مستندهای اجتماعی، 
سیاسی و ورزشی؛ معماری؛ مبلمان و فضاهای شهری؛ مردم نگاری؛ پرتره 
و عکاسی خیابانی؛ طبیعت و محیط زیست؛ ظرفیت های دینی، اجتماعی، 
سیاسی و اقتصادی و نیز عکس هایی که با نگاه هنرمندانه بازتاب ویژگی های 

بارز استان قم باشد؛ شامل »موضوع« این دوسالانه عکس است. 
سلیمانی با بیان اینکه بخش های مسابقه این دوسالانه در سه بخش است، 
افزود: تک عکس و مجموعه عکس در موضوع »قم 1400« برای عموم عکاسان 

بومی و غیربومی استان قم برگزار می شود.
رییس انجمن عکاسان استان قم خاطرنشان کرد: تک عکس و مجموعه 
عکس در موضوع »آزاد« نیز برای عکاسان حرفه ای و غیرحرفه ای )آماتور( مقیم 

استان قم ترتیب خواهد یافت.
وی اضافه کرد: بخش تک عکس موبایلی )عکس هایی که با تلفن همراه گرفته 
شده باشند( در موضوع »آزاد« نیز برای عکاسان حرفه ای و غیرحرفه ای )آماتور( 

مقیم استان قم برگزار می شود.
برگزیده  سه  بخش،  هر  در  گفت:  مذکور  دوسالانه  جایزه های  درباره  وی 
)به صورت همسطح و همرتبه( معرفی خواهد شد و جایزه نقدی 30 میلیون 
ریالی به همراه لوح و نشان انجمن عکاسان استان قم به نفرات برگزیده اهدا 
خواهد شد.   دبیر دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم خاطرنشان کرد: 
همچنین در بخش عکاسی موبایلی به پنج نفر برگزیده، جایزه نقدی 10 میلیون 
ریالی به همراه لوح اهدا خواهد شد. وی با بیان اینکه شرکت در این رویداد 
فرهنگی و هنری برای تمام عکاسان حرفه ای و غیرحرفه ای آزاد است، افزود: 
کتاب »قم 1400« نیز با موضوع استان چاپ  می شود و پذیرای بهترین اثرهای 

شرکت کنندگان خواهد بود.
وی گفت: هر عکاس می تواند حداکثر هفت قطعه تک عکس و یک مجموعه 
)حداکثر 12 قطعه عکس( با محوریت استان قم ارایه کند که پس از انتخاب 
و تایید نهایی، بر اساس ظرفیت کتاب »قم 1400«، اثر وی در کتاب مذکور 
منتشر می شود. وی با بیان اینکه عکس های ارسالی می توانند به صورت رنگی و 
یا سیاه وسفید باشند، افزود: عکس های دستکاری شده از مرحله انتخاب حذف 
می شوند و عکس های ارسالی باید در فاصله زمانی سال های 1398 تا 1400 
گرفته شده باشند. سلیمانی خاطرنشان کرد: آیین اختتامیه و نمایشگاه دهمین 
دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم در اسفندماه سال جاری برگزار خواهد شد.   
همکاری  با  قم  استان  عکاسان  انجمن  توسط  دوسالانه  این  گفت:  وی 
خیریه،  امور  و  اوقاف  و  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  کل  ادارات  استانداری، 

شهرداری، شورای اسلامی شهر قم و نگارخانه فرهنگ برگزار می شود.   
علاقه مندان برای تحویل آثار و یا کسب اطلاعات بیشتر می توانند به دبیرخانه 
دهمین دوره دوسالانه عکس هنرمندان قم واقع در خیابان شهیدان فاطمی 
)دورشهر(، پلاک 100، طبقه فوقانی نگارخانه فرهنگ مراجعه کنند و یا در قم 

با شماره تلفن 37838867 با پیش شماره 025 تماس بگیرند.
 

با تجلیل ازهنرمندان شرکت کننده در نمایشگاه تجسم هنر؛
نمایشگاه تجسم هنر قم به کار خود پایان داد

چهاردهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر در استان قم همزمان با سراسر 
کشور، نمایشگاه »تجسم هنر« برگزار گردید.

در  قم  استان  فجر  تجسمی  هنرهای  جشنواره  چهاردهمین  هنری  مدیر 
حاشیه مراسم اختتامیه این نمایشگاه و تجلیل  ازهنرمندان شرکت کننده  
دراین نمایشگاه از عوامل برگزاری اظهارداشت:در این نمایشگاه که 40 اثر از 
15 هنرمند شاخص معرفی شده از سوی انجمن های عکاسان و خوشنویسان 
و نفرات برتر آخرین دوسالانه های انجمن هنرهای تجسمی در بخش های 
خوشنویسی، نقاشی، تصویرسازی، گرافیک، نگارگری، کاریکاتور و عکاسی 
از روز شانزدهم بهمن در نگارخانه فرهنگ به نمایش درآمد و در روز سی ام 
بهمن ماه در تالار شهید آوینی با حضور مدیران استانی، پیشکسوتان، اساتید 
و هنرمندان به کار خود پایان داد. علی سلطانی افزود :در آیین اختتامیه این 
جشنواره مهندس حسینی کاشانی مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 
ضمن تقدیر از عوامل برگزاری این رویداد از حمایت مالی تا سقف یکصد میلیون 

تومان آثار و طرح های هنری در موضوعات و مسائل نو و بیان نشده خبر داد.
وی افزود :همچنین علی سلطانی رئیس انجمن هنرهای تجسمی و مدیر 
هنری این جشنواره ضمن ارائه گزارش نمایشگاه برگزار شده به برنامه آتی 

انجمن برای حمایت و ارتقاء هنرمندان هنرهای تجسمی اشاره کرد.
در پایان مراسم از پانزده هنرمند این عرصه که آثارشان در نمایشگاه اکران 
گردیده بود، به همراه مدرسین ورکشاپ ها و نشست ها و حامیان مالی و عوامل 
اجرایی تقدیر گردید. لازم به توضیح است همزمان با برگزاری این نمایشگاه، 
هجده نشست و ورکشاپ تخصصی در تمامی رشته های هنرهای تجسمی 
برگزار گردید که در نوع خود برای استان قم رکوردی بی نظیر محسوب می گردد 

و با استقبال خیلی پر شور از سوی هنرمندان و هنردوستان استان قرار گرفت.

با حضور جمعی از عکاسان و هنرمندان قم:

نمایشگاه عکس گروهی چوپان در قم 
گشایش یافت

 نمایشگاه عکس گروهی چوپان عصر دوشنبه با حضور جمعی از عکاسان و 
هنرمندان قم در نگارخانه فرهنگ این شهر گشایش یافت. 

حجت الله عطایی در حاشیه برگزاری این نمایشگاه در گفت وگو با خبرنگاران 
مناظر  و  است  متعال  پروردگار  قدرت  نمایشگاه  »طبیعت«،  داشت:  اظهار 
روستایی با قالب های متنوع طبیعی و دگرگون شده و زیبایی منحصربه فرد آن، 
ما را به حقیقت وجودی »زندگی« راهنمایی می کند.   مدیر برگزاری نمایشگاه 
مذکور خاطرنشان کرد: عکاسان با نگاه تیزبین خود، جلوه های بدیع هستی را 
ثبت می کنند و با دیگران به اشتراک می گذارند و نقش موثری در تقویت »معرفت 
بصری« ما دارند. وی افزود: این نمایشگاه، چشم انداز یک نگاه دقیق به پیرامون 
ماست که حاصل تلاش عکاس هایی است که در طبیعت بکر و دگرگون شده، 
در جست وجوی کادرهای زیبا و منحصربه فرد بوده اند تا ما را در نگاه عمیقشان 
با طبیعت شریک کنند. عطایی تصریح کرد: در این نمایشگاه عکس های 
28 عکاس را، با استفاده از صفحه شخصی آن ها انتخاب و چاپ کردیم و در 
معرض دید عموم قرار داده ایم. در نمایشگاه مذکور آثار؛ فاروق آکباش، موسی 
تلاشلی، مرات جاجیم، اورهان تان هان، کنان تلاس، آیلین تورناتور، عایشه 
گل اکین، حسن غفاری، اسحاق آقایی، جواد عسگر اوغلی، فرید ثانی، مجید 
حجتی، خلیل غلامی، شهاب گلچین، رضا گلچین، محمدمهدی بهمنی، 
جاوید خدمتی، جاوید تفضلی، بابک کنعانی، علی اسدی، خشایار جوانمردی، 
محمدرضا معصومی، امین رحمانی، میکاییل بایزیدی، محمدمهدی وِرال، 
امیرمسعود عربشاهی، امیرعلی میقانی و حجت الله عطایی به نمایش گذاشته 

شده است.

آیت الله حسینی بوشهری در دیدار رئیس عقیدتی سیاسی ناجا:

رفع موانع کارهای فرهنگی وظیفه 
مجموعه های عقیدتی سیاسی است 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: مانع زدایی برای انجام کار فرهنگی 
و انقلابی از وظایف مجموعه های انقلابی و عقیدتی است، باید برنامه ها طوری 
طراحی و تنظیم شوند تا موانع را برطرف و فضا را برای انتشار حقایق و واقعیت های 

جامعه دینی و 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری در دیدار حجت الاسلام سیدعلیرضا 
ادیانی رئیس عقیدتی سیاسی نیروی انتظامی کشور طی سخنانی اظهار داشت: 
اقدام ها و برنامه های ابتکاری و تحولی سازمان عقیدتی سیاسی در مجموعه 
انتظامی کشور، نشان از گرایش و میل به معنویت فرماندهان و مسئولان و  کارکنان 
انتظامی دارد و این نوعی مصونیت بخشی برای ناجا و بلکه کل نظام اسلامی 

است.
قرآنی،  حوزه های  در  ناجا  سیاسی  عقیدتی  سازمان  اقدام های  افزود:  وی   
فرهنگی، تربیتی، فضای مجازی و همچنین استقرار روحانی در کلانتری ها، 

انصافا جای قدردانی دارد.
عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: امروز ماموریت سازمان عقیدتی سیاسی 
در نیروهای مسلح، همان رسالتی است که انبیای الهی بر عهده داشتند، یعنی 
دعوت به عبودیت و بندگی خداوند متعال که قادر و تواناست و همه کارها متوجه 

اوست و همه باید بنده او باشند.
وارثان  عنوان  به  علما  ماموریت  دومین  کرد:  تصریح  قم  موقت  جمعه  امام   
پیامبران این است که با حکمت، علم و بصیرت با طاغوت مبارزه کنند تا حقایق و 

واقعیت های امور برای همگان آشکار شود.
حسینی بوشهری بیان داشت: مانع زدایی برای انجام کار فرهنگی و انقلابی 
از وظایف مجموعه های انقلابی و عقیدتی است، باید برنامه ها طوری طراحی و 
تنظیم شوند تا موانع را برطرف و فضا را برای انتشار حقایق و واقعیت های جامعه 

دینی و اسلامی آماده کند.
استقرار روحانیان در کلانتری ها به عنوان مشاور مذهبی بسیار مفید است

رئیس سازمان عقیدتی سیاسی انتظامی جمهوری اسلامی ایران نیز در ابتدای 
روند  از  انقلاب  اظهار داشت: رضایت رهبر معظم  ارائه گزارشی،  با  این دیدار 
پیشرفت مجموعه انتظامی در عرصه های مختلف به ویژه خدمت رسانی به مردم 

عزیز و تامین امنیت پایدار، بزرگترین سرمایه پلیس است.
ادیانی استقرار روحانیان در کلانتری ها به عنوان مشاور مذهبی و عقیدتی و ارائه 
خدمات فکری دینی و مشاوره ای به کارکنان و عموم مردم را یکی از اقدام های موثر 
و مفید این سازمان برای تربیت پلیس در تراز انقلاب اسلامی و آموزش برخورد 

حکیمانه پلیس با مردم، ذکر کرد.
وی افزود: تقویت و توسعه فضای مجازی برای حضور موثر و اثربخش مجموعه 
انتظامی در عرصه جهاد تبیینی نیز از دیگر برنامه های راهبردی مجموعه انتظامی 

و سازمان عقیدتی سیاسی فرماندهی انتظامی است.
 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

کسب وکارهای فن آوری اطلاعات قم 
تسهیلات دریافت می کنند

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم گفت: کمیته دستگاهی برای 
اعطای تسهیلات وام تبصره 18 ماده واحده قانون بودجه سال 1400 به سه طرح 
کسب و کار فعال در حوزه فناوری اطلاعات و ارتباطات استان، موافقت اولیه خود 
را اعلام کرد. جواد غلام پور قم ادامه داد: حمایت از فعالان و ایجاد اشتغال از 
اولویت های تحقق شبکه ملی اطلاعات در اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
استان قم است. وی افزود: وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در همین راستا 
و به منظور توسعه و ارتقای خدمات بخش، اعتباراتی از محل تبصره 18 ماده 
واحد قانون بودجه 1400 تحت عنوان بند )الف( و بند )ب(، در چارچوب قوانین 
و مقررات موجود و با هدف حمایت از طرح ها، طرح های مولد اشتغال پایدار و 
توسعه خدمات حوزه فاوا در قالب تسهیلات و با شرایط مناسب به جامعه هدف 
تخصیص داده است. وی اظهار داشت: طرح کسب و کار دو شرکت فعال بخش 
فاوا و یک دفتر پیشخوان دارنده پروانه حقوقی مورد بررسی و تصویب قرار گرفت 
و به کمیته استانی ارجاع داده شد. این مسئول با بیان اینکه دوره بازپرداخت 
این تسهیلات 36 ماهه و دارای یکسال دوره تنفس است خاطرنشان کرد: این 
طرح ها بعد از گرفتن تاییدیه از کارگروه استانی جهت پرداخت به بانک عامل 
معرفی می شوند.  مدیرکل ارتباطات قم در خصوص مراحل ثبت نام شرکت های 
فعال استانی حوزه فاوا در استان برای دریافت این تسهیلات بیان داشت: کلیه 
مراحل ثبت درخواست، ارسال مدارک و اسناد موردنیاز توسط متقاضیان به صورت 
الکترونیکی از طریق سایت http://tavanafarin.ito.gov.ir انجام، و حداکثر 
ظرف مدت یک هفته، بررسی و در صورت تایید در کارگروه تخصصی مربوطه 

مطرح و مورد بررسی قرار می گیرد.
 

دبیر جشنواره »به عشق مهدی )عج( هواداریم« خبرداد:

فراخوان جشنواره تولیدات رسانه ای 
مهدویت در قم 

فراخوان جشنواره تولیدات رسانه ای مهدویت ویژه فعالان فضای مجازی به نام 
»به عشق مهدی )عج( هواداریم« اعلام شد.

حبیبی دبیر جشنواره »به عشق مهدی )عج( هواداریم« در نشست خبری هدف 
از برگزاری این جشنواره را ایجاد حال و هوای مهدوی و نهادینه کردن فرهنگ 

انتظار در ایام تولد امام عصر عج عنوان کرد.
و  سایت ها  مجازی،  صفحات  و  اجتماعی  شبکه های  آثار  قالب  افزود:  و ی 
پایگاه های خبری و بخش های جشنواره، موشن گرافیک، گرافیک و پوستر، 

عکاسی و تدوین، نرم افزار های موبایلی و بازی، کلیپ و مستند کوتاه است.
دبیر جشنواره با اشاره اینکه فراخوان ارسال آثار و تولیدات محتوایی در فضای 
مجازی با موضوع مهدویت همراه با برگزاری کارگاه های آموزشی رسانه ای ویژه 
فعالان فضای مجازی است، تصریح کرد: سازمان فضای مجازی سراج به صورت 

آنلاین از تاریخ یکم الی 20 اسفند کارگاه های آموزشی را برعهده دارد.
حبیبی مهلت ارسال آثار را 19 اسفند امسال عنوان کرد و گفت: اختتامیه، 
داوری و اعلام نتایج به صورت آنلاین در سه روز جمعه، شنبه و یکشنبه 20 و 21 و 
22 اسفند خواهد بود. وی با اشاره به اینکه محور های موضوعی جشنواره شامل 
مهدویت و امید به آینده، مهدویت همدلی و برادری است، افزود: به برگزیدگان 
جشنواره جوایز نفیس نقدی و غیر نقدی همراه با لوح یادبود و تندیس افتخار 
اهدا می شود. دبیر این جشنواره گفت: نحوه ثبت نام و مشارکت از طریق ورود 
به صفحه اینستاگرام جشنواره به آدرس Havadarim_festival@ یا ارسال آثار از 

طریق شماره واتس آپ با شماره 09397710831 خواهد بود.
  

مدیرکل پُست استان قم:

۱۴۴ هزار  مرسوله در نمایشگاه مجازی 
کتاب توزیع شد

 مدیرکل پُست استان قم از قبول و ارسال حدود 144 هزار مرسوله کتاب در طی 
برگزاری نمایشگاه مجازی کتاب کشور توسط پست این استان خبر داد. 

ابوالفضل باقری منش در گفت وگویی اظهار داشت: در دومین نمایشگاه مجازی 
کتاب که در سال جاری برگزار شد، استان قم مانند سال گذشته پس از استان 

تهران در صدر آمار قبول مرسوله قرار گرفت.
وی افزود: از مجموع کل مرسوله های ذکر شده، حدود 96 هزار مرسوله از طریق 
پست استان قبول و به سایر استان ها ارسال شد که نسبت به سال گذشته 20 در 
صد رشد مشاهده می شود و حدود 48 هزار مرسوله حاوی کتاب در ایام نمایشگاه 
از سراسر کشور به پست استان وارد و در اسرع وقت و به صورت مرسوله های با 

اولویت توزیع شد.

بر اساس مطالعات جهانی، خطر خسارات و زیان های اقتصادی ناشی از حوادث 
و بلایا در ایران سالانه به طور متوسط پنج میلیارد دلار است و با توجه به امکان وقوع 

53 مخاطره، جزو 10 کشور حادثه خیز جهان و چهارمین کشور در آسیا است.
تصویب نسبتا با تاخیر زیاد سند ملی مدیریت بحران با توجه به تشکیل نخستین 
جلسه شورای عالی مدیریت بحران کشور را باید گامی امیدوار کننده دانست؛ اما 
می توان گفت تاخیر در تصویب سند ملی مدیریت بحران و چند برنامه عملیاتی 
آن؛ عملا اجرایی شدن قانون را نیز با تاخیر مواجه می کند این درحالی است 
که بحران هایی زیست محیطی همانند زلزله، سیل و فرونشست زمین با توجه به 
برداشت های نامتعارف از منابع آبی زیرزمینی و درعین حال بروز نا آرامی هایی نظیر 
آنچه که در باره زاینده رود و اعتراضات آبی اصفهان و چهارمحال و بختیاری روی 
داد؛ گویای کندی کار و ضرورت توجه و همت جهادی برای عمل به قانون مدیریت 
بحران از جمله هماهنگی همه قوا برای مقابله و ایجاد آمادگیِ حداکثری برای مقابله 
با مخاطرات اقلیمی و زیست محیطی و ارتقای فرهنگ سازی و پیشگیری از این 

بحران هاست.
قوانین بالادستی سند

ماده 4 قانون مدیریت بحران کشور )اسناد ملی مورد نیاز مدیریت بحران 
کشور(

- 5 دی "روز ملی ایمنی در برابر زلزله، روز گسترش فرهنگ ایمنی در جامعه 
است" بنا بر تصمیم شورایعالی انقلاب فرهنگی، روز 5 دی " و سالروز زلزله بم" روز 
ملّی ایمنی در برابر زلزله و کاهش اثرات بلایای طبیعی" نامیده شده است و هدف 
از یادآوری و بزرگداشت آن جلب نظر و توجه عمومی به مخاطرات ناشی از وقوع 
زلزله، سیل، طوفان، خشکسالی و شناسایی عوامل  پدیده های طبیعی مانند 
پیشگیری و کاهش خسارات ناشی از آن خصوصاً تلفات جانی و گسترش فرهنگ 
ایمنی در جامعه است. این در حالی است که در سال های اخیر کاهش شدید 
بارندگی ها وضعیت نگران کننده ای را به خصوص در استان های مرکزی و جنوب 

شرقی به وجود آورده است.
بعد از سیل ویرانگر خوزستان قانون مدیریت بحران کشور در شهریور 1398 
تصویب شد. براساس این قانون مقرر شد سند ملی مدیریت بحران تهیه و تصویب 
شود. متن این سند در تیرماه 1399 در ستاد ملی مدیریت بحران کشور تصویب 
شد، ولی جلسات شورای عالی مدیریت بحران کشور تا آذر 1400 به تاخیر افتاد 
و عملا اولین جلسه شورای عالی مدیریت بحران کشوردر 24 آذر ماه برگزار شد. در 
این جلسه سند راهبرد ملی مدیریت بحران با 3 برنامه کاهش خطر حوادث و سوانح، 

آمادگی و پاسخگویی و بازسازی و بازتوانی به تصویب رسید.
تصویب دیر هنگام این سند و چند برنامه ذیل آن عملا اجرای قانون مدیریتی 
بحران را با تاخیر همراه کرده است اکنون میزان تحقق تکالیف این قانون در آستانه 
روز ملی کاهش اثرات بلایای طبیعی پرسشی است که پاسخ بدان و مطالبه برای 
اطلاع رسانی درباره میزان پیشرفت فرایند اجرای این قانون، مسئولیت رسانه است.

تاکیدات رهبر معظم انقلاب 
گذشته از تاکیدات مکرر رهبر انقلاب برای مقابله با آثار بلایای طبیعی و رسیدگی 
جدی و جهادی به آسیب دیدگان سیل و زلزله کشور می توان گفت سیاست های 
کلی نظام ابلاغ شده از سوی رهبر انقلاب برای پیشگیری و کاهش خطرات ناشی 
از سوانح طبیعی و حوادث غیرمترقبه از جمله اسناد بالادستی در این حوزه است: 

مفاد این سیاست های عبارتند از: 
 ـافزایش و گسترش آموزش و آگاهی و فرهنگ ایمنی و آماده سازی مسئولان  1
و مردم برای رویارویی با عوارض ناشی از سوانح طبیعی و حوادث غیر مترقبه به ویژه 

خطر زلزله و پدیده های جوی و اقلیمی.
از مراکز موجود،  و پژوهشی و حمایت  و تقویت مطالعات علمی   ـگسترش  2

به منظور شناسایی و کاستن از خطرات این گونه حوادث با اولویت خطر زلزله.
 ـایجاد مدیریت واحد با تعیین رئیس جمهور برای آمادگی دائمی و اقدام مؤثر و  3

فرماندهی در دوره ی بحران:
 ـایجاد نظام مدیریت جامع اطلاعات به کمک شبکه های اطلاعاتی مراکز  1ـ3
و  موقع  به  هشدار  به منظور  مسئول،  اجرایی  سازمان های  و  پژوهشی   ـ علمی 

اطلاع رسانی دقیق و به هنگام در زمان وقوع حادثه.
 ـتقویت آمادگی ها و امکانات لازم برای اجرای سریع و مؤثر عملیات جست وجو  2ـ3
و نجات در ساعات اولیه، امداد و اسکان موقت آسیب دیدگان، تنظیم سیاست های 
تبلیغاتی و اطلاع رسانی و سازماندهی کمک های داخلی و خارجی در زمینه های 

فوق.
 ـدر اختیار گرفتن کلیه ی امکانات و توانمندی های مورد نیاز اعم از دولتی و  3ـ3

نهاد های عمومی غیر دولتی و نیرو های مسلح در طول زمان بحران.
 ـتدوین برنامه های جامع علمی به منظور بازتوانی روانی و اجتماعی آسیب دیدگان  4

و باز سازی اصولی و فنی مناطق آسیب دیده.
 ـگسترش نظامات مؤثر جبران خسارت نظیر انواع بیمه ها، حمایت های مالی و  5

تشویقی، تسهیلات ویژه و صندوق های حمایتی.
 ـپیشگیری و کاهش خطر پذیری ناشی از زلزله در شهر ها و روستا ها و افزایش  6

ضریب ایمنی در ساخت وساز های جدید از طریق:
 ـمکان یابی و مناسب سازی کاربری ها در مراکز جمعیتی شهری و روستایی و  1ـ6

تأسیسات حساس و مهم متناسب با پهنه بندی خطر نسبی زلزله در کشور.
 ـبهبود مدیریت و نظارت بر ساخت وساز با به کار گیری نیرو های متخصص و  2ـ6
تربیت نیروی کار ماهر در کلیه ی سطوح و تقویت نظام مهندسی و تشکل های فنی و 

حرفه ای و استفاده از تجربه های موفق کشور های پیشرفته ی زلزله خیز.

 ـممنوعیت و جلوگیری از ساخت وساز های غیر فنی و ناامن در برابر زلزله و  3ـ6
الزامی کردن بیمه و استفاده از کلیه ی استاندارد ها و مقررات مربوط به طرح و اجرا.

از  الزامی کردن استفاده  و  پایه و اصلی سازه ای  استانداردسازی مصالح   ـ 4ـ6
مصالح استاندارد، باکیفیت و مقاوم و ترویج و تشویق فناوری های نوین و پایدار و 

ساخت سازه های سبک.
شناختن  تخلف  و  جرم  برای  لازم  مقررات  و  قوانین  تصویب  و  تهیه   ـ 5ـ6

ساخت وساز های غیر فنی.
 ـکاهش آسیب پذیری وضعیت موجود کشور در برابر زلزله با محوریت حفظ جان  7

انسان ها از طریق:
 ـتدوین و اصلاح طرح های توسعه و عمران شهری و روستایی متناسب با  1ـ7

پهنه بندی خطر نسبی زلزله در مناطق مختلف کشور.
مهم،  و  عمومی  دولتی،  ساختمان های  لرزه ای  بهسازی  و  ایمن سازی   ـ 2ـ7
شریان های حیاتی و تأسیسات زیر بنایی و باز سازی و بهسازی بافت های فرسوده 

حداکثر تا مدت 10 سال.
 ـارائه ی تسهیلات ویژه و حمایت های تشویقی )بیمه و نظایر آن( به منظور  3ـ7
تولیدی  و  خدماتی  مسکونی،  ساختمان های  لرزه ای  بهسازی  و  ایمن سازی 

غیر دولتی.
 ـشناسایی پدیده های جوی و اقلیمی و نحوه ی پدیدار شدن خطرات و ارزیابی  8
تأثیر و میزان آسیب آن ها از طریق تهیه ی اطلس ملی پدیده های طبیعی، ایجاد 
نظام به هم پیوسته ی ملی پایش و بهبود نظام های هشدار سریع و پیش آگاهی 

بلند مدت با استفاده از فناوری های پیشرفته.
 ـتنظیم برنامه های توسعه ی ملی به گونه ای که در همه ی فعالیت های آن در  9
همه ی سطوح، رویکرد »سازگاری با اقلیم« ملاحظه و نهادینه شود؛ بنابراین اقدامات 

ذیل باید انجام گیرد:
 ـشناسایی شرایط اقلیمی و لحاظ نمودن آن به عنوان یکی از محور های اساسی  ـ

آمایش سرزمین.
 ـتهیه، تدوین و ساماندهی نظام های جامع مدیریت بلایای جوی و اقلیمی. ـ

 ـشناسایی تغییر اقلیم و آثار و پیامد های آن در پهنه ی سرزمین و اتخاذ راهکار های  ـ
مناسب.

چرایی و اهمیت موضوع
ایران در حالی 6 درصد تلفات بلایای طبیعی جهان را به خود اختصاص داده است 
که فقط یک درصد جعیت جهان را دارد و بر اساس مطالعات جهانی، خطر خسارات 
و زیان های اقتصادی ناشی از حوادث و بلایا در ایران سالانه به طور متوسط پنج 
میلیارد دلار است و با توجه به امکان وقوع 53 مخاطره، جزو 10 کشور حادثه خیز 
جهان و چهارمین کشور در آسیا است. در سالیان اخیر همپوشی بلایای طبیعی با 
مشکلات ناشی از تحریم های ظالمانه بر ضد ملت ایران وضعیت دشواری را فراروی 
ملت ایران قرار داده است. با این حال تجربه کرونا نشان داد با همه گستردگی ابعاد 
بحران و تلفات زیاد آن با فراگیر شدن واکسیناسیون تا حد زیادی مهار شده و تلفات 
روزانه آن به کمتر از 50 تن رسیده است. حتی می توان گفت اگر سد های مختلف 
در گذشته ساخته نمی شد شاید آثار سیل های ویرانگر بیشتر هم می شد، اما در 
سایه هماهنگی و انسجام دستگاه های مسئول می توان آثار بحران های طبیعی را تا 
حد زیادی کاهش داد. اگر سیل قابل پیشگیری نیست به تعبیر رهبرانقلاب موضوع 

مهمتر پیشگیری از ویرانی ها و خسارات است که باید از قبل پیش بینی می شد.
در پی سیل خوزستان قانون مدیریت بحران کشور اصلاح شد. اکنون بعد از 
گذشت 2 سال نخستین تکلیف این قانون برای سازمان مدیریت بحران یعنی تهیه 
سند ملی مدیریت بحران با مصوبه شورای عالی نهایی شده که البته از محتوای آن 
اطلاعی در دست نیست. اما دیگر تکالیف این قانون برای سازمان مدیریت بحران 
با استناد به سیاست های کلی و مطالبات مردم و مسئولان شایسته پیگیری است و 
پنجم دیماه از این حیث فرصت مناسبی برای پیگیری و مطالبه گری رسانه در این 

عرصه است. 
ارزش فراگیری و پرداخت سند

اطلاع از وقوع بحران های مختلف طبیعی اعم از سیل و زلزله در کشور و فراگیری 
آن ها در پهنه جغرافیای کافی است تا دربرگیری موضوع را نشان دهد؛ همچنان 
که گذشت ایران جزو 10 کشور مخاطره خیز جهان است و سالانه خسارات مالی و 

جانی فراوانی از این حوادث متحمل می شود.
پژوهشگر: دکتر حسن مجیدی

جزو 10 کشور حادثه خیز جهان و چهارمین کشور در آسیا است ؛

مدیریت بحران های طبیعی؛ بایسته ها و ضرورت ها 

مدیرعامل مؤسسه خیریه انوار آفتاب ) آسایشگاه سالمندان 
و معلولین قم (با اشاره به اقدامات صورت گرفته توسط این 
مؤسسه خیریه گفت: تعدادی از خانواده های صاحب معلول از 
روستا و شهرهای کوچک به امید عنایت حضرت معصومه )س( 
به قم می آیند و از این نظر تعداد معلولین استان درصد بیشتری 

از استان های دیگر بیشتر است.
خبری   درنشست  شنبه   سه  عصرروز  پورمحمدی  فاطمه  
خوددر جمع خبرنگاران اظهارداشت :: مؤسسه خیریه فرهنگی 
اجتماعی انوار آفتاب از سال 72 در تهران تأسیس و در زمینه 
موضوعات فرهنگی فعالیت های خود را انجام می دهد، این 
مؤسسه از سال 94 فعالیت خود را در قم آغاز و بیشتر در زمینهٔ 
فعالیت  معلولین  و  سالمندان  جراحی  عمل  و  درمان  و  دارو 
تهیه  اینکه  بیان  با  آفتاب،  انوار  مؤسسه  مدیرعامل  می کند. 
ارزاق در شب عید و ماه مبارک رمضان و اعطای وام به خانواده 
معلولین ازجمله فعالیت های این مؤسسه است، بیان کرد: از 
سال 97 مرکز آموزشی و توان بخشی کودکان اوتیسم را تأسیس 

و مربیان را به ترکیه اعزام کردیم و دوره های آموزشی فراگرفتند.
وی گفت: سالمندانی که در این مرکز نگهداری می شوند 
افرادی هستند که ازدواج نکردند و یا ازدواج هم کرده باشند 
فرزندی ندارند و امکان نگهداری نداشتند، اینکه سالمندی به 
خاطر بی مهری فرزند در این مکان حضورداشته باشد بسیار 
کم است. پورمحمدی با اشاره به برنامه های روزانه این مرکز 

انجام  سالمندان  برای  ورزش  برنامه  هرروز  کرد:  خاطرنشان 
می شود و بازی و تفریح و برنامه کتاب خوانی برای این عزیزان 
انجام می شود، پزشکان خیر و نیکوکار در زمینهٔ دندانپزشکی و 
روان پزشکی و چشم پزشکی در این مرکز خدمات ارائه می دهند.
پورمحمدی تصریح کرد: مؤسسه انوار آفتاب در استان تنها 
مؤسسه ای است که در زمینهٔ کودکان اوتیسم فعالیت می کند، 
این مؤسسه 420 مددجو دارد که این تعداد 320 معلول ذهنی 
و 100 سالمند هستند، تعداد زیادی از مددجویان آسایشگاه 
مجهول الهویه هستند که اکثر آن ها از خانواده هایی با سطح 
بسیار پایین هستند که توانایی مالی ندارند و ماهی 2 میلیارد 
تومان هزینه جاری آسایشگاه است. وی در پایان گفت: از همه 
انوار آفتاب  مسئولین فنی و سر شیفت های مؤسسه خیریه 
تشکر می کنم که در حال رسیدگی به سالمندان و معلولین 
هستند، کار بسیار سختی است و مراقبین ما زحمت و تلاش 

بسیار زیادی در این زمینه می کشند.
نگهداری 420 مددجوی سالمند و نیازمند در 

آسایشگاه سالمندان و معلولین قم
نشست  دراین  نیز  قم    استان  بهزیستی  سازمان  مدیرکل 
خبری گفت: 420 مددجوی سالمند و نیازمند در آسایشگاه 

سالمندان و معلولین استان قم نگهداری می شوند.
پوشش  تحت  که  عزیزانی  اظهارداشت  پهلوانی:  مهدی 
بهزیستی هستند نیازمند توجه و کمک هستند و بهزیستی 

اگرچه کمکی به آن ها می کند مؤسسات خیریه و خیران نیز 
در کنار ما خدمات ارائه می دهند، مربیانی که در آسایشگاه 
سالمندان و معلولین استان فعالیت می کنند کار بسیار سخت 

همراه با عشق انجام می دهند که شایسته تقدیر است.
شرکای  کرد:  بیان  قم،  استان  بهزیستی  سازمان  مدیرکل 
اجتماعی بهزیستی مؤسسات خیریه هستند که غیرانتفاعی 
و غیرتجاری فعالیت می کنند، 10 مرکز شبانه روزی در زمینهٔ 
سالمندان و معلولین در حال فعالیت هستند، برای مراکز ایتام 

نیز مراکزی به صورت جداگانه فعالیت می کنند.
وی عنوان کرد: کمترین آمار مرگ ومیر و مشکلات کرونا را در 
مراکز نگهداری سالمندان و معلولین داریم، در شرایطی که افراد 
مدعی حقوق بشر تعداد بالای تلفات در زمینهٔ کرونا را داشتند 
ولی تعداد فوت افرادی که در مراکز نگهداری سالمندان هستند 

کمتر از شش دهم درصد بوده است.
پهلوانی افزود: سازمان بهزیستی 35 هزار خانواده را تحت 
پوشش دارد که 22 هزار خانواده درگیر معلولیت هستند و 2 

هزار نفر از اینها در مراکز خاص نگهداری می شوند.
مراجع تقلید و علما کمک کار بهزیستی هستند

و  کمک  از  تقدیر  با  قم  استان  بهزیستی  سازمان  مدیرکل 
توجه مراجع تقلید و علما به بهزیستی، بیان کرد: 100 نفر از 
سالمندان عزیز ما در این مؤسسه خیریه انوار آفتاب نگهداری 
می شوند، اگر خیرین عزیز نباشند بسیاری از کارها بر زمین 
می ماند و از آیات عظام و علما و همه نیکوکاران که کمک ما 
اقدامات صورت  به  با اشاره  پهلوانی  هستند تشکر می کنم. 
گرفته برای مقابله با کرونا در آسایشگاه های استان افزود: در 
ابتدای کار شیوع کرونا در مورد سالمندان نگران بودیم و اولین 
از سالمندانی که در استان واکسینه شدند سالمندان  گروه 
حاضر در آسایشگاه سالمندان و معلولین استان بودند. مدیرکل 
سازمان بهزیستی استان قم بیان کرد: پس از شیوع کرونا مراکز 
ما قرنطینه شدند و امروز شاهد امیکرون هستیم که اطفال را 
درگیر می کند بحث واکسینه خانواده ها و فرزندان سالمندان 
انجام شد. وی بابیان اینکه رصد معلولین یکی از وظایف سازمان 
بهزیستی است، گفت: رصد شیوع میزان معلولیت ها در استان 
نگهداری  نیازمند  معلولین  از  برخی  است،  توجه  مورد  قم 
هستند، در طرح "رصد شیوع میزان معلولین" همکاران ما 
با کارت دارای هولوگرام و مهر بهزیستی هستند و قصد داریم 
میزان شیوع معلولیت در استان را به دست بیاوریم. گفتنی 
قسمت های  از  استان  خبرنگاران  برنامه  این  پایان  در  است: 

مختلف آسایشگاه سالمندان و معلولین بازدید کردند.

مدیرعامل مؤسسه خیریه انوار آفتاب تشریح شد:

فعالیت های مؤسسه خیریه انوار آفتاب
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رئیس کل بانک مرکزی در جمع صاحب نظران اقتصادی:

ایجاد اصلاحات اساسی در نظام بانکی؛ 
دستور کار اصلی بانک مرکزی

 رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: ایجاد اصلاحات اساسی در نظام بانکی 
با توجه به نیازهای کنونی جامعه، دستور کار اصلی بانک مرکزی در دوره جدید 

است.
»علی صالح آبادی« در دومین جلسه هم اندیشی دوره ای با صاحبنظران و 
اساتید اقتصادی با اشاره به اضلاع اصلاحات اساسی در بانکداری گفت: ارتباط 
دولت با بانک مرکزی، بانک مرکزی با بانک ها و بانک ها با مردم نیازمند اصلاحات 
اساسی است که در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد و در این مسیر به طور حتم از 

نظرات صاحبنظران اقتصادی نیز بهره خواهیم برد.
وی با اشاره به رابطه دولت با بانک مرکزی، گفت: رابطه دولت با بانک مرکزی در 
موضوعات مختلفی از جمله تنخواه، خرید ارز حاصل از صادرات نفتی و بانکدار 
بودن دولت تعریف شده و لازم است برای رابطه بهینه اصلاحاتی در این زمینه 

انجام شود. 
نیز  بانک ها  با  مرکزی  بانک  رابطه  خصوص  در  اعتبار  و  پول  شورای  رئیس 
بیان داشت: یکی از مهمترین ارتباط بانک مرکزی با بانک ها در زمینه ناترازی 
بانک ها در قالب اضافه برداشت است که برخی بانک ها در این زمینه دچار 
ضعف های متعددی هستند و در این حوزه نیازمند اصلاحات اساسی و نظارت 

جدی هستیم.
وی تاکید کرد: بانک واسطه گر وجوه است و حق بنگاهداری ندارد. ضمن اینکه 
مدیریت ریسک در شبکه بانکی نیز بسیار مهم است؛ اینکه یک بانک نقدینگی 
خود را در یک یا چند پروژه خاص حبس کند و آن پروژه از نقدینگی لازم  برخوردار 
از بانک مرکزی استقراض  با مشکل مواجه می شود و در نهایت  نباشد بانک 

می کند. 
رئیس کل بانک مرکزی ادامه داد: بنابراین بانک ها باید بخشی از دارایی های 
خود را به شکل نقد یا شبه نقد نگهداری کنند که در این خصوص در یک سال 

اخیر اوراق دولتی مطرح شده است. 
وی افزود: در سراسر جهان اوراق دولتی جزو اوراق شبه نقد است که بانک های 
مرکزی می توانند آن را در عملیات بازار باز ریپو کنند تا دچار مشکل نقدشوندگی 

نشوند.
عقود  و  به موضوعات شرعی  مردم  با  بانک ها  ارتباط  بحث  در  آبادی  صالح 
قراردادها پرداخت و گفت: در این خصوص موضوعات مهم و متعددی وجود دارد 

که نمونه ای از آن عقود بانکی بر مبنای اصول فقهی و اسلامی است. 
 

وزیر اقتصاد خبر داد:

گواهی عدم سوءپیشینه از مجوز شروع 
کسب وکار حذف شد

سوءپیشینه  عدم  مدرک  ارائه  شرط  حذف  از  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر   
متقاضیان در بیش از 90 درصد مجوزهای کشور خبر داد.

»سید احسان خاندوزی« در خاتمه جلسه هیات مقررات زدایی و بهبود فضای 
کسب و کار اظهار داشت: در جلسه با هیات مقررات زدایی و بهبود فضای کسب 
و کار مقرر شد، ابتدا خود وزارت  اقتصاد به عنوان پیشگام تسهیل مجوزها، تمام 
مجوزهای زائد مرتبط با سازمان های زیر مجموعه را بررسی و آنها را تسهیل یا 

حذف کند.
وی گفت: در همین راستا تمام مجوزهای دارای شروط مبهم و قابل تفسیر که 
می توانست برای مردم و فعالان اقتصادی سؤتعبیر ایجاد کند و آنها را ماه ها در 
پیچ و خم دستگاه های اداری معطل کند، بررسی و تعداد 57 مجوز در حوزه های 

بورسی، گمرکی، شرکت های بیمه و خدمات مالیاتی تسهیل یا حذف شد. 
وزیر اقتصاد با تشکر از وزارت ورزش و جوانان برای همکاری با هیات مقررات 
زدایی و بهبود فضای کسب و کار، اعلام کرد: همچنین تمام مجوز های مرتبط با 
شروع کسب و کار ها در حوزه ورزش و جوانان نیز حذف، تسهیل و یا شفاف سازی 
شد. وی درخصوص مصوبه حذف شرط "عدم سوءپیشینه" افراد به عنوان شرط 
شروع کسب و کار خبر داد و گفت که این امر علاوه بر مواردی است که قوانین 

رسمی، در این ارتباط، تصریح کرده باشند. 
خاندوزی تصریح کرد: باور ما این است که نباید افرادی که در دورانی از زندگی 
خود مرتکب بزه و تخلف شده اما بعداً به دامن جامعه بازگشته و می خواهند 
فعالیتی اقتصادی را شروع کنند، بخاطر الزامات "فرا قانونی" از حق کسب و کار 

محروم شوند.
وی با بیان اینکه الزام افراد به ارائه مدرک عدم سوءپیشنه برای شروع فعالیت 
اقتصادی، موجب نارضایتی بسیار زیادی بین مردم شده بود، گفت: پس از 
بررسی ها مشخص شد، تا کنون بیش از 90 درصد از مجموع 300 مجوز کسب 
و کاری که شروع آنها، مشروط به ارائه عدم سوءپیشینه شده بود، فاقد پایه قانونی 
بوده و تنها 10 درصد  از آنها مستند به مصوبه مجلس شورای اسلامی یا شورا های 

عالی بوده است که خوشبختانه این 90 درصد نیز کنار گذاشته شد.
وزیر اقتصاد ادامه داد: همچنین شروط زائد دیگری از جمله تعیین شرط سنی 
حداقل 25 سال برای شروع کسب و کار نیز حذف شد، چرا که عقیده ما بر این 
است، اگر فرد واقعاً مدرک تخصصی مربوط را دارد یا دوران خدمت سربازی را 

پشت سر گذاشته، در هر سنی باید بتواند وارد کسب و کار شود.

یک فعال کارگری :

تعیین دستمزد یک بار در سال
 وحی منزل نیست!

یک فعال کارگری با تاکید بر لزوم افزایش حداقل دستمزد کارگران در سال 
1401، پیشنهاد کرد: اعضای شورای عالی کار با توافق یکدیگر بند یا تبصره ای 
در صورتجلسه دستمزد بگنجانند تا چنانچه در شش ماهه دوم سال شرایط برای 

معیشت کارگران سخت و دشوار شد، وباره درباره آن تصمیم گیری کنند.
عبدالله مختاری درباره ترمیم دستمزد کارگران در نیمه دوم سال اظهار کرد: 
معتقدم چرا باید نقد را رها کنیم و به نسیه روی آوریم. ما می توانیم در جلسات 
تعیین دستمزد، حقوق کارگران را به طور واقع بینانه و با در نظر گرفتن وضع 

معیشت خانوارها تعیین کنیم.
وی با بیان اینکه در جریان تعیین دستمزد، تورم سال آینده را روی حقوق و 
دستمزد نمی بریم و بر مبنای تورم پایانی سال برای سال آینده کارگران دستمزد 
تصویب می کنیم، افزود: آنچه مسلم است باید تورمی که در این شرایط اقتصادی 
ایجاد شده، واقع بینانه کنیم و چنانچه در آن سوی سال، با تورم افزایشی مواجه 

شدیم، شرایطی بگذاریم دستمزدها ترمیم شود.
این فعال کارگری با بیان اینکه تعیین حقوق و دستمزد یک مرتبه در سال وحی 
منزل نیست، ادامه داد: در حالت خوشبینانه اگر دولت بتواند تورم را کنترل کند، 
جای بسی امیدواری است، ولی اگر در شش ماهه دوم سال، متورم شدن سبد 
هزینه معیشت خانوارها را شاهد باشیم، لازم است به جهت حفظ قدرت معیشت 

خانوارهای کارگری نسبت به آن در شورای عالی کار تصمیم بگیریم.

رئیس کل اسبق بانک مرکزی ضمن رد ادعای خرید ارز نیمایی و فروش 
آن با نرخ 4200 تومانی تاکید کرد که کسری حدود شش میلیارد دلاری 
تامین ارز کالاهای اساسی از محل منابع و ذخایر بانک مرکزی تامین شده 
که این اقدام با موافقت شورای عالی اقتصادی سران سه قوا و تائید رهبری 

بوده است.
اخیرا علی صالح آبادی- رئیس کل بانک مرکزی- طی اظهاراتی در رابطه با 
چرایی رشد نقدینگی در جریان تامین ارز کالاهای اساسی گفته که در سال 

گذشته دولت چهار  میلیارد دلار درآمد نفتی داشته اما از آنجایی که به 10 
میلیارد دلار ارز نیاز داشت، بانک مرکزی شش میلیارد دلار ارز را از سامانه 
نیما به قیمت نزدیک به نرخ آزاد خریداری کرد و به قیمت 4200 تومان به 

واردکنندگان فروخت.
در اظهارات صالح آبادی این طور اعلام شد که دولت گذشته با این اقدام 
عملا دست به چاپ پول زده و از مابه التفاوت نرخ ارز 4200 تومانی و ارز 
نیما کسری بوجه خود را جبران کرد که موجب افزایش پایه پولی، افزایش 

نقدینگی و تورم شده است. 
اما به دنبال مسایل مطرح شده عبدالناصر همتی- رئیس کل اسبق بانک 
مرکزی- درباره این کسری ارزی کالای اساسی و نحوه تامین آن به ایسنا 

توضیحاتی داده است.
وی با اشاره به اینکه سال گذشته در راستای سیاست دولت، با نرخ ترجیحی 
10 میلیارد دلار ارز برای تامین کالاهای اساسی تامین شد گفت که ارز 4200 
تومانی در مرحله اول از محل درآمدهای وصولی سال 1399 سهم دولت که 
حدود چهار میلیارد دلار  بود تامین  شد، اما به دلیل عدم کفایت درآمدهای 
ارزی دولت و با توجه به ضرورت تامین کالاهای اساسی، دارو  و نیازهای 
ضروری مربوط به معیشت مردم، کسری فوق از محل مانده ذخایر بانک 

مرکزی که به نرخ 4200 تومان در ترازنامه بانک ثبت شده بود، تامین شد.
کسری از محل منابع بانک مرکزی تامین شد نه فروش ارز نیمایی

به گفته وی حدود شش میلیارد دلار از محل منابع و ذخایر موجود در 
حساب های کارگزاری بانک مرکزی که متعلق به بانک مرکزی بود، استفاده 

شد.
تامین ارز با موافقت سران سه قول و تائید رهبری بود

رئیس کل اسبق بانک مرکزی این را هم گفت که این اقدام باموافقت شورای 
عالی اقتصادی سران قوا  و تایید مقام معظم رهبری انجام شده است. ضمن 
اینکه به دستور مقام معظم رهبری مقرر شد آن بخش از ذخایر ارزی  بانک 
مرکزی که برای خرید دارو وسایر کالاهای اساسی مصروف شده است به 
عنوان بدهی دولت به بانک مرکزی ثبت و از محل درآمدهای ارزی آتی دولت 

طی سه سال تسویه شود. 
همتی ادامه داد: بنابراین  بانک مرکزی سیاست خرید ارز با نرخ نیما و 
فروش آن با نرخ 4200 تومان نداشته است و خرید و فروش بانک مرکزی در 

سامانه نیما مشخص بوده و جدا از نحوه تامین ارز کالاهای اساسی است.
 به رهبری گزارش دادم  و اسناد آن موجود است

عالی  شورای  خاص  مجوزهای  طبق  دولت  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
ارزهای  فروش  به  نسبت  بودجه،  قانون  تکالیف  یا  قوا  سران  اقتصادی 
مسدودی صندوق توسعه ملی به بانک مرکزی اقدام می کند که قطعا پایه 
پولی را متاثر خواهد کرد افزود: در این  خصوص نیز در هنگام حضور در بانک 
مرکزی آثار این گونه تصمیمات را  به مقام معظم رهبری گزارش داده و توقف 
تسعیر منابع  مسدودی را خواستار شدم که با دستور ایشان استفاده از این 
رویه از اول سال 1400منع شد که اسناد و مدارک  این تصمیمات در بانک 

مرکزی موجود است.

واکنش همتی به اظهارات صالح آبادی؛

ارز نیمایی را ۴۲۰۰ تومان نفروختیم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 140060330001009174مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001016مربوط به تقاضای 
ششدانگ  مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ازششدانگ  مشاع  دانگ  در 1/5  قنبرعلی  فرزند  زاده  آقاجان  نورعلی  آقای 
به شماره  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  162مترمربع پلاک شماره10971 اصلی 

31192مورخ 1400/03/31 دفترخانه87 قم )م الف 12791(
2- رای شماره 140060330001009175مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001017مربوط به تقاضای 
خانم طاهره نوروززاده فرزند سلطانعلی در 1/5دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 162مترمربع 
به شماره 31192مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره10971 اصلی 

1400/03/31 دفترخانه87 قم )م الف 12792(
3- رای شماره 140060330001009176 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001018مربوط به تقاضای 
خانم شمسی زمانی فرد فرزند حسن در 1/5 دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 162مترمربع 
به شماره 31192مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره10971 اصلی 

1400/03/31 دفترخانه87 قم )م الف 12793(
4- رای شماره 140060330001009179 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001019مربوط به تقاضای 
آقای علی حسنی خواه فرزند اژدر در 1/5 دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 162مترمربع 
به شماره 14857مورخ  اداره یک قم سند قطعی  ثبت ملک  واقع در قم بخش یک حوزه  پلاک شماره10971 اصلی 

1396/04/18 دفترخانه87 قم )م الف 12794(
5- رای شماره 140060330001010216 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000874مربوط به تقاضای 
باقیمانده  به مساحت 59/36 مترمربع پلاک  باب ساختمان  فرزند محمدعلی در ششدانگ یک  یافتی  خانم خدیجه 
5892اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابراهیم عم محمدی 

صادره در دفتر18صفحه310)م الف 12795(
6- رای شماره 140060330001010000 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001382مربوط به تقاضای 
آقای عقیل حامدی فرزند قاسم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 101/50مترمربع پلاک شماره باقیمانده 11240 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازسید احمد رضوی به موجب سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر 172صفحه 319)م الف 12796(
7- رای شماره 140060330001010506 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001216مربوط به تقاضای 
آقای محمدحنیفه صیادی وحدت فرزند محمدکاظم درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت60مترمربع پلاک شماره 
11135/1/217اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

سیدابراهیم سادات میره ای صادره در دفتر209 صفحه433 )م الف 12797(
8- رای شماره 140060330001009392 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000476مربوط به تقاضای 
آقای محمدرضا میوه چیان فرزند محمدعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 574/40مترمربع پلاک شماره 
11205 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مالکیت مشاعی صادره در دفتر 859صفحه 42 

ودفتر الکترونیکی 13992033000101509 )م الف 12798(
9- رای شماره 140060330001006869 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000735مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه کریمی فرزند قربانعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 274/70مترمربع پلاک شماره 10921اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر الکترونیکی 140020330001006731 

)م الف 12799(
10- رای شماره 140060330001006861 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000749مربوط به تقاضای 
خانم محبوبه گل آبادی فرزند قربانعلی درسه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ155/90مترمربع 
پلاک شماره 10980اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی21737 مورخ 98/02/19 

دفتر87قم )م الف 12800(
11- رای شماره 140060330001006863 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000750مربوط به تقاضای 
آقای مجید گل آبادی فرزند قربانعلی درسه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ155/90مترمربع 
پلاک شماره 10980اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی21737 مورخ 98/02/19 

دفتر87قم)م الف 12801(
به  1400114430001001178مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001010256 شماره  رای   -12
پلاک  مترمربع  مساحت140/40  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  رحیم  فرزند  گلخنی  محمدجواد  آقای  تقاضای 
شماره10273اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 131535 مورخ 1398/04/20 

دفتر خانه5قم )م الف 12802(

13- رای شماره 140060330001010273 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001094مربوط به تقاضای 
آقای محمد جلاس فرزند حسین در 2/30 دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 128/03مترمربع 
پلاک شماره 668/3374 فرعی از1 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره 

در دفتر114صفحه120 ودفترالکترونیکی 140020330001017498 )م الف 12803(
14- رای شماره 140060330001010274 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001095مربوط به تقاضای 
به مساحت ششدانگ  باب ساختمان  ازششدانگ یک  دانگ مشاع  قنبرعلی در 3/70  فرزند  اکبرجمکرانی  آمنه  خانم 
128/03مترمربع پلاک شماره 668/3374 فرعی از1 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر114صفحه123)م الف 12804(
15- رای شماره 140060330001010044 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000634مربوط به تقاضای 
آقای سیدرضا هاشمی کاشانی فرزند سیدمجتبی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 114/50 مترمربع پلاک 
شماره11 فرعی از 10529 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید 

مجتبی هاشمی کاشانی سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر185 صفحه122)م الف 12805(
16- رای شماره 140060330001010258 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001069مربوط به تقاضای 
آقای غلامعلی ده پرور فرزند نجف در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 64/95مترمربع پلاک شماره10425اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی احد از ورثه مصطفی 

عباسی)م الف 12806(
17- رای شماره 140060330001009699 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000883مربوط به تقاضای 
آقای احمد رجائی فر فرزند ولی محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 153/90 مترمربع پلاک شماره 10965 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره165724 مورخ 1389/10/16 دفترخانه3 قم 

)م الف 12846(
18- رای شماره 140060330001010280 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001121مربوط به تقاضای 
به مساحت ششدانگ 80/70  باب ساختمان  ازششدانگ یک  فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع  خانم محبوبه نصراله 
مترمربع پلاک شماره 9527 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 26610 مورخ 

1399/04/17 دفتر خانه 84 قم )م الف 12847(
19- رای شماره 140060330001010281 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001001122مربوط به تقاضای 
خانم معصومه نصراله فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 80/70 
مترمربع پلاک شماره 9527 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 26610 مورخ 

1399/04/17 دفتر خانه 84 قم )م الف 12848(
20- رای شماره 140060330001010308 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000686مربوط به تقاضای 
آقای یداله ملانی فردوئی فرزند حسن در چهار دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 163/91 
مترمربع پلاک شماره 10821 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

ابوالفضل خواهان به موجب سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر20 صفحه 337)م الف 12849(
21- رای شماره 140060330001010309 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430001000687مربوط به تقاضای 
خانم زهرا غلامیان فرزند حسن در دو دانگ مشاع ازششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 163/91 مترمربع 
پلاک شماره 10821 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل 

خواهان به موجب سندمالکیت مشاعی صادره در دفتر20 صفحه 337)م الف 12850(
22- رای شماره 140060330001005376 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001002074مربوط به تقاضای 
آقای ابوالفضل بهرامیان فرزند داود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 61/12 مترمربع پلاک شماره 10335اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی وکیلی صادره در دفتر124 

صفحه 262)م الف 12851(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1400/11/18
نوبت دوم: 1400/12/04
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
کلاسه  پرونده  به  140060330002015898مربوط  شماره  1-رأی 
1400114430002001111 مربوط به تقاضای خانم معصومه عظیمی فرزند 
نوراله در قسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 90مترمربع پلاک شماره فرعی از1753اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه ازسهراب 
 1392/2/11 مورخ   154606 شماره  قطعی  سند  طی  بیک  شاملوجانی 

دفترخانه 4قم)م الف12761(
کلاسه  پرونده  به  140060330002015896مربوط  شماره  رأی   -2

محمودیان  حمید  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001110
اژیر فرزند قربان در قسمتی از سه دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 90مترمربع پلاک شماره فرعی از1753 اصلی 
واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از سهراب شاملوجانی بیک طی سند قطعی شماره 154606 مورخ 

1392/2/11 دفترخانه 4قم)م الف12762(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002016150 شماره  3-رأی 
حیدری  زبیده  خانم  تقاضای  به  مربوط   1400114430002000746
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت28مترمربع پلاک شماره فرعی از 1923 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 150430 مورخ 

1382/6/2دفترخانه 18قم)م الف12852(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1400/11/18
نوبت دوم: 1400/12/04
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



چهار شنبه-4 اسفند ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65460
ورزشی

 سخنگوی فدراسیون فوتبال:

مشکل ماجدی حل شد
سخنگو و عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال گفت: مشکل میرشاد ماجدی 
برای حضور در فدراسیون فوتبال حل شده و با سازمان بازرسی در این باره جلسه 

ای داشتیم. 
احسان اصولی روز سه شنبه در مورد آخرین اتفاقات فدراسیون فوتبال گفت: 
هیات رئیسه از اختیار خود برای عزل موقت عزیزی خادم استفاده کرد و در مجمع 
که اردیبهشت است این تصمیم هیات مدیره را رد یا قبول کند که البته فضای 

مجمع، تایید هیات رئیسه است.
وی ادامه داد: در 11 ماه اخیر به آقای عزیزی خادم بارها به وی مسائل را گوشزد 
کردیم و موارد زیاد است. یکی از ابزار شفافیت مالی در فدراسیون به عنوان یک 

مجموعه گسترده است.
سخنگو و عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال که با برنامه انتهای الوند شبکه دو 
صحبت می کرد، توضیح داد: اولین جلسه هیات رئیسه بود که از وی خواستیم 
روی بودجه تمرکز کند. سال مالی فدراسیون تا 31 تیر است و خواستیم این بودجه 
به هیات رئیسه بیاید و به مجمع برود و وی مکلف بود سر سه ماه این مجمع را برگزار 

کند اما وی اینکار را انجام نداد.
اصولی یادآور شد: ما می خواستیم بودجه به تصویب برسد تا فعالیت ها و پیش 
بینی های فدراسیون در چارچوب این بودجه باشد و معیار مشخصی وجود داشته 

باشد اما اتفاقی رخ نداد.
وی گفت: هیات رئیسه براساس اساسنامه، بالاترین رکن اجرایی فدراسیون است 
و مسئولیت همه مسائل در فدراسیون متوجه هیات رئیسه و رئیس فدراسیون است 
اما تصمیمات و دریافت ها و پرداخت هایی انجام می شد که ما از آن بی اطلاع 

بودیم.
گفتند  می  کرد:  تصریح  فوتبال  فدراسیون  رئیسه  هیات  عضو  و  سخنگو 
فدراسیونی را تحویل گرفتیم که چای خشک نداشت و آنرا ثروتمند کردیم اما وقتی 
ما حساب ها را چک کردیم دیدیم در یک حساب 160 هزار تومان، در یک حساب 
3 میلیون بود. یکی از دلایلی که هیات رئیسه به این جمع بندی رسید این بود که 

صداقت و شفافیت در گفتار و عمل دیده نمی شد.
اصولی تاکید کرد: اساسا نباید در هیچ چیزی دچار افراط شد عزیزی خادم 
تلاش خود را کرد اما مسیری که رفت اشتباه بود. برخی دوستان خیلی احساسی 
برخورد می کنند و طبیعی است یک مدیر می آید و یک مدیر می رود و این اتفاق 

کاملا سازمانی است.

فرهاد مجیدی:

 3 امتیاز بازی با فجر و بقیه بازی ها
 مهم است

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت:این بازی برای ما مهم است، در طول هفته با 
بازیکنان در مورد این مسابقه صحبت کردیم.

فرهاد مجیدی  شهر روز سه شنبه در نشست خبری پیش از دیدار استقلال و فجر 
سپاسی اظهار داشت: چندین بازی تیم فجر را دیده ایم. این تیم با توجه به بازی 
ها می توانست رتبه بهتری در جدول داشته باشد.  نه تنها بازی روز چهارشنبه بلکه 
تمام مسابقات پیش رو برای ما مهم است، در طول هفته با بازیکنان در مورد این 
مسابقه صحبت کردیم. تنها فاکتور مهم این است که بچه ها با تمرکز کامل در این 

بازی بازی کنند تا 3 امتیاز را کسب کنیم.
* یزدانی، مردامند،دانشگر و غفوری فردا غایب هستند

وی در خصوص غایبان استقلال مقابل فجر شهید سپاسی گفت:سیاوش 
یزدانی و مرادمند نمی توانند برای ما بازی کنند و این موضوع را یک ساعت پیش 
باشگاه به ما اعلام کرد. ووریا غفوری به دلیل مسائل انضباطی،دانشگر به دلیل 
مصدومیت جزئی و همچنین ابوالفضل جلالی به علت سرماخوردگی در بازی 

حضور نخواهند داشت. در مورد جلالی باید ببینیم او به بازی می رسد یا خیر.
* آمانوف به استقلال کمک خواهد کرد

سرمربی تیم فوتبال استقلال در خصوص وضعیت آمانوف و اینکه در 2 بازی 
گذشته از وی در 2 پست استفاده شده و آیا تفکر کادر فنی در بازی پیش رو هم 
همینگونه است یا خیر گفت: در مورد مسائل فنی زیاد نمی توانم توضیح بدهم 
ولی قبلا هم گفته ام او بسیار بازیکن با کیفیتی است و فکر می کنم به تیم ما 
خیلی کمک خواهد کرد. ان شاالله در بازی چهارشنبه هم از او استفاده می کنیم 

و امیدوارم او بتواند به روند رو به رشدش ادامه بدهد.

دبیر کل فدراسیون فوتبال: 
مهدوی کیا سرمربی تیم فوتبال امید می ماند

دبیر کل فدراسیون فوتبال گفت: مشکلات قرارداد »مهدی مهدوی کیا« برطرف 
شده و او سرمربی تیم امید باقی می ماند.

حسن کامرانی فر روز سه شنبه در گفت وگویی تلویزیونی، اظهار داشت: مهدوی 
کیا به عنوان سرمربی تیم فوتبال امید به کارش ادامه می دهد.

وی در واکنش به انتشار نام هایی چون حمید استیلی، رحمان رضایی و حمید 
درخشان برای هدایت تیم امید، توضیح داد: اسامی مطرح شده فقط گمانه زنی 

است. تعامل خوبی بین فدراسیون و سرمربی تیم امید برقرار شده است.
کامرانی فر گفت: کار تقریباً تمام شده است و مهدوی کیا باقی می ماند و سرمربی 
است. هیات رئیسه جدید با برنامه ریزی جدید در جهت تقویت تیم امید اقدام 
می کند. قرار است مهدوی کیا به کارش ادامه بدهد و امیدواریم بازی های پیش رو 

را با موفقیت پشت سر بگذارد.
پس از بسته نشدن قرارداد مهدوی کیا با فدراسیون فوتبال، وی از سمت مدیر 
فنی فدراسیون استعفا داد و تغییرات در راس فدراسیون نیز شائبه پایان حضور 

مهدوی کیا در تیم امید را تقویت کرد.
 

با حکم هادی ساعی ؛

رئیس هیات  قم سرپرست خزانه داری 
فدراسیون تکواندو شد

سمت  به  قم  تکواندوی  هیات  رئیس 
سرپرست خزانه داری فدراسیون تکواندو 

منصوب شد. 
 هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو 
طی حکمی محمد جمشیدی را به سمت 
سرپرست خزانه داری فدراسیون تکواندو 

منصوب کرد.
 در حکم جمشیدی آمده است: نظر 
به تخصص و تجارب طولانی و ارزشمند 
شما در حوزه مالی، به موجب این حکم به عنوان سرپرست خزانه داری منصوب 
ارکان  با سایر  به خداوند متعال و هماهنگی  اتکال  با  امید است  می گردید.   

فدراسیون، در انجام این مسئولیت خطیر موفق باشید.
 

هندبالیست قمی مربی تیم ملی شد 

بانوی خوشنام هندبال قم
 مربی تیم ملی شد 

ششمین مرحله اردوی تیم های ملی جوانان دختر به منظور شرکت در مسابقات 
قهرمانی آسیا از 4 تا 14 اسفند ماه به میزبانی تهران برگزار می شود.

زهرا احمدی نیا مربی هندبال قم در کنار مهسا معتمدی به عنوان مربی هدایت 
این تیم را برعهده خواهند داشت.

نسترن گودرزی و زهرا فتوتی از قم نیز بعنوان بازیکن به تیم ملی نوجوانان 
هندبال دعوت شدند.

مدیر تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم از آغاز آخرین اردوی آماده سازی این تیم برای حضور قدرتمند در مرحله نهایی لیگ 
برتر باشگاه های کشور خبر داد. 

یحیی ابطحی اظهار کرد: امسال مسابقات لیگ برتر بسکتبال با ویلچر با حضور 8 تیم در دو گروه چهار تیمی به شکل دوره ای 
و در قالب دیدارهای رفت و برگشت به انجام رسید و سپس تیم ها به مرحله پلی آف رفتند تا چهره چهار صعود کننده به مرحله 
نهایی مشخص شود. وی ادامه داد: تیم ایثار شیمیدر قم در گروه دوم مرحله مقدماتی با تیم های شهروند آمل، هیات زنجان و 
آویژه صنعت پارسا مشهد هم گروه بود که در مجموع با 4 پیروزی، 2 باخت و 10 امتیاز به عنوان تیم دوم مجوز صعود به مرحله 

پلی آف را کسب کرد و در دیدارهای رفت و برگشت این مرحله نیز از اسد امید اراک گذشت.
مدیر تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم اضافه کرد: دیدارهای مرحله نهایی فصل 1400 لیگ برتر بسکتبال با ویلچر از 
پنجم اسفند در قم برگزار می شود و تیم ما بعد از دو مقام قهرمانی در سال های 1393 و 1394 برای به دست آوردن یک موفقیت 

دیگر با انگیزه بالا برابر حریفان قرار می گیرد.
وی خاطرنشان کرد: خوشبختانه تیم ما از هر نظر برای دیدارهای این مرحله آماده است و بازیکنان با انگیزه کسب یک عنوان 
دیگر هر روز از ساعت 15 تا 17 زیر نظر عباس خاکی سرمربی تیم و دیگر اعضای کادر فنی در سالن شهدای بهزیستی تمرین 

می کنند تا با قدرت به مصاف حریفان بروند.
ابطحی در پایان بیان کرد: از سال 1390 در مسابقات لیگ برتر بسکتبال با ویلچر مردان ایران حضور داریم و 2 مقام قهرمانی 
و 2 مقام نایب قهرمانی در کارنامه ایثار به ثبت رسیده و امیدوارم با حمایت های هنریک درغوکاسیان مدیرعامل شیمیدر و 

همچنین با روحیه و انگیزه بالای بازیکنان و همدلی تک تک اعضای تیم بتوانیم یک دستاورد دیگر کسب کنیم.

گزارش  / ایمان / رضا ملکی

لحظات پراضطرابی در ورزشگاه شریعتی کرج گذشت تادرپایان 
95 دقیقه بازی پرالتهاب وسراسر هیجان دوتیم پیام قم وپورالبرز 
کرج این قمیها باشند که با تساوی درخانه حریف جشن صعود را 
برگزار نمایند. پیامی ها دقیقه 3 بازی به گل رسیدند اما دو اشتباه 
بزرگ خط دفاعی این تیم کرجیها رابه دوگل رساند تا نیمه اول 
با برتری میزبان به پایان برسد. یک اشتباه دیگر کافی بود تا تور 
دروازه قمیها برای سومین بار به لرزه درآید تا بیم وناامیدی در 
اردوی پیام حاکم گردد. شجاعت کادر فنی با 3 مهاجمه کردن 

این تیم از دقیقه 80 جواب داد.شوت زیبای مهاجم خوب پیام به تور دروازه پور البرز نشست تا بازی در دقیقه 85 3بر2 
به نفع حریف گردد. دقیقه 93 ضربه کرنر ارسالی با ضربه سرعالی مدافع ارزشمند پیام دروازه حریف را فرو ریخت تا 
سوت داور جواز حضور درمرحله بعدی رابرای این پیام دربرداشته باشد. حلقه شادی بازیکنان واشک شوقی که درپایان 
این بازی از دیدگان جوانان برومند قمی جاری شد از جمله نکات مثبت این بازی پرهیجان بود. تبریک ویژه به کادر 
فنی این تیم امانی ندا،شوکتمداری،قربانی فرد وملکی وبازیکنان غیور این تیم که موجبات افتخار برای فوتبال قم 

درپایان این بازی بودند.

مدیر تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم :

ایثار شیمیدر قم آماده قهرمانی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر است 
نگاهی به مسابقات زیر 1۷ سال جوانان کشور؛

پیام قم درکرج جشن صعود گرفت

واکنش قربانی به ماجرای ووریا غفوری:

 همه باید به نظر مجیدی احترام بگذاریم
باید اجازه بدهیم این مساله درون خانواده استقلال حل شود

کاپیتان اسبق استقلال گفت: همه باید به نظر فرهاد 
زیر سؤال  اقتدار سرمربی  اگر  بگذاریم،  احترام  مجیدی 
برود، سنگ روی سنگ بند نمی شود و باید اجازه بدهیم 

این مساله درون خانواده استقلال حل شود.
پیروز قربانی در خصوص ماجرای به وجودآمده برای ووریا 
غفوری در حاشیه تمرین روز دوشنبه استقلال و اینکه آیا 
این اتفاق در این مقطع به تیم آسیب می زند یا باید در موارد 
انضباطی بخرود جدی صورت بگیرد، اظهار داشت: وقتی 
شما در یک مجموعه با حدود 40 نفر سروکار دارید، طبیعی 
است تفکرات مختلف در آن مجموعه وجود دارد و همه باید 
خودشان را         با تفکرات سرمربی هماهنگ کنند. به نظر من 
همه باید به نظر فرهاد مجیدی احترام بگذاریم. گذشته از 
اینکه غفوری هم بازیکن بزرگ و ارزشمندی است، اجازه 
خودشان  خانواده  درون  خودشان  را          مسأله  این  بدهیم 
حل کنند. طبیعتا هم باشگاه و هم فرهاد مجیدی منافع 
تیم را         در نظر می گیرند و غفوری هم می داند که باید در آن 

چارچوبی که تعیین شده حرکت کند.
پیشکسوت استقلال در خصوص اینکه آیا معتقد است 
نظم در درجه اول قرار دارد، گفت: کاملا، اقتدار سرمربی 
اگر زیر سؤال برود، سنگ روی سنگ بند نمی شود و کل 
نظر  به  باید  اختلال می شوند. همه  باشگاه دچار  ارکان 
باشگاه استقلال، فرهاد مجیدی و کمیته انضباطی احترام 
به  که  می گیرد  تصمیمی  هم  باشگاه  طبیعتا  بگذاریم. 

نفع مجموعه تیم باشد. ووریا هم بازیکن معمولی نیست. 
بازیکن بزرگ و کاپیتان این تیم است. امیدوارم این مسأله 
را         درون خودشان حل کنند. ما دورادور قضاوت می کنیم 
و بهتر است به نظر  و تصمیم باشگاه استقلال و مجیدی 

احترام بگذاریم.
وی در گفت وگو با تهران ورزشی، در مورد اینکه ممکن 
است برخی بگویند حساب کاپیتان باید از بقیه بازیکنان 
تیم  یک  در  که  کسانی  اتفاقا  کرد:  عنوان  باشد،  جدا 

بزرگ تر هستند باید بیشتر از بقیه مسائل را         رعایت کنند 
تا الگویی برای جوانان باشد. ما کاملا در جریان اتفاقات 
رخ داده نیستیم. خود باشگاه نظرات دو طرف را         دریافت 
می کند و تصمیمی می گیرد که به نفع باشگاه باشد. من 
که بیرون هستم نمی توانم خیلی دقیق قضاوت کنم. به 
عنوان طرفدار استقلال طبیعتا باید به نظر سرمربی احترام 
بگذارم. قربانی در خصوص اینکه اگر این اتفاقات شرایطی 
به وجود بیاورد که امتیازگیری و بردهای استقلال مختل 

شود، اظهار داشت: این اتفاق نمی افتد ولی به هر حال 
بازهم می گویم نظم در درجه اول اهمیت قرار دارد. شاید 
شما بر اساس این مسأله یکی دو بازی را         از دست بدهید 

ولی مطمئنا کل فصل را         در اختیار خواهید داشت.
استقلال با رفتن مرادمند و یزدانی لطمه می خورد

دو  جدایی  آیا  اینکه  مورد  در  استقلال  اسبق  کاپیتان 
بازیکن سرباز این تیم یعنی مرادمند و یزدانی باعث آسیب 
می شود، گفت: طبیعتا، آنها در سیستم بازی استقلال جا 
افتاده اند. دو بازیکن تأثیر گذار هستند و اگر قرار باشد به 

خدمت سربازی بروند، استقلال لطمه می خورد.
برای ورزشکاران تصریح  به قانون سربازی  با اشاره  وی 
کرد: این قضیه باید یک جایی حل شود. من مخلص همه 
نیروهای مسلح هستم. پدر خود من نظامی بوده ولی الان 
دیگر نباید سربازی را         در مسائل سربازی و جنگی ببینیم. 
بازیکنی که در میادین بین المللی برای کشور افتخار کسب 
می کند از دید من سرباز است. کسی که در المپیادهای 
مختلف مدال می آورد و پرچم ایران را         بالا می برد، او هم 
سرباز است. باید قانونی بیاورند که بالاخره این جزو خدمت 
سربازی شان حساب شود. نمی شود که سربازی را         فقط در 
مسائل نظامی، تفنگ دست گرفتن و... ببینیم. کسانی که 
بیرون از این مملکت در هر زمینه ای افتخار کسب می کنند، 
سرباز ایران هستند، بهتر است قانونی تصویب شود که این 

همه لطمه نخوریم.

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی 

نام کاراته وزیبائی های خاص آن آدمی را به یاد کشور آفتاب تابان ژاپن می اندازد  
،نام آوران واساتید گرانقدری که در200 سال گذشته آئین اخلاق وجوانمردی را با 
پوشش لباس سپید در ورزش تعریف کردند تا نام کاراته بعنوان اولین ورزش رزمی 
درجهان اعتباری خاص یابد کاراته ایران قبل از انقلاب با زحمات بی دریغ شیهان 
توانستند درجهان  ایرانیها  به خود گرفت ودرسال 1977  وارسته شکل  خاص 

صاحب سکو شوند.
اساتید بزرگی به کاراته ایران معرفی شدند که در 50سال گذشته قم نیز از حضور 
این بزرگان توانست پایه های کاراته را قوی بنیان گذارد شیهان غلامرضا دباغیان-
شیهان سید علی خلیلی وشیهان محسن بیطرفان 3مرد ارزشمندی بودند که با 
ممارست وتمرینات طاقت فرسا توانستند با مبارزات دلنشین خود درکشور برای 
خود صاحب اعتبار ونامی ویژه باشند واین درحالی بود که درآن زمان مبارزات 

درسالن های با کف موزائیک وضربات بدون کنترلی پیگیری میشد.
استاد  نام شدند شاگردان  ایران صاحب  درکاراته  بعدها  توانمند  مربی  این 3 
غلامرضا دباغیان باخیل مدالهای رنگارنگ خود وخلیلی با سعید آشتیان توانستند 

افتخارآفرینی نمایند تا کاراته قم همواره درکشور بعنوان قطب کاراته معرفی گردد.
شاگردان قدیمی وبرومندی از این اساتید سالها درکاراته قم وکشور درخشیدند که 
ازجمله به نام حسن قاسمی از کاراته کاهای بااخلاق وقدیمی قم برمی خوریم که 

اسوه اخلاق بود وهمچنان بعنوان بزرگ درکاراته قم مورد احترام است.
پای صحبت این مرد نازنین می نشینم تاباهم خاطرات کاراته قم را مرور نمائیم.

متولد 1340 ودر محله خیابان مولوی به دنیا آمده است او می گوید عشقم کاراته 
بود فیلمهای بروس لی انگیزه ای شد تا به کلاس درس شیهان علامرضا دباغیان 

بروم وسالها شاگردی ایشان را با افتخار داشته باشم.
آن زمان شیهان دباغیان با مدیریت وجذبه بزرگی که داشت شاگردان خود را بسیار 
محکم وقوی درصحنه مبارزه تربیت می نمود وماهمه درمحضر استاد به غیر از 

فراگیری تکنیک درس مردانگی وجوانمردی رانیز آموختیم.
شاگردان قدیمی استاد جز نفرات شاخص اخلاقی کاراته می باشند که من هم 
این افتخار را داشته ودارم که هنوز درکلاس درس شیهان مشغول فراگیری فنون 

کاراته هستم.
 عناوین وافتخارات

حسن قاسمی به گذشته های دور می رود ومی گوید آقا برای بدست آوردن 
کمربند مشکی می بایستی از هفت خوان عبور می کردیم وبه این راحتی کسی 
نمی توانست کمربند مشکی بدست آورد الآن خیلی راحت رنگ کمربند ها عوض 

میشود وجای تاسف بسیار دارد.
حسن قاسمی می گوید آقا من برای رسیدن به کمربند مشکی سالها تلاش کردم.

مبارزات سخت،آسیبهای بسیار والآن که به کمربند مشکی دان 7 رسیده ام 
خداوند را شاکرم که توانسته ام این راه را با افتخار طی کنم.

مربی ممتاز رئیس هیئت کاراته نیروی انتظامی،عضو شورای داوری،مسئول 
کمیته پیشکسوتان،رئیس اسبق کمیته داوران عناوینی است که او طی سالها 
حضور درکاراته بدست آورده است وی می گوید از قول من بنویسید اعتبار کاراته 
ایران روی نام قم پایه ریزی گردیده است ومن از همینجا سپاس خالصانه دارم 
برمربی بزرگ وگرانقدرم شیهان غلامرضا دباغیان که با صلابتی وصف ناپذیر هنوز 

هم در کاراته ایران دارای نام واعتبار است ومابه شاگردی ایشان افتخار می کنیم.
بازگشت به زندگی دوباره درسایه کاراته

دوسال قبل با شیوع کرونا دچار بیماری نادری شدم که پزشکان از درمانم عاجز 
شدند بیماری خاصی بود که از گلبولهای خون آغاز گردیده بود ومی بایستی با پیوند 

مغز استخوان آن را درمان کرد.

یکسال تمام دراتاق شیشه ای بدون تماس بادیگران ودرحالیکه نمی توانستم بدنم 
راتکان دهم دراستریل کامل قرار داشتم که هیچگونه تماسی با هیچ کس نبایستی 
داشته باشم. درتنهائی خود با خدای خودم راز ونیاز می کردم واز او انتظار داشتم که 
فرصت دیگری به من در زندگی دهد وبصورت معجزه وار با عمل جراحی سنگین 
پیوند استخوان ودوسال درمان سخت الحمدالله توانسته ام به زندگی باز گردم واین 
ممارست وتوانائی را از کاراته میدانم که باعث شد بصورت ناباورانه تحمل دوسال 

رنجی که به هیچ وجه نمی توان آنرا تحمل نمود را طاقت بیاورم.
خداوند بزرگ را شاکرم که با دعاهای دوستان وخانواده عزیزم خصوصا همسر 
گرانقدرم که دراین دوسال متحمل رنج بسیار شد توانستم بار دیگر درصحنه حضور 
پیدا کنم ولباس کاراته رابرتن کنم وبه عشق 50سال حضور درعرصه کاراته ادامه 
دهم.قاسمی درپایان از روزنامه وزین ایمان  به خاط ر انجام این گفت وگو و انتشار آن   

وتوجه به کهن کسوتان تشکری ویژه نمود.

حسن قاسمی پیشکسوتان کاراته استان قم؛

اعتبار کاراته ایران روی نام قم پایه ریزی شده است

 علیرضا جهانبخش در سال 2022 نمایش درخشانی داشته و موفق شده به همان 
بازیکنی تبدیل شود که آقای گل لیگ هلند شد و به لیگ برتر انگلستان رفت.

براساس این گزارش، پای غیر تخصصی نه، علیرضا جهانبخش یک بازیکن 2پا به 
حساب می آید که موفق شد این بار با پای چپ خود گلی زیبا را وارد دروازه کامبور 
کرده و به همه اعلام کند دوران حضورش در برایتون را فراموش کرده و دوباره تبدیل 

به همان ستاره ای شده که می تواند در فوتبال هلند هر تیمی را به زانو دربیاورد.
پروسه بازگشت علیرضا چند ماه طول کشید. دقایق حضور اندکش در ترکیب 
برایتون و عدم بازی گرفتن از او در جایی که باید، باعث شده بود تا اعتماد به نفس 
کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران کاهش پیدا کند. او در فاینورد نیز جانشینِ استیون 
برخوایسی شده بود که نفر اول تیم و یکی از مهره های تیم ملی هلند بود. طبیعی 

بود که انتظارات از آقای گل سابق اردیویزه فراوان باشد.
با این وجود کم کم اوضاع رو به بهبود رفت. به وضوح نمایش علیرضا در تیم ملی 

فوتبال ایران گواه بر همین گزاره بود. او در دور سوم و نهایی انتخابی جام جهانی سه 
گل زد و یک پاس گل داد. به بهترین شکل ممکن نقش یک کاپیتان را بازی کرد و اگر 
شانس بیشتری داشت می توانست به تعداد گل هایش اضافه کند. همین عملکرد 

مثبت به او کمک کرد تا در فاینورد هم اوضاعش را بهتر کند.
جهانبخش در این فصل 33 بازی برای فاینورد در مسابقات مختلف انجام داده که 
ماحصل آن هشت گل و سه پاس گل بوده است. 11 اثر در 33 بازی یعنی هر سه 
بازی یک گل یا یک پاس گل. جهانبخش در لیگ هلند چهار گل زده و 2 پاس گل 
داده است. او پنجمین گلزن فاینورد به حساب می آید و در مجموع گل و پاس گل نیز 
این رتبه را از آن خود کرده است. میانگین 2.2 شوت در هر بازی)پنجم(، متوسط 
1.5 پاس کلیدی)چهارم( و میانگین 1.7 دریبل موفق)دوم( دیگر نشانه هایی است 
که هویدا می کند جهانبخش به روزهای خوب خود برگشته است. ستاره ایرانی 
فاینورد در سال 2022 و در هفت بازی برگزار شده ملی و باشگاهی آمار درخشان سه 

گل و یک پاس گل را به ثبت رسانده است. او در 28 سالگی دوباره در جست وجوی 
و  تنگاتنگ  رقابتی  در  حاضر  حال  در  فاینورد  است.  گذشته  درخشان  روزهای 
کلاسیک با 2 تیم بزرگ هلند یعنی آژاکس و پی اس وی به درخشش شماره 9 خود 
نیاز دارد.  در حال حاضر آژاکس با هدایت اریک تن هاخ 57 امتیاز دارد. پی اس وی 
52 امتیازی است و فاینورد 51 امتیاز اندوخته دارد. تیم آرنه اسلوت در 11 هفته 
باقی مانده هم با آژاکس پیکار مستقیم دارد و هم پی اس وی که در اولی میهمان است 
و در دومی میزبان. آنها در این هفته باید به مصاف تیم اسبق جهانبخش یعنی آلکمار 
بروند. تیمی که رتبه چهارم را در اختیار دارد. نباید فراموش کنیم که فاینورد می تواند 
در لیگ کنفرانس اروپا هم به جاه طلبی ادامه دهد. این تیم در گروهش اول شد و باید 
منتظر برگزاری دیدارهای برگشت پلی آف باشد تا در مرحله بعد رقیبش را بشناسد. 
علیرضا در مسیر صعود تیمش به دور گروهی گلزنی کرد و در مرحله اصلی نیز یک بار 

موفق به باز کردن دروازه حریفان شد.

نمایش رویایی کاپیتان تیم ملی در سال ۲۰۲۲؛

پیغام علیرضا با پای چپ؛ من برگشتم
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سخنگوی دولت با بیان اینکه دولت مسائل کشور را به مذاکرات گره نزده و سفر رییس 
جمهور به قطر ارتباطی با مذاکرات وین ندارد، تأکید کرد: چارچوب عملکرد تیم مذاکره 
کننده همان 9 بند اعلامی و مورد تأکید مقام معظم رهبری است و در این مسیر ذره ای 

تخطی نکرده است. 
علی بهادری جهرمی روز سه شنبه در نشست خبری خود با اشاره به سفر رئیس جمهور 
به قطر گفت: در سفر آیت الله رئیسی به قطر دیدارهای دوجانبه ای انجام شد و شرکت در 
مجمع صادرکنندگان گاز از مهم ترین برنامه های این سفر است که به دستاوردهای این 

سفر و توسعه همکاری های منطقه ای خواهیم پرداخت.
وی با ارائه گزارشی کوتاه از عملکرد 6 ماهه دولت سیزدهم که آن را »دولت مردمی و 
عدالت محور« خواند، اظهار داشت: همان گونه که در شعارهای دولت مردمی نمودار 
بود، یکی از مهمترین وعده ها و نگاه های دولت مردمی تغییر فضای گفتمانی حاکم بر 

دولت با نگاه مردم محور و رویکرد مردم محور بود. 
بهادری جهرمی افزود: برگزاری 15 سفر استانی فقط در 5 ماه ابتدایی این دولت که 
با تشدید شرایط کرونایی و ممنوعیت سفرها تقریباً در یک ماه گذشته متوقف شده، 
نمایانگر این است که در هر ماه به طور متوسط سه سفر استانی در این دولت انجام شده 
که یک رکوردشکنی  ارتباط مستقیم با مردم در سفر به مناطق مختلف کشور و به نوعی 

پیشانی این تغییر فضای گفتمانی حاکم بر دولت در نزدیک شدن به مردم بوده است.
99 درصد سواحل دستگاه های اجرایی آزادسازی شده است 

سخنگوی دولت مبارزه با فساد و قانون شکنی را یکی از محورهای عملکرد دولت 
مردمی عنوان کرد و گفت: در حوزه مبارزه با فساد علاوه بر توسعه زیرساخت های 
الکترونیکی و تقویت سامانه ها و اتصال سامانه های مختلف اطلاعاتی مانند بانک 
مرکزی، مالیات و تجارت و تکمیل و تقویت آنها به نوعی حذف کننده امضاهای طلایی و 
تجمیع کننده اطلاعات به منظور کاهش فساد و پیشگیری از فساد است، اقدام راهبردی 

دولت در جهت از بین بردن زمینه های فساد بوده است.
وی افزود: توسعه دولت الکترونیک از برنامه های تحولی و اقدام جدی روی میز دولت 

بوده است که در راستای تقویت مبارزه با فساد و تحقق عدالت معنا می  شود. 
بهادری جهرمی در پاسخ به خبرنگار ایرنا که پرسید با وجود دستور رییس جمهور برای 
آزادسازی سواحل و حصول دستاوردهای چشمگیر در این حوزه هنوز شاهد برخی 
ساخت وسازها در حریم دریا هستیم و برنامه دولت در این زمینه چیست، با بیان اینکه 
دولت معتقد است کوچک ترین تجاوز به قانون پذیرفتنی نیست و با جدیت در مسیر 
مقابله با قانون شکنان حرکت می کند، در ادامه گفت: ضرب الاجل 20 روزه که به منظور 
رهاسازی حریم دریا از سوی رییس جمهور تعیین شد، اقدامی روشن برای اعلام جدیت 
دولت با هر میزان قانون شکنی و نقض قانون در هر سطحی بود که بدون تبعیض اجرایی 

و با متخلفان برخورد شده است.
سخنگوی دولت در ادامه از صداسیما بابت پیگیری این تصمیم و همپایی سایر 
رسانه ها در این زمینه و همچنین از نهادهای نظامی و انتظامی و سایر بخش ها که اراده 
جدی در برابر قانون شکنی داشتند، قدردانی کرد و بار دیگر از خبرنگاران خواست که 
تا از سواحل بازدید و موارد تخلف را گزارش دهند و تأکید کرد که گزارشگری در زمینه 

تخلفات، موجب مقابله با آن می شود.
بهادری جهرمی با بیان اینکه 99 درصد سواحل دستگاه های اجرایی آزادسازی شده 
است، گفت: بخشی از این سواحل در قالب مأموریت های این دستگاه ها بود؛ مانند 

بخش هایی که دارای کابرد نظامی بودند.
شهرداری ها مجوز ساخت وساز در حریم دریا بدهند تحت پیگرد قانون قرار می گیرند

وی ادامه داد: دو دسته از اماکن وجود دارد که بخشی از آنها در اختیار نهادها برای 
انجام مأموریتی است و بخشی هم نیازمند احداث تأسیساتی است که با هماهنگی 
معاون اجرایی رییس جمهور این بخش که کمتر از یک درصد است، در حال ساخت 

است.
بهادری جهرمی با بیان اینکه بخش خصوصی ناظر به دستور رییس جمهور نبوده 
است، تصریح کرد: این بخش نیازمند گذراندن روال قانونی و اخذ احکام قضایی از 

مراجع قضایی است که دستگاه قضایی در این زمینه همکاری خوبی دارد.
وی این نکته را هم متذکر شد که »شهرداری ها مجاز به صدور مجوز ساخت و ساز در 

حریم دریا نیستند و در صورت انجام این کار با آنان برخورد می شود.«
۷00 حساب بانکی غیرمجاز برای ثبات بازار ارز مسدود شد

وی همچنین با اشاره به ثبات بازار ارزی در سایه مقابله با فساد در این حوزه، گفت: 
700 حساب بانکی فعالی که در حوزه ارز غیر مجازبودند شناسایی و مسدود شدند 
که یکی از اقدامات کمک کننده به ثبات بازار ارز بود و پرونده های متعددی هم در 
دستگاه های مختلف در خصوص مفاسد تشکیل و برخی از آنها به قوه قضاییه ارسال 

شده است. 
سخنگوی دولت با اشاره به دیدارهای رییس جمهور با نمایندگان مجلس که به طور 
منظم در قالب مجامع استانی برگزار می شود، توضیح داد: آیت الله رئیسی حضور 
منظمی نیز در مجلس داشتند و تقریباً تمامی نمایندگان مجلس در همین مدت 6 ماهه 

گذشته دیدار مستقیمی با شخص رییس جمهور داشتند. در این مدت جلسات سران 
قوا هم به طور منظم و در یک زمان بندی مشخص برگزار شد و همچنین به صورت منظم 
وزرا و بخش های مختلف دولت در کمیسیون ها و جلسات تخصصی با نمایندگان حضور 
داشتند که نشان از گستردگی تعامل با مردم و نمایندگان مردم در بخش های مختلف 

است.
بهادری جهرمی در ادامه به حضور به موقع مسئولان ارشد نظام در متن مردم پس از 
بروز حوادث طبیعی اشاره کرد و گفت: حضور به موقع مدیران ارشد کشور در چند ماه 
گذشته در میان مردم در جریان بروز حوادث طبیعی نیاز به گزارش ندارد. در زلزله ها 
و سیل هایی که اتفاق افتاد، مدیران ملی در سطح ملی و در مواردی حتی شخص 
رییس جمهور و معاون اول و وزیران مرتبط در میان مردم حضور پیدا کردند که این 
احساس را در دلها زنده کرد که مدیران و دولتمردان از خود مردم و در میان مردم و متعلق 
به خود مردم هستند. در کنار آن نیز سامانه های پاسخگویی برای مردم چه در داخل و چه 

در خارج برای در دسترس بودن دولت راه اندازی و فعال شد.
از این هم اعلام شده است که  وی افزود: در حوزه دستاوردهای اقتصادی پیش 
بیماری های اقتصادی کشور بیماری های مزمن است و بیماری یک ماه و دو ماهه نیست 
که به زودی حل شود و نیازمند زمان کافی برای حل و درمان است؛ با این وجود در 
همین دوره کوتاه 6 ماهه اقداماتی صورت گرفت که امروز مردم اثر ثبات در بازار ارز در 

کشور را احساس می کنند.
بهادری جهرمی ادامه داد: امروز مردم به ویژه فعالان اقتصادی و بخش خصوصی 
با بخش خصوصی و عمومی در حوزه توسعه  شاهد همکاری جدید و بزرگ دولت 
سرمایه گذاری هستند که افتتاح 48  پروژه با محوریت بخش خصوصی به میزان 17 
میلیارد دلار، یعنی معادل 500 هزار میلیارد تومان از جمله آنهاست که پیش از این هرگز 
در حجم سرمایه گذاری و مدل سرمایه گذاری سابقه نداشته و در واقع سعی شده دولت 

به جایگاه اصلی خود یعنی ایفای نقش حاکمیتی و سیاستی و حمایتی بازگردد.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره برنامه دولت برای اتصال کامل وزارتخانه ها 
به سامانه های الکترونیکی گفت: دولت معتقد است در همه بخش ها نیازمند تحول 

هستیم.
وی افزود: کسب و کار مردم در ایام کرونا دچار سختی هایی شد و غل و زنجیری برای 
فعالیت اقتصادی دولت شد و برخی تعارض منافع هم این حرکت را با مانع و کندی 
مواجه می کند. سخنگوی دولت ادامه داد: مسأله احراز هویت با حقوق مردم در ارتباط 
است و این حرکت تحولی باید با تدبیر لازم انجام شود و شاید لازم باشد زمان بیشتری 

برای این موضوع اختصاص یابد.
بهادری جهرمی تأکید کرد: دولت مصمم است و 330 کسب و کار خانگی به جای 
مجوز و درخواست، با همکاری وزارتخانه های میراث و کار اعلان محور شدند و این مسیر 

با جدیت پیش خواهد رفت.
نباید با پرداخت به حاشیه ها از متن جشنواره فیلم فجر غفلت شود

سخنگوی دولت در پاسخ به اینکه توضیحات وزیر ارشاد در جلسه هیأت دولت نسبت 
به حاشیه های جشنواره فجر چه بوده، گفت: جشنواره فجر امسال یک متن و مقدار 

کمی حاشیه داشت.
وی افزود: »موقعیت مهدی« اثر فاخری است که متن جشنواره بود و این آثار فاخر 

نمایانگر جایگاه و اهمیت شهیدان در کشور است.
بهادری جهرمی با بیان اینکه جشنواره ها بعضاً با حواشی همراه است، ادامه داد: 
متن اصلی جشنواره امسال تکریم شهدای دفاع مقدس، شهدای هسته ای و ترور بود 
که یک حاشیه هم داشت که یک نویسنده مطالبی را مطرح کرد که بعد هم خودش 
و هم متولیان آن فیلم عذرخواهی کردند و وزارت ارشاد و برخی روحانیون هم واکنش 
کامل نشان دادند. وی با اشاره به عذرخواهی عوامل فیلم، از خیرخواهی روحانیونی 
که دغدغه مسایل فرهنگی دارند قدردانی کرد و گفت: نباید اجازه داد حاشیه بر متن 
سایه بیاندازد و آثار فاخری که تولید شده اند به چشم نیایند و رویکرد فردی را نباید به 

جامعه هنری تعمیم داد.
رییس شورای اطلاع رسانی دولت درباره واکنش ها و انتقادات مسئولان قبلی به این 
دولت که با وجود مخالف بودن مذاکرات دولت قصد به نتیجه رساندن آن را دارد، گفت: 
یکی از سیاست های دولت گره نزدن زندگی مردم و همه موضوعات به میز مذاکرات بود 

و دولت سعی کرد به همه موضوعات نگاه متوازن داشته باشد.
وی افزود: میزان افزایش فروش نفت و بازگشت ارز بخشی از آثار همین نگاه متوازن 

است و دنیا هم متوازن به توسعه همکاری ها نگاه می کند.
بهادری جهرمی با بیان اینکه موضوعات اندکی در به توافق رسیدن مذاکرات باقی 
مانده، اظهار داشت: این موارد اندک نیازمند تصمیم گیری از طرف مقابل است و طرف 
مقابل باید در عمل نشان دهد که تضمین کافی در این خصوص می دهد و بهره مندی 

کامل مردم از توافقات گذشته باید نمایان باشد.
وی ادامه داد: چارچوب آقای باقری و همکارانش در تیم مذاکره کننده، همان 9 بند 
مقام معظم رهبری است که قبلًا هم اعلام شد و در این مسیر ذره ای تخطی نکرده است.

سفر رییس جمهور به قطر ارتباطی با مذاکرات وین ندارد
رییس شورای اطلاع رسانی دولت درباره دستاوردهای سفر رییس جمهور به قطر و 
اینکه آیا قطر نقش واسطه گر در برجام را ایفا می کند، سفر به قطر را گام تحول آفرین 
در توسعه همکاری های منطقه به ویژه خلیج فارس خواند و گفت: در ادامه سیاست 
دیپلماسی فعال توسعه تجارت خارجی را در این شش ماهه فعالیت دولت مردمی از 

ترکمتستان تا قطر شاهد بودیم.
بهادری جهرمی با بیان اینکه سفر رییس جمهور به قطر ارتباطی با مذاکرات وین ندارد، 
ادامه داد: در سفر قطر سعی می شود ضعف های گذشته در استفاده از ظرفیت های 
تجاری و سایر ظرفیت ها مثل سلامت و جام جهانی که می تواند بازار گردشگری برای 

ایران ایجاد کند، توجه شود.
وی ادامه داد: متأسفانه در گذشته از ظرفیت صادرات غیر نفتی ایران و قطر به خوبی 
بهره برداری نشد و این سفر در راستای فعال سازی این ظرفیت هاست و تفاهم نامه هایی 
از سوی وزیران دو دولت در این سفر امضا شد که بخش های دولت، مکلف به پیگیر 

اجرای آن شدند.
سخنگوی دولت در واکنش به تبرئه سه متهم اصلی واژگونی اتوبوس ارومیه و اینکه 
دولت چه برنامه ای در پیگیری این مسأله دارد، سالگرد این حادثه و جانباختن دو 
خبرنگار را تسلیت گفت و خاطر نشان کرد: متنی در برخی رسانه ها منتشر شد و قطعاً 
دولت و همه ارکان دولت در همه بخش ها باید کرامت خبرنگاران را در اولویت خود قرار 

دهند و همه دولتمردان باید خود را مکلف به پاسخگویی در برابر افکارعمومی بدانند.
بهادری جهرمی با بیان اینکه مراجع قضایی باید درباره جزییات پرونده حادثه واژگونی 
اتوبوس توضیح بدهند، ادامه داد: کارشناسان قضایی اظهار نظر درباره مسببان این 
حادثه داشته اند و فعلًا در این خصوص قرار صادر شده که قابل اعتراض و پیگیری است.
وی خاطر نشان کرد: دولت و ذی نفعان خصوصی موضوع را پیگیری خواهند کرد تا 

ابعاد و جوانب آن مشخص شود و هر مقصری باید پاسخگوی این واقعه ناگوار باشد.
زیرساخت های اینترنت متناسب با نیاز امروز کشور نیست

سخنگوی دولت درباره کُندی سرعت اینترنت با توجه به آموزش مجازی و بهبود 
کیفیت اینترنت، گفت: اصلی ترین دلیل سرعت کُندی اینترنت به ویژه در اینترنت ثابت، 
مربوط به پیک کروناست؛ چون شاهد افزایش مصرف اینترنت در این مدت و به تبع آن 

شاهد اختلال بوده ایم.
وی افزود: اختلال ایجاد شده ناشی از آن است که زیرساخت های موجود در پهنای 
باند و به ویژه اینترنت ثابت متناسب با نیاز امروز کشور نیست و توانایی پاسخگویی در 

این پیک کرونا را ندارد.
بهادری جهرمی با اشاره به گزارش وزیر ارتباطات مبنی بر افزایش 12 درصدی سرعت 
اینترنت ثابت و 10 درصدی اینترنت همراه در شش ماه اخیر اظهار داشت: با این همه 
این افزایش سرعت متناسب با نیازهای کشور نیست؛ این اختلالات باعث شد استفاده 
از اینترنت به سمت استفاده از اینترنت همراه برسد و 70 درصد مصرف اینترنت را در 

اینترنت همراه شاهد هستیم.
وی افزود: گزارش وزیر ارتباطات در هیأت دولت بیان و قرار شد جلسه ای با سهامداران 
بخش ثابت داشته باشند و تدابیر لازم برای افزایش سرمایه گذاری و حمایت ها در این 

حوزه انجام شود. 
بهادری جهرمی تصریح کرد: توسعه شبکه فیبر نوری راهکار اصلی است که در طول 

برنامه سه ساله اعلام شده وزیر ارتباطات، در دولت مردمی توسعه خواهد یافت .
دولت با استمرار ارز ترجیحی نیازمند 18 میلیارد دلار منابع است

رییس شورای اطلاع رسانی دولت در ادامه نشست درباره نظر دولت نسبت به حذف ارز 
ترجیحی گفت: ارز ترجیحی یک سیاست اقتصادی ناکارآمد بوده و هست که استمرار 
آن یعنی استمرار تورم سرسام آور سه سال اخیر، استمرار رانت و استمرار هدر رفت منابع 

ارزی کشور.
وی با بیان اینکه دولت برای هزینه کرد آن راهکارهای جایگزینی را به مجلس ارائه کرده 
است، افزود: هنوز این مورد تصویب و قطعی نشده است. مسئولان دولتی مرتبط از 
جمله رییس سازمان برنامه بودجه، وزیر کشاورزی، وزیر بهداشت و سایرین روز یکشنبه 

در مجلس مجدداً موضوع را تبیین کردند.
بهادری جهرمی خاطر نشان کرد که این موضوع همچنان در دست بررسی است و 
بند مربوط به این مسأله نیز روز گذشته با نظر نمایندگان به کمیسیون تخصصی ذی ربط 

بازگشت و دولت منتظر نظر نهایی مجلس در این زمینه است.
وی با بیان اینکه خوشبختانه درباره معایب ارز ترجیحی بین دولت و مجلس و سایر 
بخش ها اتفاق نظر وجود دارد، متذکر شد: اختلاف در مورد راهکار جایگزین است که 

امیدواریم بهترین شیوه به نفع مردم تصویب شود.
بهادری جهرمی گفت: اگر دولت مکلف به استمرار این سیاست در سال آینده شود، 
باید منابع کافی در حدود 18 میلیارد دلار تأمین شود و دولت نیز طبق  قانون اقدام به 

توزیع منابع خواهد کرد.
سخنگوی دولت با تأکید بر لزوم جامع نگری و عدالت در توزیع اعتبارات، متناسب سازی 

حقوق با تورم و انضباط مالی اظهار داشت: در حال حاضر لایحه ای برای بازنشستگان 
کشوری و لشکری و کارگری در حال تدوین است.

بهادری جهرمی درباره نشست امروز سران صادرکننده گاز در قطر گفت: ایران هم 
یکی از فعال ترین اعضای مجمع کشورهای صادرکننده گازی  بوده و دو دوره از عمر 10 

ساله مجمع، به عنوان دبیرکل این سازمان انتخاب شده است. 
وی با بیان اینکه حضور شخص رییس جمهور در این اجلاس نشان دهنده اهمیت این 
مجمع برای دولت مردمی است، افزود: در دولت مردمی توجه ویژه ای به این مجمع شد 

و برنامه ای برای فعال سازی آن ترتیب داده شده است.
بهادری جهرمی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران پیشنهادات مؤثری برای افزایش 

سطح همکاری های اعضای مجمع ابرصادرکنندگان گازی جهان ارائه کرده است.
آزادسازی ۵0 هزار خودروی دپو شده با دستور رییس جمهور

رییس شورای اطلاع رسانی دولت در پاسخ به نارضایتی مردم از کیفیت خودروهای 
داخلی و دپو بودن این خودروها و برنامه دولت در این راستا، گفت: پس از دستور 
رییس جمهور در خصوص افزایش کیفیت و تولید خودرو، خودروسازان کشور افزایش 
تولید داشتند.  وی با اشاره به اینکه 50 هزار خودروی دپو شده وارد بازار شده است، 
افزود: وزیر صمت هم در راستای عرضه سریع تر خودروهای دپو شده و افزایش کیفیت 
رهبری،  معظم  مقام  فرمایشات  از  پس  همچنین  کرد.  ارائه  زمان بندی  برنامه  آنها 

برنامه های توسعه صنعت خودرو در دستور کار قرار گرفته است.
سازمان تعاونی روستایی مکلف به تأمین ۷0 هزار تن میوه شب عید شد

بهادری جهرمی درباره افزایش قیمت میوه های شب عید و نگرانی های مردم بابت 
این موضوع، گفت: ستاد تنظیم بازار مصوبه ای برای تأمین میوه شب عید و خرمای ماه 
رمضان داشت که سازمان تعاون روستایی مکلف به تأمین میوه های لازم تا سقف 70 هزار 

تن شد؛ لذا نگرانی در این زمینه وجود ندارد.
وی ادامه داد: وزیر جهاد کشاورزی در خصوص قیمت خرید میوه های شب عید 
مجموعه بازرسی را مکلف به رسیدگی کرد و فراتر از آن از نهادهای نظارتی دعوت شد تا 

بر فرایند تأمین میوه نظارت شود.
سخنگوی دولت در واکنش به معایب لایحه مشارکت عمومی و خصوصی اظهار 

داشت:  این لایحه از سوی دولت قبل تقدیم مجلس شد.
وی خاطر نشان کرد: ممکن است لایحه مشارکت عمومی و خصوصی نقاط ضعفی 
هم داشته باشد که این آسیب ها باید مورد بررسی قرار گیرد اما ضعف ها و آسیب ها نباید 

به صورت کلی مانع از اجرای همکاری مناسب بین دولت و بخش خصوصی شود.

سخنگوی دولت: 

تیم مذاکره کننده ذره ای از اصول 9گانه مورد تأکید رهبر انقلاب تخطی نمی کند

وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه چندین موضوع در مذاکرات 
باقی مانده است که جزو خطوط قرمز ما هستند، گفت: ما هنوز در موضوع 
تضمین نتوانسته ایم یک ابتکار عملی و قابل اعتماد را از طرف آمریکایی 

دریافت کنیم. 
حسین امیرعبداللهیان در گفت وگو با شبکه سی ان ان در حاشیه کنفرانس 
امنیتی مونیخ، با اشاره به نگاه ایران به مذاکرات وین، گفت: ما نسبت به 
نتیجه مذاکرات در وین خوش بین هستیم؛ اما به بخشی از آن که مربوط 
به جمهوری اسلامی ایران است. به این دلیل که دولت آقای رئیسی اراده 

جدی برای دستیابی به یک توافق خوب و فوری در وین دارد.
وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: ما برای رسیدن به یک توافق 
خوب تلاش های زیادی را در هفته های گذشته به عمل آوردیم و اکنون 
می توانم بگویم که تاکنون هرگز تا این اندازه به رسیدن به یک توافق خوب 

نزدیک نبوده ایم.
وی اضافه کرد: برای آنکه به این توافق خوب نزدیک شویم از طرف هیئت 
ایرانی، ابتکارات و انعطاف زیادی نشان داده شده است. اکنون نوبت آمریکا 

و طرف های غربی است که ابتکار و انعطافی از خود نشان دهند.
*ابتکار و انعطاف طرف غربی میتواند مذاکرات را در چند ساعت 

به سرانجام برساند
امیرعبداللهیان یادآور شد: ابتکار و انعطاف طرف غربی می تواند مذاکرات 

را در کمتر از چند ساعت یا چند روز به سرانجام برساند.
 وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه آقای بایدن تلاش دارد تا از طریق 
میانجی ها به ما بگوید که حسن نیت دارد، اضافه کرد: از طرف دیگر آقای 
راب مالی در میز مذاکرات از خود انعطاف نشان می دهد. این در حالی 
است که آمریکایی ها در برجام اخلال ایجاد کردند لذا اکنون باید مسئولانه 
مسئولیت این کار را بپذیرند و انعطاف لازم را از خود نشان دهند تا این 

مذاکرات به یک توافق قطعی منجر شود.

رئیس دستگاه دیپلماسی در تشریح انتظارات جمهوری اسلامی ایران 
از آمریکا در جریان مذاکرات وین گفت: چندین موضوع باقی مانده است 
که جزو خطوط قرمز ما هستند. ما هنوز در موضوع تضمین نتوانسته ایم 
یک ابتکار عملی و قابل اعتماد را از طرف آمریکایی دریافت کنیم. ما معتقد 
هستیم که تمامی موضوعات چه در حوزه هسته ای و چه در حوزه رفع تحریم 

ها باید به صورت یک بسته حل و فصل شوند.
وی اضافه کرد: در بازگشت همه طرف ها به برجام، این امر پذیرفته نیست 
که ما هم نظام سخت راستی آزمایی آژانس بین المللی انرژی اتمی را بپذیریم 
و از دیگر سو بطور همزمان برخی از موضوعات ما در دستور کار شورای 
حکام آژانس قرار داشته باشد. ما در سال 2015 تمامی موضوعات پادمانی 
را طی یک توافق نامه سیاسی با طرف های مقابل حل و فصل کردیم و الان 
نیز می توانیم همان مدل را اجرا کنیم و من این موضوع را در گفت و گو با وزیر 

خارجه آلمان به ایشان نیز اعلام کردم.
امیرعبداللهیان یادآور شد: گمان می کنیم اگر در این شرایط حساس 
مذاکرات در وین، آمریکا و طرف های غربی، واقع بینانه عمل نکنند، به طور 

قطع مسئول شکست احتمالی مذاکرات خواهند بود.
*آمریکایی ها باید رفتار خود را تغییر دهند

وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به سوالی مبنی بر علت عدم مذاکره 
مستقیم میان ایران و آمریکا، گفت: یک دیوار بلند بی اعتمادی بین ما و 
آمریکایی ها وجود دارد. ما طی هفته های اخیر از کانال های مختلف پیام 
هایی را دریافت کردیم مبنی بر اینکه مقامات آمریکا علاقمند هستند با 
جمهوری اسلامی ایران گفت و گوی مستقیم داشته باشند. حتی چند روز 
قبل از اینکه من برای اجلاس امنیتی مونیخ عازم آلمان شوم نیز پیام هایی 
را دریافت کردم مبنی بر اینکه آیا شما علاقمند هستید در حاشیه این 
کنفرانس با مقامات آمریکایی گفت وگو کنید؟  من در پاسخ به صراحت اعلام 

کردم که آمریکایی ها باید رفتار خود را تغییر دهند.

امیرعبداللهان اضافه کرد: آقای بایدن نمی تواند هم از حسن نیت حرف 
بزند و هم در طرف مقابل، تنها در طول چند ماه گذشته، در سه نوبت 
تحریم های جدیدی را علیه اشخاص حقوقی و حقیقی ایران اعمال کند. 
این بدین مفهوم است که آقای بایدن نیز همان راه ترامپ یعنی اعمال تحریم 
ها را ادامه می دهد آن هم در حالی که صحبت از بازگشت به برجام کرده 

است.
این  نمی توانیم  ما  داشت:  بیان  کشورمان  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
تناقض در گفتار و رفتار را درک کنیم. مقامات آمریکایی صحبت از حسن 
نیت می کنند و سپس تحریم های جدیدی علیه ما اعمال می کنند؛ بنابراین 
ما این حق را داریم که آنها را بر اساس رفتارهایشان مورد قضاوت قرار دهیم.

*علاقه مندی رابرت مالی برای مذاکره با عضو ارشد تیم مذاکره 
کننده

وی با بیان اینکه آقای راب مالی در وین علاقه مند است با مذاکره کننده 
 non-paper ارشد ما گفت وگو کند؛ اما اکنون این ارتباط از طریق تبادل

توسط آقای مورا انجام می شود.
وزیر امور خارجه کشورمان اضافه کرد: من در ماه سپتامبر در نیویورک 
اعلام کردم چنانچه آقای بایدن حسن نیت دارد و جدی است؛ ابتکاری از 

خود نشان دهد و بعنوان مثال بخشی از دارایی های ایران را آزاد کند.
امیرعبداللهیان تصریح کرد: ما از آقای بایدن نمی خواهیم از بانک های 
آمریکایی به ما پول و یا وام بدهد بلکه پول خود ملت ایران را به نشانه حسن 
نیت آزاد کند. اما تاکنون نیز به ما گفته می شود که هر اتفاقی تنها بعد از 
مذاکره مستقیم می تواند روی دهد و این نشان می دهد که حسن نیت تنها 

در قالب الفاظ بیان می شود.
 *برای ما موضوع تبادل زندانیان یک موضوع

 کاملًا انسانی است
وی با اشاره به موضوع بازپرداخت بدهی انگلیس به تهران در ازای آزادی 

یکی از زندانیان تبع این کشور، گفت: برای ما موضوع تبادل زندانیان یک 
موضوع کاملًا انسانی است.

 سال گذشته نیز توافقی صورت گرفت که بر مبنای آن قرار بود زندانیان، 
جدا از مقوله مذاکرات در وین، مورد تبادل قرار گیرند. حتی در لیست 

تبادل زندانیان، نام فردی که شما از او اسم بردید نیز قرار داشت.
تمامی  که  کردند  اعلام  آمریکایی ها  نود  دقیقه  در  متاسفانه  اما   

باید در قالب یک بسته کامل دیده شود لذا تبادل صورت  موضوعات 
نگرفت. امیرعبداللهیان با بیان اینکه شاید آمریکایی ها علاقمند هستند 
که موضوع تبادل زندانیان را نیز به عنوان بخشی از مذاکرات در وین در 
نظر بگیرند، خاطرنشان کرد: اما ما معتقد هستیم که این موضوع، انسانی 
است و جدا از گفت وگوهای وین، می تواند به عنوان یک اقدام فوری مورد 

توجه قرار گیرد.

امیرعبداللهیان در گفت وگو با شبکه سی ان ان:

هنوز طرف آمریکایی در موضوع تضمین ابتکار عملی نداشته است

سیاسی

ایران  گفت:  قطر  و  ایران  روابط  مزیت های  درباره  آلمان  در  ایران  پیشین  سفیر 
توانمندی های فنی زیادی دارد و قطری ها علاقه مندند از این ظرفیت های فنی، مهندسی 

و خدماتی شرکت های ایرانی استفاده کنند. 
علیرضا شیخ عطار در گفت وگو با ایرنا در اهمیت سفر آیت الله رئیسی به قطر اظهار کرد: 
سفر رییس جمهور به قطر چهارمین سفر از ابتدای ریاست جمهوری ایشان است و اتفاقا 
هر چهار سفر رییس جمهور به کشورهای همسایه بوده که این بازتاب دهنده برنامه دولت 

برای تحقق وعده های انتخاباتی است. 
عضو شورای مرکزی جامعه اسلامی مهندسین افزود: تاکید مکرر رییس جمهور در دوره 
رقابت های انتخاباتی و پس از آن بر اولویت قرار گرفتن همسایگان در دکترین سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی ایران دلیل روشنی دارد. ما 15 همسایه داریم که در دنیا 
سومین کشور از نظر تعدد همسایگان هستیم. لذا سیاست همسایگی فصلی خاص 
از سیاست خارجی هر کشوری است و همسایگان در زمینه های اقتصادی، امنیتی، 

سیاسی و فرهنگی از هم تاثیر می گیرند.

وی با تاکید بر اینکه سیاست همسایه محور منحصر به جمهوری اسلامی ایران نیست، 
گفت: همه کشورهای عضو اتحادیه اروپا در وزارت خارجه خود یک معاون اروپایی دارند، 
در هند هم معاون وزیر خارجه آن کشور مسئول ارتباط با کشورهای همسایه است، لذا 
بخاطر تاثیر متقابلی که همسایگان دارند، سیاست خارجی همسایه محور امر مهمی 

است. 
*بعد از دهه ۶0 به همسایگان کمتر توجه شد

با اشاره به اینکه بیشترین سفرهای وزیر امور خارجه  سفیر پیشین ایران در آلمان 
جمهوری اسلامی ایران به کشورهای همسایه بوده است، اضافه کرد: در دولت گذشته 
و حتی در دولت های بعد از دهه 60 به همسایگان کمتر توجه شد، یعنی با توجه به 
مشکلات گوناگونی که با کشورهای غربی داشتیم، برای خنثی سازی اثرات منفی آن باید 
تمرکز خود را بر توسعه روابط با همسایگان می گذاشتیم اما در دولت های گذشته راه برون 
رفت از مشکلات را در غرب جستجو می کردند، بر همین اساس هم سفرها، مذاکرات و 

تماس های دیپلمات های ما با کشورهای اروپایی یا آمریکای شمالی بود.

هنوز  گرچه  البته  است  شده  عوض  سیاست  سیزدهم  دولت  در  گفت:  شیخ عطار 
مشکلات قبلی را داریم، اما رییس جمهور متوجه شده که مشکلات صرفا از طریق ارتباط 
با آنهایی که خود منشا مشکل بوده اند، حل نمی شود و این در حالی است که کشورهای 

همسایه ظرفیت  خوبی دارند. 
* سفر رییس جمهور به قطر در راستای سیاست توجه به همسایگان بود

وی ادامه داد: البته برخی از کشورهای همسایه ما متوجه ظرفیت های همسایگی 
با کشورهای  ایران و در همنوایی  و نیازهای متقابل نیستند و حتی گاهی در مقابل 
دلیل  به  آنها هم  اما  ما هستند.  برای  امنیتی  مشکلات  ایجاد  در صدد  فرامنطقه ای 
همسایگی و نزدیکی فرهنگی دیر یا زود متوجه اشتباه خود خواهند شد، کما اینکه برخی 

از همین کشورها پیغام و پسغام می فرستند که روابط خود با ایران را ترمیم کنند.
این فعال سیاسی اصولگرا خاطرنشان کرد: سفر رییس جمهور به قطر در راستای 
سیاست کلی توجه به همسایگان بود و در دومین روز دکتر رئیسی در اجلاس کشورهای 
صادرکننده گاز شرکت کرد که نشان از منافع مشترک دو کشور در بحث گاز و انرژی دارد. 

ایران جز بنیان گذاران مجمع کشورهای صادرکننده گاز بود. از ابتدا ایران، روسیه و قطر 
بودند که در سالهای بعد کشورهای دیگر هم به آنها اضافه شدند و جالب است بدانید اولین 

دبیرکل آن هم ایرانی بود.
شیخ عطار افزود: امروز گاز از جهاتی برای ما مهم تر از نفت است چون هم بحث تقاضای 
روز افزون گاز را داریم و هم اینکه گاز برای ما کمبود فروش نفت را جبران می کند. سفیر 
پیشین جمهوری اسلامی ایران در آلمان درباره ظرفیت ها و مزیت های کشور قطر نسبت 
به دیگر همسایگان گفت: مهم ترین مزیت قطر اقتصادی است. این کشور سومین دارنده 
ذخائر گاز و ما به عنوان دومین دارنده ذخایر گاز در جهان با قطر منافع مشترک داریم لذا 
ایران و قطر با هماهنگی بیشتر با هم در مجامع جهانی و در نحوه مواجهه با مشتریان گاز 

می توانند منافع زیادی کسب کنند.
شیخ عطار با تاکید بر اینکه ایران توانمندی های فنی زیادی دارد و رییس جمهور هم به 
این مهم اشاره کرد، بیان کرد: قطری ها علاقه مندند که از این ظرفیت های فنی، مهندسی 

و خدماتی شرکت های ایرانی استفاده کند.

شیخ عطار سفیر پیشین ایران در آلمان:
کشورهای همسایه به دنبال ترمیم رابطه با ایران هستند 
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آخرین وضعیت کرونایی استان قم
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 389 بیمار به علت بیماری کووید-19 در مراکز درمانی این 
استان بستری که 62 تن از آن ها بَدحال هستند. به گزارش عصر سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم 
پزشکی قم، مهدی مصری در گفت وگویی درباره آخرین وضعیت بیماران کووید-19 در این استان افزود: در 
24 ساعت منتهی به سوم اسفندماه جاری، 88 بیمار با علایم کرونا مثبت به صورت سرپایی پذیرش شدند.
وی خاطرنشان کرد: در این مدت 66 تن بیمار جدید در زمینه مذکور در مراکز درمانی استان قم بستری و 
همچنین 57 بیمار در این رابطه از مراکز درمانی این استان ترخیص شدند.  وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 
وضعیت کرونا در قم »قرمز« است، اعلام کرد: در 24 ساعت گذشته، سه تن به علت کرونا در استان قم فوت 
شده است.   مصری با بیان اینکه تاکنون تعداد یک میلیون و 739 هزار و 902 دُز واکسن کرونا در استان قم 
تزریق شده است، گفت: همچنین در 24 گذشته 319 مورد آزمایش )تست( در زمینه کرونا در این استان 
انجام شده که 176 مورد آن مثبت بوده است.  استان قم از هشتم بهمن ماه جاری، دوباره در وضعیت قرمز 

کرونایی قرار گرفته است. 

 سرپرست فرمانداری رفسنجان برکنار شد
 در پی رفتار نامناسب سرپرست فرمانداری رفسنجان با یکی از خبرنگاران، احمد وحیدی وزیر کشور در 
تماس تلفنی با استاندار کرمان، دستور عزل علی اکبر پورمحمدی را صادر کرد. به گزارش مرکز اطلاع رسانی 
وزارت کشور، در پی رفتار نامناسب سرپرست فرمانداری رفسنجان با یکی از خبرنگاران، احمد وحیدی وزیر 
کشور در تماس تلفنی با استاندار کرمان، دستور عزل علی اکبر پورمحمدی را صادر کرد.در اطلاعیه وزارت 
کشور آمده است: گفتمان دولت مردمی و عدالت محور آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی ایجاب می کند که 
مدیران آن ضمن داشتن روحیه مردمی و جهادی، نسبت به تعامل و تکریم آحاد افراد جامعه اهتمام داشته 
باشند. همچنین انتظار می رود اصحاب رسانه بیش از پیش با رویکرد حرفه ای خود به ویژه در طرح پرسش، 

مسئولان را در مسیر توسعه و پیشرفت کشور یاری دهند.

»علیرضا زاکانی« از شهرداری تهران کنار گذاشته می شود؟
 محمدصالح مفتاح، فعال سیاسی اصولگرا نوشت: گام بلند دیوان عدالت اداری برای ابطال حکم شهردار 
تهران هیات عمومی دیوان یکی از مهمترین مستندات برای قانونی جلوه دادن انتخاب آقای زاکانی برای 
شهردار شدن را خارج از حدود اختیار مرجع صادرکننده دانست و باطل کرد. مفتاح اضافه کرد: مطابق آئین نامه 
اجرایی شرایط احراز سمت شهردار، برای شهرهای بالای یک میلیون نفر، حداقل نه سال سابقه مدیریت 
ارشد لازم است. با رای هیات عمومی دیوان عدالت اداری، سازمان امور اداری و استخدامی نمی تواند سابقه 
سمت های سیاسی یا مدیریت در بخش خصوصی را به جای مدیریت ارشد معادل سازی کند. همچنان باید 

منتظر ماند تا رای نهایی درباره شکایت از حکم انتصاب شهردار تهران توسط دیوان عدالت اداری صادر شود.

نخستین بخشدار فردو منصوب شد 
با حکم استاندار قم، روح الله نیازی به عنوان بخشدار فردو شهرستان کهک منصوب شد.سید محمد تقی 
شاهچراغی استاندار قم در حکمی روح الله نیازی را به عنوان بخشدار فردو شهرستان کهک منصوب کرد. 
نیازی پیش از این در حراست استانداری قم مشغول به فعالیت بوده است.کهک در اردیبهشت امسال با مصوبه 
هیئت دولت از شهر به شهرستان ارتقاء یافت و دارای دو بخش مرکزی و فردو می باشد. بخش مرکزی دارای 10 

روستا و بخش فردو دارای 8 روستاست.

بازداشت یک مدیر درقزوین به اتهام اختلاس 
بنا بر اعلام روابط عمومی بازرسی کل استان قزوین در جریان مبارزه با فساد سازمان یافته مالی مدیران و 
کارکنان دولتی، با ورود و استقرار بازرسان بازرسی کل استان قزوین و صدور دستور قضایی یکی از مدیران 
استان با اتهامات اختلاس و تصرف غیرقانونی بازداشت شد.بنا بر این خبر، پرونده های متخلفان مربوطه 
به منظور تکمیل تحقیقات و شناسایی سایر عوامل دخیل در موضوع همچنان باز است و تحت رسیدگی 

قضایی قرار دارد.

رییس بیمارستان کودکان قم:

۱۲۰ کودک مشکوک به کرونا در بیمارستان
 کودکان بستری هستند

 رییس بیمارستان حضرت معصومه)س( قم گفت: در حال حاضر 120 کودک با علایم مشکوک 
به ویروس کرونا در این بیمارستان که مختص کودکان است، بستری هستند و درصد بالایی از آنان در 

خانواده هایی هستند که واکسن تزریق نکرده اند. 
جواد تفرجی افزود: در طول یک ماه گذشته تعداد بستری ها به صورت چشمگیری به ویژه در سنین زیر 

پنج سال افزایش یافته و متاسفانه مرگ ومیر نیز در این رنج سنی بوده است.
وی با اشاره به مرگ چهار کودک زیر پنج سال در یک ماه گذشته، اضافه کرد: در حال حاضر چهار 

کودک مشکوک به کرونا در بخش آی سی یو بیمارستان حضرت معصومه)س( بستری هستند.
وی با بیان این که هفته گذشته هیچ مورد فوتی میان کودکان گزارش نشد، ادامه داد: کودکان با علایم 
سرماخوردگی، تب و سرفه و گاهی نیز همراه با اسهال و استفراغ به بیمارستان مراجعه می کنند و بیش از 

90 درصد به صورت سرپایی بهبود می یابند.
تفرجی بیان کرد: در برخی کودکان علایم بیماری به صورت درگیری ریوی، تنگی نفس و عفونت است 

که این گروه نیاز به بستری دارند.
وی با اشاره به رنج سنی کودکان مبتلا، افزود: در بیمارستان حضرت معصومه)س( نوزادانی بستری 
هستند که از بدو تولد به دلیل ابتلای مادر و یا خانواده، درگیر بیماری کرونا شده اند،آنان که بیشتر علایم 
در آن ها به صورت درگیری ریوی، تنگی نفس و افت اکسیژن است،  در ان آی سی یو بیمارستان بستری 
می شوند. وی افزود: با افزایش تعداد بیماران،  هماهنگی بین بیمارستان حضرت معصومه)س( و فرقانی 

انجام شد تا در صورت نیاز بیماران به آنجا منتقل شوند که تاکنون نیاز نشده است.
رییس بیمارستان حضرت معصومه)س( با تاکید بر تزریق واکسن به کودکان پنج تا 12 سال، تصریح 
کرد: درگیری کودکان در خانواده هایی بوده که واکسن کرونا تزریق نکرده اند، اگر واکسن زده بودند 
درگیری کمتر بود. وی به خانواده ها توصیه کرد: نسبت به تزریق دوز سوم واکسن کرونا هر چه سریع تر 

اقدام کنند تا از انتشار بیماری کرونا جلوگیری شود.
  

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیری ۲ نفر سارق و اعتراف به ۲5 فقره سرقت 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت:با تلاش و هوشیاری ماموران کلانتری 25 قم،2نفر سارق 

شناسایی و دستگیر و به بیش از 25 فقره سرقت اعتراف کردند .
سرهنگ مرادحسین جعفریان اظهار داشت:در پی وقوع سرقت های متعدد منازل و اماکن خالی از 
سکنه در سطح حوزه استحفاظی کلانتری 25 پانزده خرداد و ایجاد نارضایتی اهالی، موضوع به صورت 
ویژه در دستور کار قرار گرفت. وی افزود: با تلاش و هوشیاری ماموران کلانتری موصوف، در ساعات 

پایانی شب ،فردی را در حال جا به جایی یکسری وسائل منزل مشاهده و وی را دستگیر می کنند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم ادامه داد:در برسی سوابق فرد دستگیر شده مشخص شد که وی معتاد 
به مواد مخدر و دارای سوابق متعدد کیفری است،بنابراین با هماهنگی دستگاه قضائی ،منزل وی مورد 

بازرسی قرار گرفت و مقدار زیادی اموال مسروقه منازل، مغازه و داخل خودرو کشف شد.
وی تصریح کرد:متهم دستگیر شده در تحقیقات تکمیلی به همدستی یک نفر دیگر اعتراف کرد که آن 
فرد به علت شغلی که داشته مورد اعتماد اهالی محل بوده و از طریق این شخص اهالی محل رصد شده 

و به محض خروج از منزل و یا مغازه،وارد املاک آن ها شده و اموالشان را به سرقت می بردند.
سرهنگ جعفریان خاطرنشان کرد: با همکاری متهم و با هماهنگی مقام قضائی ، متهم دوم نیز 

شناسایی و دستگیر و در مجموع به بیش از 25 فقره سرقت اعتراف کردند.
فرمانده انتظامی شهرستان قم بیان داشت: متهمان به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی 

معرفی و با صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

جریمه یک شرکت به اتهام عرضه خارج از شبکه  
فرآورده های یارانه ای نفتی 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم  از جریمه یک شرکت به اتهام عرضه خارج از شبکه انواع فرآورده 
های یارانه ای نفتی در این استان  خبرداد. 

مهدی ریاضی  در خصوص جزییات این خبر اظهارداشت :در پی شکایت گمرکات استان مبنی بر 
قاچاق فرآورده های نفتی در پوشش صادرات هیدروکربن از سوی یک شرکت، با بررسی های بعمل آمده 
و تحقیقات کامل، مشخص شد که متاسفانه شرکت مذکور با ترفندهای گوناگون اقدام به صادرات انواع 
فرآورده های یارانه ای نفتی به ارزش 31,981,145,531 ریال نموده است فلذا گزارش تخلف شرکت 

مذکور جهت رسیدگی به این اداره کل واصل گردید.

  موج جدید گرانی میوه و سبزی به بهانه موج تازه کرونا! 

رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

تحقق ۶۶ درصدی عوارض نوسازی
 در ده  ماهه امسال

رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به تحقق 66 درصدی عوارض نوسازی در ده ماهه سال جاری، گفت: از 
شهرداری انتظار می رود ضمن فرهنگ سازی درزمینه پرداخت عوارض 
نوسازی به عنوان درآمد پایدار، همت بیشتری در حوزه های درآمدی داشته 

باشند.
حسین صابری با اشاره به اهمیت پرداخت عوارض به عنوان منابع اصلی 
شهرداری برای هزینه های جاری و عمرانی شهری اظهار داشت: پرداخت 
به موقع عوارض می تواند در تحقق بودجه و ارائه خدمات بهتر به شهروندان 
و تداوم پروژه های کلان شهرداری در مسیر توسعه و شکوفایی شهر مؤثر 

باشد.
وی با بیان اینکه با پرداخت به موقع عوارض، شهروندان می توانند در 
تسریع عملیاتی شدن طرح ها کمک شایانی انجام دهند، افزود: برگزاری 
جشنواره خوش حسابی، مشوقی است که می تواند شهروندان را نیز در 

مشارکت برای توسعه شهر از طریق پرداخت عوارض ترغیب کند.
رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم تصریح 
کرد: در سال جاری در جشنواره خوش حسابی عوارض نوسازی و پسماند 
مطابق مصوبه شورای اسلامی شهر قم شامل این جشنواره می شود که این 
موضوع در دستور کار بوده تا در سال های آتی نیز انجام شود تا شهروندان 

مشارکت بیشتری در پرداخت عوارض داشته باشند.
ده ماهه سال  در  نوسازی  عوارض  تحقق 66 درصدی  به  اشاره  با  وی 
فرهنگ سازی  انتظار می رود ضمن  از شهرداری  اظهار داشت:  جاری، 
درزمینه پرداخت عوارض نوسازی به عنوان درآمد پایدار، همت بیشتری در 

حوزه های درآمدی داشته باشند.
صابری آگاه سازی شهروندان از روند فعالیت ها و مشکلات را از مؤلفه های 
مهم در میزان مشارکت شهروندان عنوان کرد و گفت: این موضوع می تواند 
در ارتقای مشارکت آن ها در مدیریت شهر و رفع مشکلات تأثیرگذار باشد، از 
شهروندان درخواست داریم با توجه به افزایش تعرفه عوارض در سال 1401 

پرداخت عوارض را به سال آتی موکول ننمایند.
رئیس کمیسیون بودجه و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر قم، میزان 
تحقق درآمد شهرداری را در 10 ماهه سال جاری خوب ارزیابی و از تحقق 
بیش از 100 درصدی درآمدهای  نقدی خبر داد و گفت: در حال حاضر 
شهروندانی که نسبت به پرداخت نقدی عوارض خود اقدام کنند مشمول 

25 درصد کاهش عوارض )تخفیف( می شوند.
  

مدیرعامل سازمان میادین ساماندهی مشاغل شهری قم خبرداد:

تعیین ۲۰ غرفه عرضه میوه
 تنظیم بازار نوروزی

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم از تعیین 20 غرفه در سطح مناطق هشت گانه جهت عرضه و 

توزیع میوه تنظیم بازار نوروزی خبر داد.
علیرضا مظفری با بیان اینکه برپایی سازه غرفه های تنظیم بازار همانند 
سنوات گذشته بر عهده سازمان میادین است اظهار داشت: مدیریت عرضه 
میوه و همچنین نظارت بر روند توزیع بر عهده سازمان تعاون روستایی بوده و 
شهرداری صرفاً در خصوص تعیین نقاط و استقرار غرفه ها مشارکت می کند.
وی با اشاره به تعیین 20 غرفه در سطح مناطق 8 گانه جهت عرضه میوه 
تنظیم بازار نوروزی، ابراز کرد: در منطقه یک در 6 نقطه میدان رسالت 
ورودی خیابان بسیج، بلوار 15 خرداد روبروی حسینیه شهدا و ابتدای 
خیابان نظری ثابت، خیابان هنرستان نبش میدان بسیج، بلوار عمار یاسر 
نبش کوچه 15 و خیابان 19دی ابتدای خیابان شهید بیطرفان؛ منطقه سه 
در 3 نقطه خیابان امام ابتدای خیابان شهید بهشتی، بلوار امام موسی صدر 
روبروی شهرداری مرکز و بلوار مدرس نبش کوی 1؛ منطقه چهار در 4 نقطه 
مقابل بیمارستان ولیعصر )عج(، بلوار عطاران نبش خیابان شهیدان زینلی، 
بلوار شهید کریمی ابتدای 20متری شهید کریمی و ابتدای صفاشهر؛ در 
منطقه پنج بلوار کبیری نبش کوی 15؛ منطقه شش در3 نقطه بلوار کارگر 
نبش خیابان سلامت، خیابان بعثت نبش میدان روبروی ساختمان شکری 
و بلوار همت فروشگاه همشهری 6؛ در منطقه هفت 7 تیر نرسیده به تقاطع 
کیوانفر )روبروی نوفام( و نهایتاً در منطقه هشت پردیسان نبش میدان علوم 
ابتدای بلوار شهروند و فروشگاه همشهری 17، این نقاط آماده شده و در ایام 

نوروز خدمت رسانی می شود.
عرضه میوه به صورت حضوری و اینترنتی 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم با تأکید بر عدم تعطیلی سردخانه ها در روز اول فروردین یادآور 
شد: با برنامه ریزی صورت گرفته امسال شاهد هیچگونه تعطیلی از سوی 
مراکز یاد شده نبوده و به صورت کلی 250 تن سیب و 500 تن پرتقال در این 
مراکز توزیع می شود. مظفری با بیان اینکه عرضه محصولات همانند سال 
گذشته به صورت اینترنتی نیز انجام می شود یادآور شد: با اتخاذ تمهیدات 
لازم از سوی مراجع ذی صلاح، همانند سال گذشته عرضه میوه تنظیم بازار 

نوروزی به صورت اینترنتی نیز به فروش می رسد.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم :

کارگاه کتابت به مناسبت نیمه شعبان 
در قم برگزار می شود

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم از برپایی 
کارگاه کتابت به مناسبت نیمه شعبان با همکاری مسجد مقدس جمکران و 

انجمن خوشنویسان قم خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد با اشاره به هماهنگی 
با دستگاه ها و بخش های مختلف استان برای برگزاری برنامه های مختلف 
به مناسبت نیمه شعبان، از برپایی کارگاه کتابت به مناسبت این ایام خبر 
داد و اظهار داشت: کارگاه کتابت با همکاری مسجد مقدس جمکران طی 

روزهای پایانی ماه شعبان برپا خواهد شد.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: 
کارگاه کتابت امسال در ادامه کارگاهی است که سال گذشته با حضور جمع 

زیادی از هنرمندان و خوشنویسان قمی برگزار شد.
وی با اشاره به جریان سازی برپایی کارگاه های خوشنویسی در تولید 
محتوای دینی و معرفتی تصریح کرد: کارگاهی که سال گذشته در این 
زمینه برپا شد، در تولید محتوا و همچنین جریان سازی پیرامون مناسبت 

آیینی نیمه شعبان بسیار اثرگذار بود.
طباطبایی نژاد با تأکید بر تجربه موفق سال گذشته در برپایی کارگاه 
برگزار  به صورت یک روزه  این کارگاه  و کتابت، عنوان کرد:  خوشنویسی 

خواهد و زمان و مکان نهایی آن به زودی اعلام خواهد شد.
وی با اشاره به ظرفیت بالای قم در هنر خوشنویسی خاطرنشان کرد: قم 
یکی از قطب های اصلی خوشنویسی در سطح کشور است و هنرمندان 

خوشنویسی قم جایگاه بالایی در عرصه بین المللی دارند.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم در پایان با 
تاکید بر اینکه پیوست هنر با مفاهیم دینی از اهداف برپایی این نمایشگاه 
است، یادآور شد: بعد از برپایی کارگاه کتابت، برگزاری نمایشگاه و ساخت 

مستندی در این خصوص کلید خواهد خورد.

فرماندارقم خبرداد:

آمادگی قم برای برپایی با شکوه جشن نیمه شعبان 

نخست نمایشگاه بین المللی قم روز سه شنبه طی آیینی با حضور معاون 
وزیر صنعت، معدن و تجارت و استاندار قم به بهره برداری رسید. 

استاندار قم: 
بوم سازی محصولات با برداشتن موانع تولید میسر می شود

استاندار قم  دراین مراسم با بیان اینکه بوم سازی محصولات با برداشتن 
موانع تولید میسر می شود، گفت: برای بالندگی بخش خصوصی از نظر کمی 
و کیفی لازم است تا بخش دولتی موانع و چالش های موجود را به حداقل 

برساند. 
سیدمحمدتقی شاهچراغی افزود: بخش خصوصی میدان دار و در خط 
مقدم تولید است و با پیش بینی های انجام شده انتظار می رود سال آینده 

اتفاقات مطلوبی دراین عرصه رقم بخورد.
وی با بیان اینکه تعامل، ارتباط و همدلی بخش خصوصی و دولت باید بیش 
از همیشه تقویت شود، تصریح کرد: بهره برداری از فاز نخست نمایشگاه 
بین المللی قم و معرفی محصولات بومی می تواند بستر توسعه تجارت را در 

این استان رقم بزند.
وی صنعت فرش را از صنایع شاخص قم ارزیابی کرد و اظهار داشت: با 
هماهنگی های انجام شده در آینده نمایشگاه تخصصی فرش قم برای معرفی 
و بازدید عموم مردم در محل نمایشگاه بین المللی این استان برپا خواهد شد.

شاهچراغی گفت:  قم در برخی از شاخص های ارزیابی عملکرد وضعیت 
مطلوب اما ناکافی دارد و لازم است تا کمبودها و کسری های موجود  در سال 
آینده جبران شود. وی در بخش پایانی سخنان خود با اشاره به نزدیکی پایان 
سال بیان داشت: با توجه به وضعیت معیشتی برخی از مردم لازم است تا 
کمک های خیرین استان به سمت جامعه هدف به خصوص اقشار مستضعف 

و محروم هدایت شود.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت:

حمایت از تولید داخلی راهبرد اصلی صنعت کشور است
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت  نیز دراین مراسم گفت: 
حمایت از تولید داخلی و بومی سازی صنایع، بعنوان راهبرد اصلی در وزارت 

صمت دنبال خواهد شد. 
محمدمهدی برادران افزود: دولت به دنبال حل مشکل تحریم به نفع مردم 

است و از طرفی حمایت از تولید داخل نیز در اولویت اصلی قرار دارد.

وی ابراز داشت: علاوه بر مشکلاتی که تحریم بر صنعت کشور ایجاد کرده 
بخش دیگری از چالش های این حوزه نیز به خاطر وجود خلاها، کم کاری و 

آیین نامه های نادرست دستگاه های اجرایی بوجود آمده است.
برادران تاکید کرد: طی 6 ماه از آغاز دولت سیزدهم بسیاری از مقررات و آیین 
نامه های خودساخته قبلی که بیشتر به نفع گروه خاصی از صاحبان ثروت بود 

احصا شد و در حال اصلاح به نفع صنعت کشور است.
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار کرد: با توجه به 
تعاملات و بهبود نسبی وضعیت، نسبت به توسعه، تجارت، صادرات و رونق 

اقتصادی آینده کشور خوش بین هستیم.
وی با اشاره به دیپلماسی های اقتصادی اخیر دولت با گروه های قطری، 
ازبکستانی و قزاقستانی، تصریح کرد: ارتباط تجاری و اقتصادی ایران به ویژه 

با کشورهای منطقه در حال افزایش است.
برادران در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اهمیت بهره برداری 
از نمایشگاه بین المللی قم، گفت: وجود نمایشگاه بین المللی برای توسعه 
صادرات ضروری است و طی سالهای اخیر خلاء این نمایشگاه در قم تاثیر 

منفی بر اقتصاد این استان گذاشته است.
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت در پایان یادآور شد: 
برپایی نمایشگاه بین المللی برای تکمیل زنجیره صادرات ضروری است 
و سال آینده بیش از 50 نمایشگاه در محل نمایشگاه بین المللی قم دایر 

خواهد شد.
همکاری 50 تشکل اقتصادی در احداث و بهره برداری نمایشگاه بین 

المللی قم 
رییس اتاق بازرگانی استان قم  نیز در حاشیه افتتاح نمایشگاه بین المللی 
قم، اظهار داشت: کلنگ نمایشگاه بین المللی قم سال 85 به دستور استاندار 
وقت به زمین زده شد و هم اکنون 50 تشکل اقتصادی در احداث و بهره 

برداری از آن همکاری دارند.
بهره  برای  تومان  ابوالفضل خاکی اضافه کرد: یک هزار و 500 میلیارد 
برداری کامل این نمایشگاه در 75 هزار متر مربع پیش بینی شده بود که 
بدلیل نوسانات ارزی برای تکمیل فاز نخست این نمایشگاه در 20 هزار متر 

مربع مبلغی بالغ بر یک هزار و 500 میلیارد تومان هزینه شده است.
پیش بینی برپایی ۵۶ نمایشگاه، در نمایشگاه بین المللی قم

  درسال آینده
وی ادامه داد: با تکمیل نمایشگاه بین المللی قم در 75 هزار متر مربع پیش 
بینی شده، این نمایشگاه می تواند در کنار نمایشگاه بین المللی تهران به یکی 

از مجهزترین و مدرن ترین محل نمایشگاهی کشور تبدیل شود.
به 20  نزدیک  بازرگانی قم اضافه کرد: قم محور مواصلاتی  اتاق  رییس 
استان کشور است و در این شرایط برپایی نمایشگاه بین المللی در کنار ایجاد 
زیرساخت های تفریحی، رفاهی و اقامتی در پیرامون آن می تواند در جذب 

گردشگر و رونق اقتصادی موثر باشد.
وی با بیان اینکه مشکل احداث راه دسترسی ایمن و استاندارد به نمایشگاه 
بین المللی قم در حال برطرف شده است، گفت: سال آینده برپایی 56 

نمایشگاه، در نمایشگاه بین المللی قم پیش بینی شده است.
نمایشگاه بین المللی قم در کیلومتر 2 آزادراه قم-تهران واقع شده است.

با حضور معاون وزیر صمت و استاندار قم  صورت گرفت؛

بهره برداری از فاز نخست نمایشگاه بین المللی قم 

فرماندار قم گفت: همه دستگاه های اجرایی و 
خدماتی استان برای برگزاری جشن های نیمه 

شعبان در آمادگی کامل قرار دارند.
ای  جلسه  در  قم،  فرماندار  حیدری،  مرتضی 
که به منظور بررسی شرایط استان برای برگزاری 
جشن اعیاد شعبان در استانداری برگزار شد، از 
آمادگی استان برای این منظور خبر دارد و گفت: 
پیش بینی می شود بیش از 5 میلیون نفر به شهر 

مقدس قم بیایند.
پذیرایی،  اسکان،  کمیته  شدن  فعال  به  وی 
خدماتی و کمیته فرهنگی از امروز اشاره کرد و 

موافقت  در صورت  بینی می شود  پیش  گفت: 
ستاد ملی مبارزه با کرونا برای برگزاری جشن های 
نیمه شعبان، امسال بیش از 5 میلیون نفر به قم و 

جمکران بیایند.
جشن های  برگزاری  ماندن  مردمی  فرماندار 
نیمه شعبان را ضروری خواند و گفت: دولتی ها 
بستر های لازم برای حضور و مشارکت مردم در 
میزبانی از میهمانان جشن های نیمه شعبان را در 

قالب پیشنهاد ارائه کنند.
ظرفیت های  دیگر  از  بهره مندی  حیدری 
محیطی شهر قم در کنار بلوار پیامبر اعظم )ص( 

را ضروری دانست و افزود: این دوران فرصتی برای 
معرفی صنایع دستی و محصولات تولیدی استان 

در گوشه گوشه شهر قم است.
آمادگی 16 پارکینگ و پارک سوار، راه اندازی 
بیش از 200 چشمه سرویس بهداشتی در مسیر 
بلوار پیامبر اعظم)ص(، راه اندازی سه بیمارستان 
موقت و به کارگیری 4 دستگاه اتوبوس آمبولانس 
و احداث هریک کیلومتر، یک پایگاه ها خدمات 
پیامبر اعظم )ص(  و درمانی در مسیر  پزشکی 
درطول  دستگاه ها  برخی  که  است  اقداماتی 

برگزاری این آئین ارائه می کنند.

 مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: پایش های مستمر صورت گرفته 
توسط کارشناسان نشان می دهد سطح منابع آبی زیرزمینی استان به طور 

میانگین در هر سال 70 سانتی متر پایین تر می رود.  
علی اصغری ضمن اشاره به آسیب های افت منابع زیرزمینی برای محیط 
زیست همچون فرونشست زمین، بیان کرد: میزان افت منابع زیرزمینی در دشت 

علی آباد و ساوه بیشتر است و در هر سال به حدود 120 سانتی متر می رسد.
وی با بیان اهمیت رعایت سرانه مصرف آب در بخش های مختلف، افزود: در 
همین رابطه باید تاکید کرد که رعایت الگوی مصرف آب در بخش کشاورزی 

استان دارای بیشترین اهمیت و نیازمند توجه جدی است. 
وی ادامه داد: اصلاح این وضعیت نیازمند این است که با همراهی مردم و 
نظارت جمعی در گام نخست با چاه های غیرمجازی که در سطح دشت های 
استان حفر شده است برخورد قانونی لازم صورت گیرد و در این زمینه همکاران ما 

به وظیفه خود عمل می کنند. 
اضافه برداشت ازبرخی  چاه های مجازآب 

برخی  از  که  داشت  توجه  باید  خصوص  این  در  همچنین  گفت:  اصغری 
چاه های مجاز و دارای پروانه فعال در استان نیز بیش از حد مجاز آب برداشت 

می شود که برای مقابله با این وضعیت اقدام های لازم انجام می گیرد. 
وی افزود: رکن اساسی این اقدام ها که درقالب برنامه سازگاری با کم آبی در 
استان قم اجرا می شود، نصب کنترل هوشمند بر روی چاه های مجاز برای 

جلوگیری از برداشت بی رویه آب از منابع زیرزمینی است. 
لزوم همکاری همه بخش ها برای مقابله با برداشت های غیر مجاز 

وی با اشاره به لزوم همکاری همه بخش ها برای مقابله با برداشت های غیر 
مجاز، ادامه داد: موضوع حفاظت از منابع آبی زیرزمینی رسالتی مهم است که 
با زندگی مردم در ارتباط است و بحرانی شدن وضعیت سفره ها، خطرهای جدی 

در پی دارد. 
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای قم گفت: از جمله مهمترین آسیب های ناشی 
از کاهش سطح آب منابع زیرزمینی، فرونشست دشت های استان و تهدید شدن 
همه ظرفیت ها و امکانات زیرساختی ایجاد شده در آن مناطق و زندگی مردم 
است.  وی با اشاره به نقش مهم رسانه ها برای فرهنگ سازی در خصوص حفظ و 
استفاده صحیح از منابع آبی موجود استان، ادامه داد: باید آگاهی مردم در این 
رابطه افزایش یابد و همه افراد و مجموعه ها همکاری لازم را برای اصلاح وضعیت 

نامناسب یاد شده، داشته باشند.

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای قم:
باید از فعالیت چاه های آب غیرمجاز جلوگیری شود

طرح:محمدعلی رجبی


